

မြန်မာ့အလင်း

၁၂၅၅ ခုနှစ်က တည်ထောင်သည်။ Established in 1914
Myanma Alinn Daily

မိတ်ဆွေကောင်းနှင့်ပေါင်းသင်း

မိတ်ဆွေဟူသည် မိတ်ဆွေကောင်း၊ မိတ်ဆွေညီဟူ၍ နှစ်မျိုးရှိရာ မိတ်ဆွေကောင်းတို့ကို ပေါင်းသင်းဆက်ဆံ ဆည်းကပ်ရာ၏။ ထိုမိတ်ဆွေကောင်းတို့အား ပေါင်းသင်း ဆက်ဆံ နှိပ်ဆည်းကပ်ခြင်းဖြင့် မိမိအတွက် အကျိုးများရာ၏။ မိတ်ဆွေကောင်းအပေါ် ယုတ်ညံ့သောစိတ်ဖြင့် မပြစ်မှားရာ။
ပဏ္ဍိတဝဂ် (ဓမ္မပဒ - ၇၈)

၁၃၈၅ ခုနှစ်၊ တန်ခူးလဆန်း ၂ ရက်

၂၀၂၄ ခုနှစ်၊ ဧပြီ ၁၀ ရက်၊ ဗုဒ္ဓဟူးနေ့

အတွဲ (၆၃)၊ အမှတ်(၁၉၃)

နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီ၏ ရှေ့လုပ်ငန်းစဉ် (၅) ရပ်

- ၁။ လွတ်လပ်ပြီးတရားမျှတသော ပါတီစုံဒီမိုကရေစီအထွေထွေရွေးကောက်ပွဲ အောင်မြင်စွာ ကျင်းပနိုင်ရေး ပြည်ထောင်စုတစ်ဝန်းလုံး တည်ငြိမ်အေးချမ်း၍ တရားဥပဒေစိုးမိုးရေး အပြည့်အဝရရှိလာအောင် အလေးထားဆောင်ရွက်သွားမည်။
- ၂။ တိုင်းရင်းသားပြည်သူတစ်ရပ်လုံးနှင့် အကျိုးဝင်သော စိုက်ပျိုးမွေးမြူရေးကို အခြေခံသည့် ကုန်ထုတ်လုပ်ငန်းများအားမြှင့်တင်၍ နိုင်ငံစီးပွားမြှင့်တင်ရေးနှင့် ပြည်သူ့ထုတ်ကုန်လုံခြုံရေးကို အထူးအားပေးဆောင်ရွက်သွားမည်။
- ၃။ နိုင်ငံတော်၏ ပကတိအနှစ်သာရဖြစ်သော ပြည်တွင်းငြိမ်းချမ်းရေးနှင့် ရရှိထားသည့် ပြည်တွင်း ငြိမ်းချမ်းရေးရလဒ်များ တည်ငြိမ်မှုရှိစေရေးအတွက် (NCA) ပါ သဘောတူညီချက်များ အတိုင်း ဖြစ်နိုင်သမျှ အလေးထားလုပ်ဆောင်သွားမည်။
- ၄။ စစ်မှန်စည်းကမ်းပြည့်ဝသည့် ပါတီစုံဒီမိုကရေစီစနစ် နိုင်ငံမာစေးနှင့် ဒီမိုကရေစီနှင့် ဖက်ဒရယ်စနစ်ကိုအခြေခံသည့် ပြည်ထောင်စုတည်ဆောက်ရေးလုပ်ငန်းစဉ်များကို အရှိန်အဟုန်ဖြင့် ဆက်လက်ဆောင်ရွက်သွားမည်။
- ၅။ ဆန္ဒမဲပေးပိုင်ခွင့်ရှိသူအားလုံး၏ အခွင့်အရေးများ နှစ်နာမူမရှိစေရေးနှင့် နည်းလမ်းကျန် မှန်ကန်မှုရှိသည့် အထွေထွေရွေးကောက်ပွဲတစ်ရပ်ဖြစ်စေရေး ဆောင်ရွက်ခြင်း၊ အရေးပေါ်ကာလဆိုင်ရာ ပြဋ္ဌာန်းချက်များနှင့်အညီ ဆောင်ရွက်ခြင်းတို့ပြီးစီးပါက လွတ်လပ်ပြီး တရားမျှတသော ပါတီစုံဒီမိုကရေစီအထွေထွေရွေးကောက်ပွဲ ကျင်းပ၍ ထွက်ပေါ်လာသည့် အစိုးရအား နိုင်ငံတော်တာဝန်လွှဲအပ်နိုင်ရေး ဆက်လက်ဆောင်ရွက် သွားမည်။

ယနေ့ ဖတ်စရာ

ပြည်ထောင်စုတရားလွှတ်တော်ချုပ်၏ ၂၀၂၃ ခုနှစ် တရားရုံးနှစ်စဉ်အစီရင်ခံစာ ထုတ်ပြန်ခြင်း

ပြည်တွင်းသတင်း စာ ၆

မန္တလေးသင်္ကြန်ပွဲတော်တွင် ခေတ်(၄)ခေတ် ဝတ်စားဆင်ယင်မှုကို ပုံဖော်ရေကစားမည့် လမ်းလျှောက်သင်္ကြန် ပါဝင်မည်

ပြည်တွင်းသတင်း စာ ၈

EPS စနစ်ဖြင့် မြန်မာလုပ်သား ၁၉၀ ကျော်ကို ကိုရီးယားသမ္မတနိုင်ငံသို့ ဧပြီ ၉ ရက်တွင် စေလွှတ်ခဲ့

ပြည်တွင်းသတင်း စာ ၁၆

မွန်ပြည်နယ်အတွင်း အခြေခံစာတတ်မြောက်ရေး စာသင်ပိုင်း ၈၉၇ ပိုင်း၊ စာသင်သား ၁၃၄၅၀ ဖြင့် သင်ကြားလျက်ရှိ

ပြည်တွင်းသတင်း စာ ၁၇



ပို့ကုန်တိုးမြှင့်ရေးလုပ်ငန်းများ ဆောင်ရွက်လျက်ရှိ ထိုင်း၊ ဖိလစ်ပိုင်နှင့် အိန္ဒိယနိုင်ငံများသို့ မြန်မာနိုင်ငံမှ ပြောင်းဖူးစေ အဓိကတင်ပို့

နေပြည်တော် ဧပြီ ၉
နိုင်ငံတော်အနေဖြင့် နိုင်ငံစီးပွားရေး ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်စေရန်အတွက် ပို့ကုန်မြှင့်တင်ရေးလုပ်ငန်းများကို အလေးပေးဆောင်ရွက်လျက်ရှိရာ အစိုးရ-ပုဂ္ဂလိက ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်မှုအနေဖြင့် စီးပွားရေးနှင့် ကူးသန်းရောင်းဝယ်ရေးဝန်ကြီးဌာနနှင့် ပြည်ထောင်စုသမ္မတမြန်မာနိုင်ငံ ကုန်သည်များနှင့် စက်မှုလက်မှုလုပ်ငန်းရှင်များအသင်းချုပ်(UMFFCI) တို့ ပူးပေါင်းစီစဉ်၍ ယနေ့တွင် MHH ဆိပ်ကမ်းမှ MV. MCL- 8 သင်္ဘော ဖြင့် ပြောင်းဖူးစေ တန်ချိန် ၂၇၀၀ နှင့် MHH ဆိပ်ကမ်းမှ MV. MCL- 7 သင်္ဘောဖြင့် ပြောင်းဖူးစေတန်ချိန် ၂၇၀၀ တို့ကို ထိုင်းနိုင်ငံသို့ တင်ပို့ သွားမည်ဖြစ်သည်။
စာမျက်နှာ ၃ ကော်လံ ၁



ဖေဖော်ဝါရီလ အင်းလေး ရေပေါ်စံမြေပွဲအစီအစဉ် ဝဉ္စိအားပွဲ အောင်မြင်စွာ

အင်းလေး ရေပေါ်သင်္ကြန်ပွဲတော် စည်ကားသိုက်မြိုက်စွာ ကျင်းပမည်

ညောင်ရွှေ ဧပြီ ၉
အင်းလေးဒေသအတွင်းလုပ်ငန်းမြှင့်တင်ရန်၊ မြန်မာ့ရိုးရာအတတ်သင်္ကြန်ပွဲတော်ကို တစ်မူထူးခြားစွာ ဆင်ယင်ကျင်းပရန်၊ ပြည်တွင်းပြည်ပ ခရီးသွားဧည့်သည်များ စိတ်အေး ချမ်းသာစွာ အနားယူအပန်းဖြေနိုင်စေရန်အတွက် ရှမ်းပြည်နယ် ညောင်ရွှေမြို့နယ် အင်းလေးဒေသအတွင်း ၁၃၈၅ ခုနှစ် အင်းလေး ရေပေါ်သင်္ကြန်ပွဲတော်ကို စည်ကား သိုက်မြိုက်စွာ ကျင်းပသွားမည်ဖြစ်သည်။
အဆိုပါ ရေပေါ်သင်္ကြန်ပွဲတော်ကို ဧပြီ ၁၃ ရက်မှ ၁၆ ရက်အထိ အင်းလေးမြစ်ပေါ်ရှိ ရေလယ်ဧည့်ခန်းမ(အင်းလယ်ဗိုလ်တ) ရေကစားမဏ္ဍပ်၌ နိုင်ငံကျော်အဆိုတော်များ၊ အနုပညာရှင်များ၊ ရိုးရာယဉ်ကျေးမှုအဖွဲ့များ၏ အကအလှများ၊ တေးဂီတအဖွဲ့များ၏ တေးသံသာများ၊ သင်္ကြန်ယိမ်းအကအဖွဲ့များ၏ တင်ဆက်ဖျော်ဖြေမှုများဖြင့် စည်ကား သိုက်မြိုက်စွာ ကျင်းပမည်ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။
စိုင်းအယ်ဘဲ

လမ်းအမှားကို လျှောက်မိပါက နှစ်နာဆုံးရှုံးမှုကြီးမားနိုင်

ပြည်ပနိုင်ငံများသို့ သွားရောက်အလုပ်လုပ်ကိုင်လိုသည့် လူငယ် လူရွယ်များ တရားဝင်မှတ်ပုံတင်ထားသည့် ပြည်ပအလုပ်အကိုင် အကျိုးဆောင်လိုင်စင်ရ အေဂျင်စီများမှတစ်ဆင့်သာ တရားဝင် သွားရောက်ကြရန် အသိပညာပေးမှုများ၊ နှိုးဆော်သတိပေးမှုများ ရှိနေသော်လည်း တရားမဝင်သွားရောက်မှုများ ရှိနေဆဲဖြစ်ကြောင်း သတင်းများတွင် တွေ့ရှိရသည်။ မြန်မာနိုင်ငံတွင် ပြည်သူ့စစ်မှုထမ်း ဥပဒေ စတင်အသက်ဝင်လာသည့်အခါတွင် စိုးရိမ်ထိတ်လန့်မှုများ ဖြစ်ပေါ်ခြင်း၊ သတင်းတု သတင်းမှားများ၊ ကောလာဟလများကို နားယောင်ခြင်း စသည့်အကြောင်းများကြောင့် လူငယ်လူရွယ်များ အတွင်း ပြည်ပနိုင်ငံများသို့ သွားရောက်လုပ်ကိုင်ရန် ကြိုးပမ်း မှုများ မြင့်တက်လာခဲ့ရာ တရားမဝင်သွားရောက်မှုများလည်း ရှိနေ သည်ဟုဆိုသည်။

ရန်ကုန်မှ သတင်းတစ်ပုဒ်အရ စက်မှုစနစ်လုပ်သားများကို ပစ်မှတ်ထားကာ ပြည်ပသို့ တရားမဝင်သွားရောက်လုပ်ကိုင်ရန် ခေါ်ယူမှုများရှိကြောင်း၊ လူငယ်များ ကြည့်ရှုမှုများသည် လူမှုကွန်ရက် မီဒီယာမှတစ်ဆင့် စည်းရုံး၍ အလုပ်ခေါ်မှုကြောင့် စက်ရုံလုပ်သား အဖြစ်မှ ထွက်ကာ တရားမဝင်သွားရောက်အလုပ်လုပ်ကိုင်ခြင်းဖြစ် ကြောင်းနှင့် တရားမဝင်သွားရောက်မှုကြောင့် ပြည်ပတွင် ခုကွရောက် နေသူများရှိနေကြောင်း သိရသည်။ လက်ရှိအလုပ်အကိုင်ရှိပါလျက် နှင့် ယင်းအလုပ်မှထွက်၍ ပြည်ပသို့ သွားရောက်အလုပ်လုပ်ကိုင်ကြ ရာတွင် တစ်ဖက်နိုင်ငံမှ လုပ်အလစာဆောင်မှု၊ မိမိပြည်တွင်းတွင် အခက်အခဲ၊ အကျပ်အတည်းများဖြစ်ပေါ်နေမှု စသည့်အကြောင်း တရားများကို အခြေခံခြင်းဖြစ်ပေါ်ရပါသည်။ မည်သည့်အကြောင်း ကြောင့် သွားရောက်သည်ဖြစ်စေ ပြည်ပသို့ရွှေ့ပြောင်းအလုပ်သမား အဖြစ် သွားရောက်ရာတွင် တရားဝင်လမ်းကြောင်းမှသာ သွားရောက်ကြရန် တိုက်တွန်းလိုသည်။

မြန်မာနိုင်ငံတွင် ပြည်သူ့စစ်မှုထမ်းဥပဒေ အာဏာသက်ဝင် လာပြီးနောက် ပြည်သူ့စစ်မှုထမ်းတာဝန်ကို ရှောင်ရှားလိုသော မြန်မာလူငယ်များ ထိုင်းနိုင်ငံသို့ ဝင်ရောက်ရန် ကြိုးပမ်းလာနေ ကြောင်း၊ ပြည်သူ့စစ်မှုထမ်းဥပဒေကို အကြောင်းပြု၍ ထိုင်းသို့ ဝင်ရောက်ကြရာတွင် တရားမဝင်နည်းလမ်းဖြင့် ဝင်ရောက်လာ မည့် မြန်မာနိုင်ငံသားများလည်း ပိုမိုများပြားလာဖွယ်ရှိကြောင်း ထိုင်းတာဝန်ရှိသူများဘက်ကလည်း ကြိုတင်တွက်ဆထားပြီး ဖြစ်သည်။ ထိုင်းဝန်ကြီးချုပ်က ထိုင်းနိုင်ငံသို့ တရားဝင်လာရောက် မည့် မြန်မာနိုင်ငံသားများကို ကြိုဆိုသွားမည်ဖြစ်သော်လည်း တရားမဝင် ဝင်ရောက်လာမည့် မြန်မာနိုင်ငံသားများကို ဥပဒေအရ အရေးယူသွားမည်ဖြစ်ကြောင်း ပြောကြားထားပြီး ထိုင်းလုံခြုံရေး အေဂျင်စီများနှင့် ဆွေးနွေးထားပြီးဖြစ်ကြောင်း ထုတ်ဖော်ပြောကြား ခဲ့ရာ တရားမဝင် ဝင်ရောက်လာမည့်သူများကို အထူးတလည် စောင့်ကြည့်စစ်ဆေးအရေးယူသွားမည်အခြေအနေတွင် ရှိနေမည် ဖြစ်သည်။

ပြည်ပနိုင်ငံများသို့ သွားရောက်အလုပ်လုပ်ကိုင်ကြရာတွင် တရားမဝင်နည်းလမ်းများဖြင့် သွားရောက်ကြသူများမှာ ဖွဲ့စည်းများ ၏ လိမ်လည်ခြင်းကို ခံရခြင်း၊ ခိုးဝင်မှုကြောင့် ဖမ်းဆီးခံရခြင်း၊ လုပ်အလစာနှင့် အခွင့်အရေးများ အပြည့်အဝမရရှိခြင်း၊ လူကုန်ကူး ခံရခြင်း၊ ညှဉ်းပန်းနှိပ်စက်ခံရခြင်း၊ ဥပဒေ၏ အကာအကွယ်ကို မရရှိ ခြင်း စသည်ဖြင့် ဆုံးရှုံးမှုများစွာနှင့် ကြုံတွေ့ရလေ့ရှိသည်။ စစ်မှုထမ်း ဥပဒေကို ရှောင်ရှားလိုခြင်းကြောင့် တစ်ဖက်နိုင်ငံသို့ တရားမဝင် သွားရောက်ရန် ကြိုးပမ်းလျှင်မူ နှစ်နိုင်ငံစလုံးမှ ဥပဒေများနှင့် ငြိစွန်း ပြီး အမှားကြီးသွားမည်ဖြစ်သည်။ မိမိတို့၏ လူမှုစီးပွားဘဝမြင့်မား တိုးတက်ရေးအတွက်ဟူသော ရည်ရွယ်ချက်ဖြင့် ပြည်ပသို့ သွားရောက်အလုပ်လုပ်ကိုင်ကြရာတွင် တရားဝင်ပြည်ပအလုပ် အကိုင် အကျိုးဆောင်အေဂျင်စီများနှင့် ဆက်သွယ်၍ တရားဝင် နည်းလမ်းဖြင့် သွားရောက်ခြင်းသည်သာ အန္တရာယ်အကင်းရှင်းပြီး အကျိုးဖြစ်ထွန်းနိုင်မည်ဖြစ်သည်ကို အမြဲမပြတ် သတိချပ်ကြရန် လိုသည်။

လူငယ်လူရွယ်များ အသုံးများသည့် လူမှုကွန်ရက်မီဒီယာများမှ တရားမဝင် စည်းရုံးခြင်း၊ သတင်းမှား ကောလာဟလများ ထုတ်လွှင့် ခြင်းတို့ကို မသမာသူတို့ ပြုလုပ်နေကြခြင်း၏ ရည်ရွယ်ချက်မှာ တောခြောက်သလို ခြောက်လှန့်ထုတ်ပြီး ပြေးလာသူများထံမှ အမြတ်ထုတ် ကျပ်သွေးစုပ်နိုင်ကြရန်ဖြစ်သည်။ ပြည်ပသို့ သွားရောက်အလုပ်လုပ်ကိုင်ရန် ဘေးအန္တရာယ်အကင်းဆုံးနည်းလမ်း များရှိပါလျက် မသမာသူတို့ကို ယုံစားကာ လမ်းမှားကို လျှောက်မိ ပါက နှစ်နာဆုံးရှုံးမှု ကြီးမားနိုင်သည်ဟု သတိပေးနှိုးဆော်လိုက် ရပါကြောင်း။ ။

မြန်မာနိုင်ငံပြန်တမ်း

အမြဲတမ်းအတွင်းဝန်/ ညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ်အဖြစ် တာဝန်ပေးအပ်ခြင်း
နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီသည် ကာကွယ်ရေးဝန်ကြီးဌာန၊ ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးရုံးမှ ဗိုလ်မှူးချုပ်မျိုးမင်း အား အမြဲတမ်း အတွင်းဝန်/ ညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ် တာဝန်များကို ထမ်းဆောင်ရန် တာဝန်ပေးအပ်လိုက်သည်။

ပြည်သူ့ကြားက ပြည်သူ့စကား အစီအစဉ်ထုတ်လွှင့်မည်

နေပြည်တော် ဧပြီ ၉
မျက်မှောက်ကာလတွင် ဖြစ်ပွားလျက်ရှိသော လုံခြုံရေး၊ တရား ဥပဒေစိုးမိုးရေးနှင့် အကြမ်းဖက်မှုတားဆီးရေးဆိုင်ရာကိစ္စရပ်များ နှင့်ပတ်သက်၍ ပရိသတ်များ၏ ရင်တွင်းခံစားချက် စကားသံများ အား သခင် FM ၏ “ပြည်သူ့ကြားက ပြည်သူ့စကား” အစီအစဉ်မှ “အကြမ်းဖက်သမားများကို အလိုမရှိသော ငြိမ်းချမ်းစွာနေထိုင် လိုသည့် ပြည်သူများ” ခေါင်းစဉ်ဖြင့် ဧပြီ ၁၀ ရက် မွန်လွဲ ၁ နာရီ တွင် ထုတ်လွှင့်တင်ဆက်ပေးသွားမည်ဖြစ်သည်။
လာမည့်အပတ် ဗုဒ္ဓဟူးနေ့ မွန်လွဲ ၁ နာရီတွင် “ပျော်ရွှင်ဆင်နွှဲ ပြည်သူတို့ရဲ့ ဝါသနာရှိရာ” ခေါင်းစဉ်ဖြင့် ဆွေးနွေးတင်ဆက်မည်ဖြစ် သောကြောင့် ပါဝင်ဆွေးနွေးလိုသူ ပရိသတ်များအနေဖြင့် အပတ်စဉ် ကြာသပတေးနေ့ နံနက် ၁၀ နာရီမှ ၁၁ နာရီအတွင်း ဖုန်းနံပါတ် ၀၉-၈၉၀၉၉၅၅၅ သို့ အမည်၊ နေရပ်လိပ်စာ၊ အလုပ်အကိုင်နှင့် ပြန်လည်ဆက်သွယ်ရမည့် ဖုန်းနံပါတ်တို့ကို Message ပေးပို့ပါဝင်နိုင်ခြင်းဖြစ်ကြောင်းနှင့် ပါဝင်လာသည့် ပရိသတ်များ၏ ဖုန်းနံပါတ်များနှင့် ကိုယ်ရေးအချက်အလက်များကို လျှို့ဝှက်ပေးထားမည်ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။
သတင်းစဉ်

နေရာကွက်ကျားမှ နေရာကျကျ မိုးထစ်ချွန်းရွာနိုင်

နေပြည်တော် ဧပြီ ၉
နေပြည်တော်၊ ရန်ကုန်မြို့နှင့် မန္တလေးမြို့တို့ အနီးတစ်ဝိုက်တွင် ယနေ့တစ်အသင့်အတင့်ဖြစ်ထွန်းမည်။ မနက်ဖြန်အတွက် ခန့်မှန်းချက်မှာ စစ်ကိုင်းတိုင်းဒေသကြီးအထက်ပိုင်း၊ ပဲခူးတိုင်းဒေသကြီး၊ တနင်္သာရီ တိုင်းဒေသကြီး၊ ကချင်ပြည်နယ်၊ ရှမ်းပြည်နယ် (အရှေ့ပိုင်း)၊ ကယားပြည်နယ်၊ ကရင်ပြည်နယ်နှင့် မွန်ပြည်နယ်တို့တွင် နေရာကွက်ကျားမှ နေရာကျကျ မိုးထစ်ချွန်းရွာနိုင်သည်။

ရန်ကုန်မြို့နှင့် မန္တလေးမြို့အတွက် ရည်ညွှန်းလက်ကားဈေးနှုန်းများနှင့် ပြည်ထောင်စုနယ်မြေ နေပြည်တော်၊ တိုင်းဒေသကြီး/ ပြည်နယ် မြို့တော်များအတွက် ရည်ညွှန်းလက်လီဈေးနှုန်းများ

၁၀-၄-၂၀၂၄ ကျပ်/လီတာ

Fuel (လက်လီဈေးနှုန်း)	ရန်ကုန်	မန္တလေး	နေပြည်တော်	ပဲခူး	မကွေး	တနင်္သာရီ	ပုသိမ်	ပုသိမ်	မြန်မာပြည်	မော်လမြိုင်	တနင်္သာရီ	မောင်တော်	ရန်ကင်း	မကွေး	လီတာ	ရန်ကင်း
92 Ron	၂၇၈၀	၂၈၅၀	၂၇၄၀	၂၈၀၀	၂၇၄၀	၂၈၇၀	၂၈၅၀	၂၈၄၀	၂၈၅၀	၂၈၅၀	၂၈၅၀	၂၈၅၀	၂၈၅၀	၂၈၅၀	၂၈၅၀	၂၈၅၀
95 Ron	၂၈၅၀	၂၉၂၀	၂၈၅၀	၂၉၀၀	၂၈၅၀	၂၉၈၀	၂၉၅၀	၂၉၄၀	၂၉၅၀	၂၉၅၀	၂၉၅၀	၂၉၅၀	၂၉၅၀	၂၉၅၀	၂၉၅၀	၂၉၅၀
HSD (500 ppm)	၂၄၀၀	၂၄၅၀	၂၄၅၀	၂၄၅၀	၂၄၅၀	၂၄၅၀	၂၄၅၀	၂၄၅၀	၂၄၅၀	၂၄၅၀	၂၄၅၀	၂၄၅၀	၂၄၅၀	၂၄၅၀	၂၄၅၀	၂၄၅၀
HSD (50 ppm)	၂၄၅၀	၂၅၀၀	၂၅၀၀	၂၅၀၀	၂၅၀၀	၂၅၀၀	၂၅၀၀	၂၅၀၀	၂၅၀၀	၂၅၀၀	၂၅၀၀	၂၅၀၀	၂၅၀၀	၂၅၀၀	၂၅၀၀	၂၅၀၀
HSD (10 ppm)	၂၄၅၀	၂၅၀၀	၂၅၀၀	၂၅၀၀	၂၅၀၀	၂၅၀၀	၂၅၀၀	၂၅၀၀	၂၅၀၀	၂၅၀၀	၂၅၀၀	၂၅၀၀	၂၅၀၀	၂၅၀၀	၂၅၀၀	၂၅၀၀

ကျပ်/လီတာ မှတ်ချက်။ (၁) MOPS ဈေးနှုန်းပေါ်တွင် အခြေခံတွက်ချက်ထားခြင်း ဖြစ်ပါသည်။
(၂) သုံးစွဲသူ မိဘပြည်သူများအနေဖြင့် စက်ပစ္စည်းများ ဝယ်ယူသုံးစွဲရာတွင် ကျေနပ်မှုမရှိပါက ကော်မတီ၏ အောက်ဖော်ပြပါ ဖုန်းနံပါတ်များသို့ လုံခြုံစိတ်ချစွာဖြင့် သတင်းပေးတိုင်ကြားနိုင်ပါကြောင်း အသိပေးအပ် ပါသည်-
၀၆၇- ၄၁၁၃၇၃၊ ၀၉-၂၅၄၆၂၅၄၇၇
၀၆၇- ၄၁၁၂၈၂၊ ၀၉-၇၇၅၂၉၃၆၃၂
စက်သုံးဆီတင်သွင်းသိုလှောင်ဖြန့်ဖြူးခြင်းလုပ်ငန်းကြီးကြပ်ရေးကော်မတီ

ဒုတိယဝန်ကြီးချုပ်နှင့် နိုင်ငံခြားရေးဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး မြန်မာသံရုံး၊ မြန်မာအမြဲတမ်းကိုယ်စားလှယ်အဖွဲ့ရုံးနှင့် မြန်မာကောင်စစ်ဝန်ချုပ်ရုံးများသို့ သွားရောက်တာဝန်ထမ်းဆောင်ကြမည့် အရာထမ်း၊ အမှုထမ်းများအား တွေ့ဆုံအမှာစကားပြောကြား

နေပြည်တော် ဧပြီ ၉

ဒုတိယဝန်ကြီးချုပ်နှင့် နိုင်ငံခြားရေးဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးဦးသန်းဆွေ သည် ပြည်ပရှိ မြန်မာသံရုံး၊ မြန်မာအမြဲတမ်းကိုယ်စားလှယ်အဖွဲ့ရုံးနှင့် မြန်မာကောင်စစ်ဝန်ချုပ်ရုံးများသို့ သွားရောက်တာဝန်ထမ်းဆောင်ကြမည့် သံရုံးယာယီတာဝန်ခံများနှင့် အရာထမ်း၊ အမှုထမ်းများအား ယနေ့နံနက်ပိုင်းတွင် နိုင်ငံခြားရေးဝန်ကြီးဌာန ဧရာဝတီခန်းမ၌ တွေ့ဆုံ၍ အမှာစကားပြောကြားသည်။ (ယာပုံ)

တွေ့ဆုံပွဲသို့ နိုင်ငံခြားရေးဝန်ကြီးဌာန ဒုတိယဝန်ကြီး ဦးလွင်ဦး၊ ညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ်များ၊ ဒုတိယညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ်များနှင့် ပြည်ပသို့ သွားရောက်တာဝန်ထမ်းဆောင်ကြမည့် အရာထမ်း၊ အမှုထမ်းများ တက်ရောက်ကြသည်။

တွေ့ဆုံပွဲတွင် သံရုံး၊ အဖွဲ့ရုံးနှင့် ကောင်စစ်ဝန်ချုပ်ရုံးများတွင် သွားရောက်တာဝန်ထမ်းဆောင်ကြမည့် သံရုံးယာယီတာဝန်ခံများ၊ အရာထမ်း၊ အမှုထမ်းများက ၎င်းတို့သွားရောက်တာဝန်ထမ်းဆောင်ခဲ့သည့် နိုင်ငံများနှင့် ယခုသွားရောက်တာဝန်ထမ်းဆောင်ရမည့် နိုင်ငံများကို ရှင်းလင်းတင်ပြကြသည်။

မျက်ခြည်မပြတ် စောင့်ကြည့်နေရမည်

ထို့နောက် ဒုတိယဝန်ကြီးချုပ်နှင့် နိုင်ငံခြားရေးဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးက အမှာစကားပြောကြားရာတွင် ဝန်ထမ်းများအနေဖြင့် မိမိနိုင်ငံ၏ အားသာချက်၊ အားနည်းချက်များကို မှန်မှန်ကန်ကန်သိရှိရန် လိုအပ်သလို သွားရောက်တာဝန်ထမ်းဆောင်မည့် နိုင်ငံအကြောင်းကိုလည်း သိရှိထားရမည်ဖြစ်ကြောင်း၊ နိုင်ငံတကာတွင် ဖြစ်ပေါ်ပြောင်းလဲနေမှုများကို မျက်ခြည်မပြတ် စောင့်ကြည့်နေရမည်ဖြစ်ပြီး ပြောင်းလဲမှုအပေါ် မူတည်၍ လိုက်လျောညီထွေအောင် ဆောင်ရွက်သွားရမည်ဖြစ်ကြောင်း၊ တာဝန်ထမ်းဆောင်ရာတွင် မိမိနိုင်ငံ၏ အကျိုးဖြစ်ထွန်းအောင် ဆက်ဆံရေးတိုးတက်အောင် ဝန်ထမ်းများအနေဖြင့် မိမိ၏ဆင်ခြင်တုံတရားဖြင့် ဆောင်ရွက်သွားကြရန် မှာကြားလိုကြောင်း၊



သံတမန်တစ်ဦးအနေဖြင့် အနည်းဆုံးဘာသာစကား နှစ်မျိုး တတ်မြောက်ထားရမည်ဖြစ်ပြီး သွားရောက်တာဝန်ထမ်းဆောင်မည့် နိုင်ငံ၏ ဘာသာစကားကိုလည်း တတ်နိုင်သမျှ ကြိုးစားလေ့လာသင်ယူစေလိုကြောင်း၊ သံတမန်တစ်ဦးတွင် ရှိသင့်သလိုလိုက်သော အရည်အသွေး (Diplomatic Characteristic)များကို မြှင့်မားအောင် ကြိုးစားကြရန် လိုအပ်ကြောင်း၊ သံတမန်တစ်ဦး၏ အရေးအကြီးဆုံးသော အရည်အသွေးသည် သစ္စာရှိမှု (Loyalty)ဖြစ်ကြောင်း၊ သံတမန်များအနေဖြင့် Communication Skill၊ Language Skill၊ Negotiation Skill အရည်အသွေးများကို အစဉ်လျှော့ရှင်း၍ လေ့လာဆည်းပူးနေကြရန်နှင့် မြေမြင်မြင်စားစားချင်ချိန်နှင့်ညီညီ Strategic Thinking၊ သတ္တိနှင့် ယုံကြည်မှု (Courage and Confidence)တို့ ရှိရန်လည်း အရေးကြီးကြောင်း၊

သိရှိလိုက်နာဆောင်ရွက်

သံတမန်များသည် ကြီးမားသောပြဿနာများကို အနည်းဆုံး

အင်အားဖြင့် ရင်ဆိုင်ဖြေရှင်းကြရသူများဖြစ်သည့်အတွက် သတ္တိနှင့် ယုံကြည်မှုမရှိလျှင် အောင်မြင်မှုမရနိုင်ကြောင်း၊ မိမိ၏အပြုအမူ အနေအထိုင်၊ အသွားအလာများသည် နိုင်ငံတော်ကို ကိုယ်စားပြုသည့်အတွက် သိက္ခာ၊ သမာဓိရှိရန်နှင့် မိမိကိုယ်မိမိ ယုံကြည်မှုရှိမှုသာ အခြားသံတမန်များကို ဆွဲဆောင်စည်းရုံးနိုင်မည်ဖြစ်ကြောင်း၊ တာဝန်ထမ်းဆောင်ရာတွင် လုပ်သင့်သည်ကို လုပ်ရန်နှင့် မလုပ်သင့်သည်ကို မလုပ်ရန် (Do and Don't) များကို သိရှိလိုက်နာ ဆောင်ရွက်သွားရန်ဖြစ်ကြောင်း၊ ရာထူးအဆင့်အပေါ်မူတည်ပြီး Duty and Function အတိုင်း တာဝန်ထမ်းဆောင်မည်ဖြစ်သော်လည်း Collective Effort ဖြင့် ဆောင်ရွက်သွားရန် လိုအပ်ကြောင်း၊ သူတစ်ပါးအကျိုးကို ပျက်စီးစေပြီးမှ မိမိအကျိုးဖြစ်စေမည့်ကိစ္စရပ်များ မလုပ်မိစေရန် လိုအပ်ကြောင်း၊ ဝန်ထမ်းများအချင်းချင်း စည်းလုံးညီညွတ်မှုရှိရန်နှင့် ကျန်းမာရေးကို အထူးဂရုစိုက်ရန်လည်း မှာကြားလိုကြောင်း ပြောကြားခဲ့ကြောင်း သတင်းရရှိသည်။

သတင်းစဉ်

“ရာသီဥတုပြောင်းလဲမှုနှင့် လိုက်လျောညီထွေမည့် ရေအရင်းအမြစ်စီမံမှုများ” စာတမ်းဖတ်ပွဲ ကျင်းပ

နေပြည်တော် ဧပြီ ၉

စိုက်ပျိုးရေး၊ မွေးမြူရေးနှင့် ဆည်မြောင်းဝန်ကြီးဌာန၊ ဆည်မြောင်းနှင့် ရေအသုံးချမှု စီမံခန့်ခွဲရေးဦးစီးဌာနက ကျင်းပသည့် ရာသီဥတုပြောင်းလဲမှုနှင့် လိုက်လျောညီထွေမည့် ရေအရင်းအမြစ် စီမံမှုများ စာတမ်းဖတ်ပွဲ ဖွင့်ပွဲအခမ်းအနားကို ယနေ့နံနက် နံနက်ပိုင်းက နေပြည်တော် ရုံးအမှတ်(၁၅) စုဝေးဆောင်ခန်းမ၌ ကျင်းပရာ အခမ်းအနားသို့ ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးဦးမင်းနောင်၊ ဒုတိယဝန်ကြီးများ၊ အမြဲတမ်းအတွင်းဝန်၊ ညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ်များ၊ ပါမောက္ခချုပ်များ၊ စာတမ်းရှင်များနှင့် လေ့လာသူများ တက်ရောက်ကြပြီး တိုင်းဒေသကြီး၊ ပြည်နယ်များမှ စာတမ်းရှင်များနှင့် လေ့လာသူများက အွန်လိုင်းမှ တက်ရောက်ကြသည်။



တို့ကို စီမံဆောင်ရွက်ရန် လိုအပ်မည်ဖြစ်ကြောင်း၊ သီးနှံများ စိုက်ပျိုးထုတ်လုပ်ခြင်းသည် ရာသီဥတုအပေါ် များစွာတည်ငြိမ်နေသဖြင့် ယနေ့ တစ်ကမ္ဘာလုံးအတိုင်းအတာဖြင့် ကြုံတွေ့နေရသည့် ရာသီဥတုပြောင်းလဲမှုဖြစ်စဉ်များကို သတိချပ်ကာ ရေစီမံခန့်ခွဲမှုများကို ဂရုပြုဆောင်ရွက်ကြရမည်ဖြစ်ကြောင်း၊ မိမိတို့ဝန်ကြီးဌာနအနေဖြင့် ရာသီဥတုပြောင်းလဲမှုနှင့် လိုက်လျောညီထွေဖြစ်သော လယ်ယာကဏ္ဍဖော်ဆောင်နိုင်ရေးအတွက် Myanmar Climate-Smart Agriculture Strategy ကို ပြုစုထုတ်ပြန်ထားပြီးဖြစ်၍ သွေဖည်မှုမရှိစေဘဲ စီမံဆောင်ရွက်ကြရန် ဖြစ်ကြောင်း၊ ယခုအခါ ကမ္ဘာတစ်ဝန်းလုံးတွင် အယ်လီနီညီ သက်ရောက်မှုများနှင့် လာနီညာ သက်ရောက်မှုများ ကြုံတွေ့ရလျက်ရှိရာ လယ်ယာစီးပွားကဏ္ဍ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးကို စနစ်တကျ

ကြိုတင်စီမံဆောင်ရွက်နိုင်မှသာ နိုင်ငံနှင့် ဒေသခံတောင်သူလယ်သမားများ၏ အကျိုးစီးပွားကို ကာကွယ်ထိန်းသိမ်းရာ ရောက်မည်ဖြစ်ပါကြောင်း။ စိုက်ပျိုးရေး ဝေဝေမှုကဏ္ဍများတွင်လည်း ရေအလေ့အလွန်နည်းပါးစွာ စီမံဆောင်ရွက်၍ ရေအသုံးချသူ တောင်သူလယ်သမားများ ပါဝင်သည့် “ပူးပေါင်းပါဝင် ဆည်မြောင်းစနစ်” အကောင်အထည်ဖော်မှုကဏ္ဍများကိုလည်း အရှိန်အဟုန်မပြတ် ဆောင်ရွက်သွားရန် တိုက်တွန်းအပ်ပါကြောင်း၊ မိမိတို့ ဝန်ကြီးဌာနအောက်ရှိ ဌာနများတွင် နည်းပညာရပ်ဆိုင်ရာ ဆွေးနွေးပွဲများ၊ စာတမ်းဖတ်ပွဲများ၊ စကားပိုင်းဆွေးနွေးပွဲများ အခါအားလျော်စွာ ဆောင်ရွက်လျက်ရှိရာ ဆည်မြောင်းကဏ္ဍတွင် တာဝန်ယူဆောင်ရွက်လျက်ရှိသော အင်ဂျင်နီယာများ၊ အတတ်ပညာရှင်များနှင့် ဝန်ထမ်းများအနေဖြင့်လည်း မိမိတို့

တတ်ကျွမ်းရမည့် နည်းပညာများကို လေ့လာသင်ယူ၍ ယနေ့ဖြစ်ပေါ်နေသော အခြေအနေများနှင့် လိုက်လျောညီထွေဖြစ်အောင် လက်တွေ့အသုံးချရန်ကိုလည်း တိုက်တွန်းပြောကြားလိုပါကြောင်း ပြောကြားသည်။

ထို့နောက် “ရာသီဥတုပြောင်းလဲမှုနှင့် လိုက်လျောညီထွေမည့် ရေအရင်းအမြစ် စီမံမှုများ” စာတမ်းဖတ်ပွဲ ကျင်းပရာ ဆည်မြောင်းနှင့် ရေအသုံးချမှုစီမံခန့်ခွဲရေးဦးစီးဌာန ညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ် က စာတမ်းဖတ်ပွဲ၏ ရည်ရွယ်ချက်ကို ရှင်းလင်းဆွေးနွေးသည်။

စာတမ်း ၁၂ စောင် ဖတ်ကြားဆွေးနွေးဆက်လက်၍ စာတမ်းဖတ်ပွဲကို ကျင်းပရာ ပထမနေ့တွင် စာတမ်း ၁၂ စောင် ဖတ်ကြားဆွေးနွေးခဲ့ကြပြီး ယနေ့တွင် ဒုတိယနေ့အဖြစ် စာတမ်း ၁၂ စောင် ဖတ်ကြားဆွေးနွေးခဲ့ကြသည်။

နစ်ရက်ကြာ ကျင်းပသည့် စာတမ်းဖတ်ပွဲတွင် ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးနှင့် ဒုတိယဝန်ကြီးများ တက်ရောက်အားပေးကြပြီး ဆည်မြောင်းနှင့် ရေအသုံးချမှု စီမံခန့်ခွဲရေးဦးစီးဌာန ဝန်ထမ်းစာတမ်းရှင်များက မြို့ပြ၊ စက်မှု၊ လျှပ်စစ်၊ ဘူမိ၊ ဇလ၊ မြေမျက်နှာပြင်ရေနှင့် အခြားဆက်စပ်ကဏ္ဍအသီးသီးမှ စာတမ်း ၂၄ စောင်ကို တင်သွင်းဖတ်ကြားကာ အဆိုပါစာတမ်းများနှင့် စာတမ်းဖတ်ပွဲတက်ရောက်လာကြသူများ၏ ဆွေးနွေးချက်၊ သုံးသပ်ချက်နှင့် အကြံပြုချက်များကို ဆက်လက်ဆောင်ရွက်မည့် လုပ်ငန်းများတွင် အကျိုးရှိစွာအသုံးပြုနိုင်ရေး ဦးစီးဌာနအနေဖြင့် စနစ်တကျထည့်သွင်းစီမံဆောင်ရွက်သွားမည်ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။ သတင်းစဉ်

ရွှေဖုံးမှ

ထို့အပြင် AWPT 1 ဆိပ်ကမ်းမှ MV. CONTRIVA သင်္ဘောသည် ရေထွက်ကုန်ပစ္စည်းများ၊ ဆန်၊ ပဲ၊ အဝတ်အထည်၊ သစ်တောထွက်ပစ္စည်း၊ သကြား၊ နှမ်း၊ ပြောင်း၊ ရော်ဘာနှင့် အထွေထွေကုန်ပစ္စည်းများကို စင်ကာပူနိုင်ငံသို့လှည့်ကောင်း၊ AWPT 3 ဆိပ်ကမ်းမှ MV. ISEACO FORUTNE သင်္ဘောသည် ရေထွက်ကုန်ပစ္စည်းများ၊ ဆန်၊ ပဲ၊ ချုပ်ပြီး အဝတ်အထည်၊ သစ်တောထွက်ပစ္စည်း၊ သကြား၊ ပြောင်း၊ နှမ်း၊ ရော်ဘာ

နှင့် အထွေထွေကုန်ပစ္စည်းများကို မလေးရှားနိုင်ငံသို့လှည့်ကောင်း တင်ဆောင်ပြီး ထွက်ခွာမည်ဖြစ်သည်။

ဆက်လက်တင်ပို့သွားမည်

အလားတူ ဧပြီ ၁၀ ရက်တွင် SPW 6 ဆိပ်ကမ်းမှ MV. MANTA HATICE သင်္ဘောဖြင့် ပြောင်းဖူးစေတန်ချိန် ၂၅၀၀ ကို ဖိလစ်ပိုင်နိုင်ငံသို့ လှည့်ကောင်း၊ TMT ဆိပ်ကမ်းမှ MV. TAY SON 4 သင်္ဘောဖြင့် ပြောင်းဖူးစေတန်ချိန် ၁၂၇၀၀ ကို ထိုင်းနိုင်ငံသို့လှည့်ကောင်း၊ MIP 2

ဆိပ်ကမ်းမှ MV. SEIYO HARMONY သင်္ဘောဖြင့် ပြောင်းဖူးစေတန်ချိန် ၂၇၅၀၀ ကို အိန္ဒိယနိုင်ငံသို့လှည့်ကောင်း၊ MHM ဆိပ်ကမ်းမှ MV. MCL 20 သင်္ဘောဖြင့် ပြောင်းဖူးစေတန်ချိန် ၂၇၀၀ ကို ထိုင်းနိုင်ငံသို့ လှည့်ကောင်း၊ ဧပြီ ၁၅ ရက်တွင်လည်း YIGT ဆိပ်ကမ်းမှ MV. DDS MARINA သင်္ဘောဖြင့် ပြောင်းဖူးစေတန်ချိန် ၁၄၅၀၀ ကို ထိုင်းနိုင်ငံသို့လှည့်ကောင်း ဆက်လက်တင်ပို့သွားမည်ဖြစ်ကြောင်း သတင်းရရှိသည်။

သတင်းစဉ်



ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဦးမောင်မောင်အုန်းနှင့်အဖွဲ့ဝင်များ နေပြည်တော်လမ်းလျှောက်သင်္ကြန် အောင်မြင်စွာကျင်းပနိုင်ရေးအတွက် ကြိုတင်ပြင်ဆင်ဆောင်ရွက်နေမှုများကို ကြည့်ရှုစစ်ဆေးစဉ်။

ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဦးမောင်မောင်အုန်း နေပြည်တော်လမ်းလျှောက်သင်္ကြန် အောင်မြင်စွာကျင်းပနိုင်ရေး ကြိုတင်ပြင်ဆင်ဆောင်ရွက်နေမှုများ ကြည့်ရှုစစ်ဆေး

နေပြည်တော် ဧပြီ ၉
ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဦးမောင်မောင်အုန်းသည် နေပြည်တော်ရှိ ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးရုံး၊ ဝန်ထမ်းမိသားစုဝင်များ၊ ပြည်သူများအားလုံး ၂၀၂၄ ခုနှစ် မြန်မာ့ ရိုးရာအတတ်ပညာပြပွဲအတွက် ပြင်ဆင်ဆောင်ရွက်နေသည့် ဝန်ထမ်းလမ်းလျှောက်သင်္ကြန်ကို ဖြည့်ဆည်းပေးရန်အတွက် တာဝန်ရှိသူများနှင့် အတူ ယနေ့ညနေပိုင်းတွင် နေပြည်တော် လမ်းလျှောက်သင်္ကြန် အောင်မြင်စွာ ကျင်းပနိုင်ရေးအတွက် ကြိုတင်ပြင်ဆင်ဆောင်ရွက်နေမှုများကို ကြည့်ရှုစစ်ဆေးကြသည်။

ဦးစွာ ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးသည်

နေပြည်တော် လမ်းလျှောက်သင်္ကြန် ဧရိယာအတွင်း ဝန်ထမ်းများ၊ မိသားစုများ နှင့် ပြည်သူများ စိတ်ပျော်ရွှင်ချမ်းမြေ့စွာ ရောက်ရှိနိုင်ရန်အတွက် ဝန်ကြီးဌာနများ အလိုက် မြန်မာ့ရိုးရာမဟာသင်္ကြန်မဏ္ဍပ်များနှင့် တိုင်းရင်းသားရိုးရာ ရေကစားမဏ္ဍပ်များ တည်ဆောက်နေမှု မဏ္ဍပ်များ အလိုက် စတုဂံသင်္ကြန်များနှင့် ပြင်ဆင်ဆောင်ရွက်နေမှု တိုင်းရင်းသား သင်္ကြန်၊ စတုဂံသင်္ကြန်၊ ဝန်ကြီးဌာန သင်္ကြန်နှင့် လူငယ်သင်္ကြန်တို့တွင် ခေတ်မီ အဆင့်အတန်းရှိစွာ လည်ပတ်အပန်းဖြေ နိုင်ရန် အဆင်သင့်ပြင်ဆင်ဆောင်ရွက် ထားမှုအခြေအနေတို့ကို ကြည့်ရှုစစ်ဆေးပြီး လမ်းလျှောက်သင်္ကြန် ကျင်းပမည့် ဧရိယာအတွင်း မီးဘေးအန္တရာယ် မဖြစ်ပေါ်စေရေးနှင့် ရေပြတ်တောက်မှု မရှိစေရေးကိုလည်း စိစစ်ဆောင်ရွက်ထားရမည် ဖြစ်သကဲ့သို့ ကျန်းမာရေးဆိုင်ရာ စောင့်ရှောက်မှုများကိုလည်း အချိန်နှင့် တစ်ပြေးညီ ဆောင်ရွက်ပေးနိုင်ရန်လိုအပ်ကြောင်း ဖွဲ့စည်းပေးထားသည့် ကော်မတီ အသီးသီးအနေဖြင့်လည်း မိမိတို့ ဆောင်ရွက်ရမည့် လုပ်ငန်းများအလိုက် အချိန်မီ ပြီးစီးစေရေး ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်သွား

ရမည်ဖြစ်ကြောင်း မှာကြားသည်။

K - POP အဆိုရှင်များက ပါဝင်သီဆိုဖျော်ဖြေသွားမည့်

ယခုနှစ် နေပြည်တော်လမ်းလျှောက်သင်္ကြန်၌ ဝန်ထမ်းများနှင့် ပြည်သူများ ပိုမိုပျော်ရွှင်စွာ ဆင်နွှဲနိုင်ရန်အတွက် လမ်းလျှောက်သင်္ကြန်ဗဟိုမဏ္ဍပ်ကြီးကို ခမ်းနားစွာ တည်ဆောက်နေပြီး ပြည်တွင်းမှ နိုင်ငံကျော်အနုပညာရှင်များစွာနှင့် ကိုရီးယားနိုင်ငံမှ K - POP အဆိုရှင်များက ပါဝင်သီဆိုဖျော်ဖြေသွားမည်ဖြစ်ကာ ဆောက်လုပ်ရေး ဝန်ကြီးဌာနအနေဖြင့် ဉာဏာသိဒ္ဓိမိသားစုမဟာသင်္ကြန်ရေကစားမဏ္ဍပ်ကြီးကို တည်ဆောက်၍ လာရောက်လည်ပတ်ကြသည့် ပြည်သူများအား ဖျော်ဖြေရေးအစီအစဉ်များအပြင် စတုဂံသင်္ကြန် အဖွဲ့များဖြင့်လည်း စည်းသွားမည်ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။

ရုရှားနိုင်ငံမှ လူငယ်အနုပညာရှင် အဖွဲ့များက သီဆိုဖျော်ဖြေသွားမည့်

ထို့ပြင် နေပြည်တော်လမ်းလျှောက်သင်္ကြန်အတွင်း၌ ရုရှား - မြန်မာချစ်ကြည်ရေးအသင်းမဏ္ဍပ်ကိုလည်း တည်ဆောက်လျက်ရှိပြီး ပြည်သူများ ပျော်ရွှင်စွာ ရေပန်းဖျော်ဖြေနိုင်စေရန် ရေပန်း

ပိုက် ၄၀ ကျော် တပ်ဆင်ဆောင်ရွက်လျက် ရှိကာ အမြင့် ၆ ပေ၊ အလျား ၆ ပေ ၄၀ နှင့် အနံ ၆ ပေ ၂၀ ရှိ ဖျော်ဖြေရေးစင်မြင့် ဆောက်လုပ်လျက်ရှိကြောင်း၊ အဆိုပါ စင်မြင့်၌ ရုရှားနိုင်ငံမှ လူငယ်အနုပညာရှင် အဖွဲ့များက တေးသီချင်းများဖြင့် သီဆိုဖျော်ဖြေသွားမည်ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။ အလားတူ တရုတ် - မြန်မာ - အိန္ဒိယ ချစ်ကြည်ရေးမဏ္ဍပ်ကို နိုင်ငံတကာ အဆင့်မီ ရေကစားမဏ္ဍပ်အဖြစ် တည်ဆောက်လျက်ရှိပြီး စတုဂံသင်္ကြန်အစီအစဉ်များလည်း ပါဝင်ကြောင်း သိရသည်။

နေပြည်တော်လမ်းလျှောက်သင်္ကြန်၌ ရေကစားမဏ္ဍပ်ပေါင်း ၂၆ ခု တည်ဆောက်လျက်ရှိပြီး တိုင်းရင်းသားသင်္ကြန်၊ စတုဂံသင်္ကြန်၊ ဝန်ကြီးဌာနသင်္ကြန်နှင့် လူငယ်သင်္ကြန်ဟူ၍ ပြည်သူများ ပျော်ရွှင်စွာ ရေပန်းဖျော်ဖြေနိုင်စေရန် အထူးအစီအစဉ်ကောင်းများဖြင့် ဆောင်ရွက်ထားရှိသည်။ ထို့ပြင် ပြည်သူများ နိုင်ငံတကာအဆင့် ခေတ်မီအဆင့်အတန်းရှိစွာ လမ်းလျှောက်သင်္ကြန်ကို ပျော်ရွှင်စွာ ဆင်နွှဲနိုင်ရန်အတွက် Zone-1 နှင့် Zone-2 ဟူ၍ ခွဲခြားထားရှိကာ Zone-1 ၌ တိုင်းရင်းသား စတုဂံသင်္ကြန်ဟူ၍

စီစဉ်ထားရှိပြီး လာရောက်လည်ပတ်ကြသူများအား Zone -1 Main Entrance အဝင်တွင် စတုဂံသင်္ကြန်အဖွဲ့များဖြင့် စည်းခံမည်ဖြစ်ကြောင်း၊ တိုင်းရင်းသား တို့၏ ယဉ်ကျေးမှုများကို အခြေခံ၍ တိုင်းရင်းသားသင်္ကြန်ဖန်တီးရေကစားနိုင်ရန် စီစဉ်ဆောင်ရွက်ထားရှိမည်အပြင် တိုင်းရင်းသားကိုယ်စားပြု Photo Booth များနှင့် အမှတ်တရဓာတ်ပုံရိုက်ကူးနိုင်ရန် ပြင်ဆင်ဆောင်ရွက်နေကြောင်း သိရသည်။

အလားတူ လမ်းလျှောက်သင်္ကြန် Zone - 2 ၌ လူငယ်များနှင့် ကလေးငယ်များအတွက် လူငယ်သင်္ကြန်ဟူ၍ စီစဉ်ဆောင်ရွက်ထားရှိပြီး မိသားစုများ၊ ကလေးငယ်များ၊ လူငယ်များအတွက် နိုင်ငံတကာအဆင့်မီ ရေလွှာလျှော့များ၊ Foam Party များ၊ inflatable ကစားစရာ ရေကန်များ/ရေလွှာလျှော့များဖြင့် ပြင်ဆင်ထည့်သွင်း ဆောင်ရွက်လျက်ရှိကာ လူငယ်များ နှစ်သက်ပျော်ရွှင်ဖွယ်ရာ ဖြစ်စေရန်အတွက်လည်း DJ Performance များဖြင့် ကပြဖျော်ဖြေ၍ နေပြည်တော်လမ်းလျှောက်သင်္ကြန်ပွဲတော်ကြီးအား စည်ကားသိုက်မြိုက်စွာ ကျင်းပသွားမည်ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။ သတင်းစဉ်

ပဲခူးတိုင်းဒေသကြီး MSMEs ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးအေဂျင်စီက ကြီးပျားပွင့်လှစ်သည့် ကြိမ်၊ ဝါးအခြေခံလက်မှုထည် ထုတ်လုပ်မှုနည်းပညာသင်တန်းဆင်းပွဲ တိုင်းဒေသကြီးဝန်ကြီးချုပ် တက်ရောက်ချီးမြှင့်

ပဲခူး ဧပြီ ၉
ပဲခူးတိုင်းဒေသကြီး MSMEs ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးအေဂျင်စီက ကြီးပျားပွင့်လှစ်သည့် ကြိမ်၊ ဝါး အခြေခံလက်မှုထည် ထုတ်လုပ်မှုနည်းပညာသင်တန်းဆင်းပွဲကို ဧပြီ ၉ ရက် နံနက်က ပဲခူးမြို့ သီရိဟံသာခန်းမ၌ ကျင်းပရာ တိုင်းဒေသကြီး ဝန်ကြီးချုပ် ဦးမျိုးဆွေဝင်း တက်ရောက် ချီးမြှင့်သည်။

ရှေးဦးစွာ တိုင်းဒေသကြီး ဝန်ကြီးချုပ် ဦးမျိုးဆွေဝင်းက တိုင်းပြည် သာယာဝပြောရေး၊ စားရေကိစ္စပူလှရေးနှင့် တိုင်းရင်းသားပြည်သူများ၏ လူမှုစီးပွား

ဘဝ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးအတွက် ကြိုးပမ်းဆောင်ရွက်ရာတွင် “တိုးတက်ကောင်းမွန်လာသည့် စီးပွားရေးမောင်းနှင်အားကို မဏ္ဍိုင်ပြု၍ MSME စက်မှုလုပ်ငန်းများကို အားပေးထားသည့် ကော်မတီ ပို့ကုန်မြှင့်တင်ရေး” အဓိကကျပြီး အသေးစား၊ အငယ်စားနှင့် အလတ်စား စီးပွားရေးလုပ်ငန်းများ ပိုမိုဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်စေရေး၊ ဒေသတွင်းကုန်ထုတ်လုပ်ငန်းရှင်များ ပေါ်ပေါက်လာစေရေးနှင့် ဒေသထွက်ကုန်များ ပြည်တွင်း

လျက်ရှိကြောင်း၊ သင်တန်းသူ သင်တန်းသားများ အနေဖြင့် သင်ကြားရရှိခဲ့သည့် အတတ်

ထုတ်ကုန်များကို ဒေသတွင်း သာမက ပြည်ပသို့တင်ပို့နိုင်သည့် အထိ မျှော်မှန်းဆောင်ရွက်ကြရန် ပြောကြားသည်။

ထို့နောက် တိုင်းဒေသကြီး ဝန်ကြီးချုပ်က သင်တန်းသား သင်တန်းသူများ ကိုယ်စား သင်တန်းသူတစ်ဦးအား သင်တန်းဆင်းလက်မှတ်များ ပေးအပ်ပြီး (ဝဲပုံ) စုပေါင်းမှတ်တမ်းတင်ဓာတ်ပုံရိုက်ကာ လက်မှုကြိမ်၊ ဝါး ထည်များကို လှည့်လည်ကြည့်ရှုအားပေးသည်။

အဆိုပါ ကြိမ်၊ ဝါးအခြေခံလက်မှုထည် ထုတ်လုပ်မှုနည်းပညာသင်တန်းကို ပဲခူးတိုင်း

ဒေသကြီးအစိုးရအဖွဲ့၏ ဦးဆောင်မှုဖြင့် ဒိုက်ဦးမြို့နယ်တွင် ပထမဆုံးအကြိမ် ဖွင့်လှစ်ပေးနိုင်ခဲ့ပြီး ဒုတိယအကြိမ်အဖြစ် ပဲခူးမြို့တွင် မတ် ၂၆ ရက်မှ ဧပြီ ၈ ရက် အထိ သင်တန်းသား သင်တန်းသူ ၂၀ ကို ဖွင့်လှစ်သင်ကြားပေးခဲ့ခြင်း ဖြစ်သည်။

ဆက်လက်၍ တိုင်းဒေသကြီး ဝန်ကြီးချုပ်နှင့် ဇနီးတို့သည် ပဲခူးမြို့ ဗုဒ္ဓအသံဓမ္မဓိမာန်တော်ကြီး၌ ၂၀၂၄ ခုနှစ်၊ အစိုးရခမ္ဘာစရိယနှင့် ပါဠိပထမပြန်စာမေးပွဲ ပဲခူးမြို့နယ်စာပြေဌာနရှိ ပထမကြိမ် တန်းဖြေဆိုတော်မူမည့် စာဖြေသံဃာ သီလရှင်များနှင့် ကြီးကြပ်ရေး ဆရာတော် ၁၅၂ ပါးတို့အား နေ့ဆွမ်း ဆက်ကပ်လှူဒါန်းခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

တိုင်းဒေသကြီး(ပြန်/ဆက်)



လျက်ရှိကြောင်း၊ သင်တန်းသူ သင်တန်းသားများ အနေဖြင့် သင်ကြားရရှိခဲ့သည့် အတတ်ထုတ်ကုန်များကို ဒေသတွင်း သာမက ပြည်ပသို့တင်ပို့နိုင်သည့် အထိ မျှော်မှန်းဆောင်ရွက်ကြရန် ပြောကြားသည်။

မြန်မာနိုင်ငံနှင့် ဥရောပအာရှစီးပွားရေးကော်မရှင်တို့အကြား လက်မှတ်ရေးထိုးခဲ့သော ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်မှုစာချုပ်လွှာအား အကောင်အထည်ဖော်ရေးအတွက် ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်မှုဆိုင်ရာ ပူးတွဲလုပ်ငန်းအဖွဲ့၏ ပထမအကြိမ် အစည်းအဝေးကျင်းပ

နေပြည်တော် ဧပြီ ၉
မြန်မာနိုင်ငံနှင့် ဥရောပအာရှစီးပွားရေးကော်မရှင် (အီးအီးစီ) တို့အကြား ၂၀၂၃ ခုနှစ် ဇွန် ၁၅ ရက်တွင် လက်မှတ်ရေးထိုးခဲ့သော ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်မှု စာချုပ်လွှာအား အကောင်အထည်ဖော် ဆောင်ရွက် ရေးနှင့်စပ်လျဉ်း၍ ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်မှုဆိုင်ရာ ပူးတွဲလုပ်ငန်းအဖွဲ့၏ ပထမအကြိမ်အစည်းအဝေးနှင့် ဆက်စပ်အစီအစဉ်များကို ယနေ့ နံနက် ၉ နာရီတွင် နေပြည်တော်ရှိ Horizon Lake View ဟိုတယ်၌ အပိုင်းနှစ်ပိုင်းခွဲ၍ ကျင်းပသည်။ (ယာပုံ)

ဦးစွာ ရင်းနှီးမြုပ်နှံမှုနှင့် နိုင်ငံခြားစီးပွား ဆက်သွယ်ရေးဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဒေါက်တာကဇော်နှင့် မြန်မာနိုင်ငံဆိုင်ရာ ရုရှား ဖက်ဒရေးရှင်းနိုင်ငံသံရုံးမှ သံရုံးယာယီတာဝန်ခံ မစ္စတာ ကလာဘူကော့စ် ပါမယ်လ်တို့က ကြိုဆို နှုတ်ခွန်းဆက်စကားပြောကြားကြသည်။



ထို့နောက် ဥရောပအာရှစီးပွားရေးကော်မရှင်၊ မေခရိုစီးပွားရေးနှင့် ပေါင်းစည်းရေးဝန်ကြီး မစ္စတာ ဆာဂေး ဂလေးဇီးယပ် က ဥရောပအာရှစီးပွားရေး ကော်မရှင်၏ ပေါင်းစည်းရေးလုပ်ငန်း ဆောင်ရွက် ချက်များနှင့် နည်းပညာ၊ စီးပွားရေး၊ အဖွဲ့အစည်း ဆိုင်ရာနှင့် ဘဏ္ဍာရေးဆိုင်ရာထောင့်များမှ မဟာ ဥရောပအာရှ မိတ်ဖက်ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်မှုများ နှင့်စပ်လျဉ်း၍ ရင်းလင်းဆွေးနွေးခဲ့ပြီး ဥရောပအာရှ စီးပွားရေးသမဂ္ဂအဖွဲ့ဝင်နိုင်ငံများမှ စီးပွားရေး လုပ်ငန်းရှင်များက မိမိတို့၏ ကုမ္ပဏီများအကြောင်းကို မိတ်ဆက်ရှင်းလင်း ပြောကြားသည်။

ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်မှုလုပ်ငန်းများ ပိုမိုထိရောက်မှု ရှိစေရန်နှင့် နှစ်ဖက်အကျိုးဖြစ်ထွန်းစေမည့် စီးပွား ရေး ပူးပေါင်းမှုများကို ဖော်ထုတ်သတ်မှတ်ရန် ရည်ရွယ်၍ ကျင်းပခြင်းဖြစ်ကြောင်း၊ ပြည်ထောင်စု သမ္မတ မြန်မာနိုင်ငံတော်အစိုးရနှင့် ဥရောပအာရှ စီးပွားရေးကော်မရှင်တို့အကြား ပူးပေါင်းဆောင်ရွက် မှုစာချုပ်လွှာကို ၂၀၂၃ ခုနှစ် ဇွန်လအတွင်း ရုရှား ဖက်ဒရေးရှင်းနိုင်ငံ စီနိုပိုတဘတ်မြို့တွင် ကျင်းပခဲ့ သည့် (၂၆)ကြိမ်မြောက် စီနိုပိုတဘတ် နိုင်ငံတကာ စီးပွားရေးဖိုရမ်တွင် လက်မှတ်ရေးထိုးခဲ့ကြောင်း၊

သံမဏိ၊ တန်ဖိုးမြင့်စားသောကုန်များ၊ လျှပ်စစ် ကားနှင့် အခြားထုတ်လုပ်မှုများကို အဓိက ဦးစားပေး နယ်ပယ်များအဖြစ် သတ်မှတ်၍ ရင်းနှီးမြုပ်နှံမှုများ ဝင်ရောက်လာစေရန် ဆောင်ရွက်လျက်ရှိကြောင်း၊ ယနေ့အစည်းအဝေးသည် မြန်မာနိုင်ငံနှင့် အီးအေ အီးယူ အဖွဲ့ဝင်နိုင်ငံများအကြား ကုန်သွယ်ရေး၊ ရင်းနှီးမြုပ်နှံမှုနှင့် စီးပွားရေး ပိုမိုအားကောင်းလာ စေရန် အထောက်အကူဖြစ်စေနိုင်မည်ဟု ယုံကြည် ပါကြောင်း ပြောကြားသည်။

ဆိုင်ရာ စက်မှုကဏ္ဍတွင် ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်ရေး ခေါင်းစဉ်ဖြင့်လည်းကောင်း၊ မြန်မာနိုင်ငံနှင့် အီးအီးစီ တို့မှ ကိုယ်စားလှယ်တစ်ဦးစီတို့က ဘဏ္ဍာရေးနှင့် ငွေလေးချေမှု ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်ရေးခေါင်းစဉ်ဖြင့် လည်းကောင်း၊ မြန်မာနိုင်ငံနှင့် အီးအီးစီတို့မှ ကိုယ်စားလှယ်တစ်ဦးစီတို့က ပိုမိုဆောင်ဆက်သွယ် ရေးနှင့် သယ်ယူပို့ဆောင်ရေး ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်မှု ခေါင်းစဉ်ဖြင့်လည်းကောင်း၊ မြန်မာနိုင်ငံမှ ကိုယ်စား လှယ်နှစ်ဦးနှင့် အီးအီးစီမှ ကိုယ်စားလှယ်တစ်ဦးတို့က စွမ်းအင်ကဏ္ဍ ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်ရေး ခေါင်းစဉ်ဖြင့် လည်းကောင်း၊ မြန်မာနိုင်ငံနှင့် အီးအီးစီတို့မှ ကိုယ်စားလှယ်တစ်ဦးစီတို့က ခရီးသွားလုပ်ငန်း ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်ရေး ခေါင်းစဉ်ဖြင့်လည်းကောင်း၊ မြန်မာနိုင်ငံမှ ကိုယ်စားလှယ်နှစ်ဦးနှင့် အီးအီးစီမှ ကိုယ်စားလှယ်တစ်ဦးတို့က အင်ဂျင်နီယာဆိုင်ရာ ခေါင်းစဉ်ဖြင့် ကူးပြောင်းရေး ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်မှုခေါင်းစဉ်ဖြင့် လည်းကောင်း၊ မြန်မာနိုင်ငံမှ ကိုယ်စားလှယ် တစ်ဦး နှင့် အီးအီးစီမှ ကိုယ်စားလှယ်နှစ်ဦးတို့က ပုဂ္ဂလိက စီးပွားရေးလုပ်ငန်း ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်ရေး ခေါင်းစဉ် ဖြင့်လည်းကောင်း အပြန်အလှန်ဆွေးနွေးကြသည်။

မွန်လွဲပိုင်းတွင် မြန်မာနိုင်ငံနှင့် ဥရောပအာရှ စီးပွားရေးကော်မရှင်တို့အကြား လက်မှတ်ရေးထိုးခဲ့ သော ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်မှုစာချုပ်လွှာအရ ပူးပေါင်း ဆောင်ရွက်မှုဆိုင်ရာ ပူးတွဲလုပ်ငန်းအဖွဲ့၏ ပထမ အကြိမ် အစည်းအဝေးကို ကျင်းပသည်။ အစည်း အဝေးသို့ ဥရောပအာရှ စီးပွားရေးကော်မရှင်ဘုတ် အဖွဲ့ဝင်၊ အကြီးစားစီးပွားရေးနှင့် ပေါင်းစည်းရေး ဝန်ကြီး မစ္စတာ ဆာဂေး ဂလေးဇီးယပ်နှင့် ကိုယ်စား လှယ်အဖွဲ့က လူကုန်ပို့တင်တက်ရောက်ခဲ့ပြီး ဥရောပ အာရှ စီးပွားရေးကော်မရှင်၊ စိုက်ပျိုးရေးဆိုင်ရာမူဝါဒ ဌာန၊ စက်မှုရေးရာမူဝါဒဌာန၊ ပို့ဆောင်ရေးနှင့် အခြေခံအဆောက်အအုံဌာန၊ စွမ်းအင်ကုန်သွယ်ရေး ဖွံ့ဖြိုးမှုဌာန၊ စီးပွားရေးလုပ်ငန်းဖွံ့ဖြိုးမှုဌာန၊ သတင်း အချက်အလက်နှင့် ပညာဌာနနှင့် စီးပွားရေး ကောင်စီတို့မှ ကိုယ်စားလှယ်များက ဗီဒီယိုကွန်ဖရင့် စနစ်ဖြင့် တက်ရောက်သည်။

စီးပွားရေးတိုးတက်အောင် ဆောင်ရွက်လျက်ရှိ သော ဆိုင်ရာ စီးပွားရေးပူးပေါင်းမှု အခက်အခဲ များကို ပေါင်းစည်းညီညွတ်မှုနှင့် ဆက်သွယ် ချိတ်ဆက်မှုတို့ဖြင့် ရင်ဆိုင်ကျော်လွှား၍ စီးပွားရေး တိုးတက်အောင် ဆောင်ရွက်လျက်ရှိကြောင်း၊ မြန်မာ နိုင်ငံနှင့် ဥရောပအာရှစီးပွားရေးသမဂ္ဂ (အီးအေအီးယူ) အဖွဲ့ဝင်နိုင်ငံဖြစ်သည့် ရုရှားဖက်ဒရေးရှင်းနိုင်ငံတို့ အကြား တိုက်ရိုက်လေကြောင်းလိုင်း ပြေးဆွဲနေပြီဖြစ် သည့်အတွက် ကုန်သွယ်ရေးနှင့် ခရီးသွားလုပ်ငန်းများ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးကို တိုးမြှင့်ဆောင်ရွက်လျက်ရှိ ကြောင်း၊ ကျန်အဖွဲ့ဝင်နိုင်ငံများနှင့်လည်း ယခုကဲ့သို့ ဆောင်ရွက်နိုင်အောင် ကြိုးပမ်းဆောင်ရွက်သွားမည် ဖြစ်ကြောင်း။

ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်ရန်အတွက် ဖိတ်ခေါ် ယင်းနောက် မစ္စတာ ဆာဂေး ဂလေးဇီးယပ်က ဥရောပအာရှစီးပွားရေးကော်မရှင်နှင့် မြန်မာနိုင်ငံတို့ အကြား ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်ရေး နားလည်မှုစာချုပ် လွှာ လက်မှတ်ရေးထိုးပြီး တစ်နှစ်ကျော်အတွင်း အပြုသဘောဆောင်သော အပြန်အလှန်ဆက်ဆံရေး များ ရရှိခဲ့ကြောင်း၊ ယနေ့ ကျင်းပသည့် ပူးတွဲလုပ်ငန်း အဖွဲ့၏ ပထမအကြိမ် အစည်းအဝေးသည် ပူးပေါင်း ဆောင်ရွက်မှု စာချုပ်လွှာထုတ်ပြန်သော ဦးစားပေး ကဏ္ဍများကို အကောင်အထည်ဖော် ဆောင်ရွက်ရန် လက်တွေ့ကျသည့် ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်မှုတစ်ခုဖြစ် ကြောင်း၊ ဥရောပအာရှစီးပွားရေးသမဂ္ဂ အဖွဲ့ဝင်နိုင်ငံ များနှင့် မြန်မာနိုင်ငံတို့အကြား ကုန်သွယ်မှုနှင့် စီးပွား ရေး ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်မှုတွင် အပြုသဘောဆောင် သည့် လမ်းကြောင်းများ ပေါ်ထွက်လာသည့်အတွက် ဝမ်းမြောက်ပါကြောင်း၊ မြန်မာနိုင်ငံမှ အစိုးရ ကိုယ်စားလှယ်များ၊ ပုဂ္ဂလိကကဏ္ဍမှ စီးပွားရေး ကျွမ်းကျင်သူများနှင့် လုပ်ငန်းရှင်များကို အတူတကွ ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်ရန်အတွက် ဖိတ်ခေါ်ပါကြောင်း ပြောကြားသည်။

ထို့နောက် ပူးတွဲဥက္ကဋ္ဌများက ပထမအကြိမ် အစည်းအဝေး၏ ပူးတွဲထုတ်ပြန်ချက်နှင့် ပူးတွဲ လုပ်ငန်းအဖွဲ့၏ ဒုတိယအကြိမ် အစည်းအဝေးကျင်းပ မည်နည်းရာနှင့် နေရာတို့ကို အတည်ပြုသည်။ အဆိုပါအစည်းအဝေးသို့ ကဏ္ဍအလိုက် သက်ဆိုင် ရာ ဝန်ကြီးဌာနများနှင့် အဖွဲ့အစည်းများမှ ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးများ၊ ဒုတိယဝန်ကြီးများ၊ ဌာန ဆိုင်ရာ အကြီးအကဲများ၊ မြန်မာနိုင်ငံကုန်သည်များ နှင့် စက်မှုလက်မှု လုပ်ငန်းရှင်များအသင်းချုပ်မှ စီးပွားရေးလုပ်ငန်းရှင်များ၊ မြန်မာနိုင်ငံဆိုင်ရာ ရုရှား ဖက်ဒရေးရှင်းနိုင်ငံသံရုံးမှ သံရုံးယာယီတာဝန်ခံ နှင့် ကိုယ်စားလှယ်များ၊ ဥရောပအာရှစီးပွားရေး ကော်မရှင်မှ ကိုယ်စားလှယ်များနှင့် ဥရောပအာရှ စီးပွားရေးသမဂ္ဂမှ စီးပွားရေးလုပ်ငန်းရှင် ၁၀၀ ကျော် တက်ရောက်သည်။ သတင်းစဉ်

အဖွဲ့အမှတ်စဉ်များ ပြောကြား
ပူးတွဲလုပ်ငန်းအဖွဲ့၏ ပူးတွဲဥက္ကဋ္ဌများဖြစ်သည့် ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဒေါက်တာကဇော်နှင့် မစ္စတာ ဆာဂေး ဂလေးဇီးယပ်တို့က အဖွဲ့အမှတ်စဉ်များ ပြောကြားကြသည်။

ဦးစွာ ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးက ပူးတွဲလုပ်ငန်း အဖွဲ့၏ ပထမအကြိမ်အစည်းအဝေးကို မြန်မာနိုင်ငံ နှင့် ဥရောပအာရှ စီးပွားရေးကော်မရှင်တို့အကြား

အစည်းအဝေးတွင် ကဏ္ဍအလိုက် အပြန်အလှန် ဆွေးနွေးနှေးနှေးသည့် အီးအေအီးယူ အဖွဲ့ဝင်နိုင်ငံများ နှင့် မြန်မာနိုင်ငံတို့အကြား အစိုးရအသင်းချင်း ချစ်ကြည်ရင်းနှီးမှုများ တည်ဆောက်နိုင်ရုံသာမက စီးပွားရေးအဆက်အသွယ်ကောင်းများ ထူထောင် ခြင်းနှင့် ရင်းနှီးမြုပ်နှံမှု အခွင့်အလမ်းများလည်း တိုးတက်ရရှိလာမည်ဟု ယုံကြည်ကြောင်း၊ အစိုးရ အနေဖြင့် အသေးစားနှင့် အလတ်စားစီးပွားရေး လုပ်ငန်းများ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးကို အားပေးမြှင့်တင် ဆောင်ရွက်လျက်ရှိပြီး မြန်မာနိုင်ငံ၏ စီးပွားရေး ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်လာစေရေးအတွက် စိုက်ပျိုးရေး၊ ဘိလပ်မြေနှင့် ဓာတ်မြေဩဇာထုတ်လုပ်ရေး၊ သံနှင့်

ဆက်လက်၍ အစည်းအဝေးသို့ တက်ရောက် လာသည့် ဥရောပအာရှစီးပွားရေးကော်မရှင်နှင့် သက်ဆိုင်ရာဝန်ကြီးဌာနများနှင့် အဖွဲ့အစည်းများမှ ကိုယ်စားလှယ်များက ကဏ္ဍအလိုက် ဆွေးနွေးကြ သည့် မြန်မာနိုင်ငံမှ ကိုယ်စားလှယ်နှစ်ဦးနှင့် အီးအီးစီ မှ ကိုယ်စားလှယ်နှစ်ဦးတို့က စက်မှုနှင့် စိုက်ပျိုးရေး

ရာ ဝန်ကြီးဌာနများနှင့် အဖွဲ့အစည်းများမှ ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးများ၊ ဒုတိယဝန်ကြီးများ၊ ဌာန ဆိုင်ရာ အကြီးအကဲများ၊ မြန်မာနိုင်ငံကုန်သည်များ နှင့် စက်မှုလက်မှု လုပ်ငန်းရှင်များအသင်းချုပ်မှ စီးပွားရေးလုပ်ငန်းရှင်များ၊ မြန်မာနိုင်ငံဆိုင်ရာ ရုရှား ဖက်ဒရေးရှင်းနိုင်ငံသံရုံးမှ သံရုံးယာယီတာဝန်ခံ နှင့် ကိုယ်စားလှယ်များ၊ ဥရောပအာရှစီးပွားရေး ကော်မရှင်မှ ကိုယ်စားလှယ်များနှင့် ဥရောပအာရှ စီးပွားရေးသမဂ္ဂမှ စီးပွားရေးလုပ်ငန်းရှင် ၁၀၀ ကျော် တက်ရောက်သည်။ သတင်းစဉ်

ဗျာပုံခရိုင်၏ ၂၀၂၄ - ၂၀၂၅ ဒေသန္တရစီမံကိန်း အောင်မြင်စွာအကောင်အထည်ဖော်နိုင်ရေးစီမံကိန်း တာဝန်ပေးအပ်

ဗျာပုံ ဧပြီ ၉
ဧရာဝတီတိုင်းဒေသကြီး ဗျာပုံခရိုင် လေးမြို့နယ်အတွင်း ၂၀၂၄-၂၀၂၅ ဘဏ္ဍာ ရေးနှစ်(ဧပြီလမှ မတ်လအထိ) အကောင် အထည်ဖော် ဆောင်ရွက်ရမည့် ဒေသန္တရ စီမံကိန်းတာဝန်ပေးအပ်ပွဲကို ယနေ့ မွန်းလွဲ ပိုင်းက ခရိုင်ထွေ/အုပ်ရုံး၌ ကျင်းပသည်။
အဆိုပါ ၂၀၂၄ - ၂၀၂၅ ဘဏ္ဍာရေးနှစ်၊ ဒေသန္တရစီမံကိန်းတာဝန် အောင်မြင်စွာ အကောင်အထည်ဖော်နိုင်ရေး စီမံကိန်း

တာဝန်ပေးအပ်ခြင်းနှင့်ပတ်သက်၍ ဗျာပုံ ခရိုင် စီမံအုပ်ချုပ်ရေးအဖွဲ့ဥက္ကဋ္ဌ ခရိုင် အုပ်ချုပ်ရေးမှူး ဦးတင်လင်း ဆွေးနွေး ပြောကြားသည်။ ထို့နောက် ဗျာပုံခရိုင်၏ ၂၀၂၄ - ၂၀၂၅ ဘဏ္ဍာရေးနှစ်၊ ဒေသန္တရ စီမံ ကိန်းကို ခရိုင်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးအဖွဲ့ဥက္ကဋ္ဌနှင့် အဖွဲ့ဝင်များက ခရိုင်အဆင့် ဌာနဆိုင်ရာများ နှင့်မြို့နယ် လေးမြို့နယ်မှ စီမံအုပ်ချုပ်ရေး အဖွဲ့ဥက္ကဋ္ဌများကို စီမံကိန်းတာဝန်များ ပေးအပ်သည်။ (ယာပုံ) ခရိုင်(ပြန်/ဆက်)



တိမ်အသင့်အတင့်မှ တိမ်ထုထပ်နေ

နေပြည်တော် ဧပြီ ၉
ဘင်္ဂလားပင်လယ်အော်အခြေအနေမှာ ဘင်္ဂလား ပင်လယ်အော်အလယ်ပိုင်းတွင် တိမ်အနည်းငယ် ဖြစ်ထွန်းနေပြီး ကပ္ပလီပင်လယ်ပြင်နှင့် ကျန် ဘင်္ဂလားပင်လယ်အော်တို့တွင် တိမ်အသင့်အတင့်မှ တိမ်ထုထပ်နေသည်။ မြန်မာ့ပင်လယ်ပြင်အခြေအနေ မှာ လှိုင်းအနည်းငယ်မှ လှိုင်းအသင့်အတင့်ရှိမည်။ လှိုင်းအမြင့်မှာ မြန်မာ့ကမ်းရိုးတန်းတစ်လျှောက်နှင့် ကမ်းလွန်ပင်လယ်ပြင်တို့တွင် လေးပေမှ ခုနစ်ပေ ခန့်ရှိနိုင်သည်။
မိုး/ဇလ



THE SUPREME COURT OF THE UNION

သတင်းထုတ်ပြန်ချက်

ပြည်ထောင်စုတရားလွှတ်တော်ချုပ်၏ ၂၀၂၃ ခုနှစ် တရားရုံးနှစ်စဉ်အစီရင်ခံစာ ထုတ်ပြန်ခြင်း

နေပြည်တော် ဧပြီ ၁၀

ပြည်ထောင်စုတရားလွှတ်တော်ချုပ်၏ ၂၀၂၃ ခုနှစ် တရားရုံးနှစ်စဉ်အစီရင်ခံစာကို (အင်္ဂလိပ်/မြန်မာ) နှစ်ဘာသာဖြင့် ၂၀၂၄ ခုနှစ်၊ ဧပြီလ ၁၀ ရက်နေ့တွင် ထုတ်ပြန်သည်။ ယင်းအစီရင်ခံစာကို ပြည်ထောင်စု တရားလွှတ်တော်ချုပ်၏ website ဖြစ်သည့် www.unionsupremecourt.gov.mm တွင်လည်း လွှင့်တင် ဖော်ပြထားပါသည်။

ပြည်ထောင်စုတရားလွှတ်တော်ချုပ် အပါအဝင် တရားရုံးအဆင့်ဆင့်၏ ဆောင်ရွက်ချက်များနှင့်

စပ်လျဉ်း၍ အများပြည်သူသိရှိစေရန် တရားရုံး နှစ်စဉ်အစီရင်ခံစာများကို ၂၀၁၆ ခုနှစ်မှစတင်၍ နှစ်စဉ် ထုတ်ပြန်ခဲ့ခြင်းဖြစ်သည်။

တရားရုံးနှစ်စဉ်အစီရင်ခံစာ ထုတ်ပြန်ခြင်း၏ ရည်ရွယ်ချက်များမှာ တရားစီရင်ရေးလုပ်ငန်းများ ပွင့်လင်းမြင်သာ၍ တာဝန်ခံနိုင်မှုရှိစေရန်၊ တရားရုံးများ၏ လုပ်ငန်းဆောင်တာများအပေါ် ယထာဘူတ ကျကျ အကဲဖြတ်နိုင်စေရန်၊ တရားရုံးများအနေဖြင့် စွမ်းဆောင်ရည် ပိုမိုမြင့်မားလာစေရန်နှင့် တရားစီရင် ရေးကဏ္ဍ၏ ပြုပြင်ပြောင်းလဲမှုလုပ်ငန်းများကို အများသိရှိစေရန်ဖြစ်သည်။

၂၀၂၃ ခုနှစ် တရားရုံးနှစ်စဉ်အစီရင်ခံစာကို ဥပဒေဖြင့် အသက်မွေးဝမ်းကျောင်းပြုသူများ၊ တရားရုံး အသုံးပြုသူများသာမက အများပြည်သူ အလွယ်တကူဖတ်ရှုလေ့လာနိုင်စေရန် တရားရုံးစနစ်နှင့် စီမံခန့်ခွဲမှု၊ ၂၀၂၃ ခုနှစ်အတွင်း ပြည်ထောင်စုတရားလွှတ်တော်ချုပ်၏ ကြိုးပမ်းဆောင်ရွက်မှုများ၊ တရားစီရင်ရေးဆိုင်ရာ ဆောင်ရွက်မှုများနှင့် မဟာဗျူဟာစီမံကိန်း ပထမနှစ်လုပ်ငန်းအစီအစဉ် (၂၀၂၃) အကောင်အထည်ဖော် ဆောင်ရွက်မှုများနှင့် ဒုတိယနှစ်လုပ်ငန်းအစီအစဉ် (၂၀၂၄) တွင် ဆောင်ရွက်ရန် လျာထားချက်များဟူ၍ အပိုင်း (၄) ပိုင်းခွဲခြား၍လည်းကောင်း၊ နောက်ဆက်တွဲများ၊ ပုံပြကားချုပ်များဖြင့်လည်းကောင်း၊ ပြုစုထားပါ သည့်၊ တရားရုံးနှစ်စဉ်အစီရင်ခံစာနှင့်စပ်လျဉ်း၍ ဝေဖန်အကြံပြုလိုပါက တရားရုံးနှစ်စဉ်အစီရင်ခံစာ ပြုစုရေး လုပ်ငန်းအဖွဲ့၏ အီးမေးလ် annualreport@usc.gov.mm သို့ ပေးပို့နိုင်ပါသည်။

ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဦးလှမိုး ပြည်သူ့စစ်မှုထမ်းဥပဒေဆိုင်ရာ အသိပညာပေးအခမ်းအနား တက်ရောက်ဟောပြော

နေပြည်တော် ဧပြီ ၉

ပြည်သူ့စစ်မှုထမ်းဥပဒေဆိုင်ရာ အသိပညာပေးဟောပြောပွဲ အခမ်းအနားကို ယနေ့နံနက်ပိုင်းက သမဝါယမ နှင့် ကျေးလက်ဖွံ့ဖြိုးရေးဝန်ကြီးဌာန အစည်းအဝေးခန်းမ၌ကျင်းပရာ ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဦးလှမိုး၊ ဒုတိယဝန်ကြီး ဦးမြင့်စိုး၊ အမြဲတမ်းအတွင်းဝန်၊ ညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ်များနှင့် အရာထမ်း၊ အမှုထမ်း ဝန်ထမ်းများ တက်ရောက်ကြသည်။

မြန်မာနိုင်ငံတစ်နိုင်ငံတည်းသော ပြဋ္ဌာန်းခြင်းမဟုတ် ဦးစွာ ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးက ပြည်ထောင်စု မပြိုကွဲရေး၊ တိုင်းရင်းသားစည်းလုံးညီညွတ်မှု မပြိုကွဲရေး၊ အချုပ်အခြာအာဏာ တည်တံ့ခိုင်မြဲရေး ဟူသော ဒီမိုကရေစီအရည်အသွေးကို စောင့်ထိန်းရန် အလို့ငှာ နိုင်ငံတော်ကာကွယ်ရေးအတွက် စစ်မှုထမ်း ဆောင်ရန်နှင့် စစ်ပညာသင်ကြားရန် ပြည်သူ့စစ်မှု ထမ်းဥပဒေကို ယခင်နိုင်ငံတော်အေးချမ်းသာယာရေး နှင့် ဖွံ့ဖြိုးရေးကောင်စီက ဥပဒေအမှတ် (၂၇/၂၀၁၀) ဖြင့် ပြဋ္ဌာန်းခဲ့ပြီး ယခုအခါ နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ် ရေးကောင်စီက ၂၀၂၄ ခုနှစ်၊ ဖေဖော်ဝါရီ ၁၀ ရက်၊ အမိန့်ကြော်ငြာစာအမှတ် (၂၄/၂၀၂၄) ဖြင့် အာဏာ တည်သည့်ရက်အဖြစ် သတ်မှတ်ခဲ့ပါကြောင်း၊ ပြည်သူ့စစ်မှုထမ်းဥပဒေကို မြန်မာနိုင်ငံတစ်နိုင်ငံ တည်းသော ပြဋ္ဌာန်းခြင်းမျိုးမဟုတ်ဘဲ ကမ္ဘာ့နိုင်ငံ အများအပြား၌ ပြဋ္ဌာန်းကျင့်သုံးလျက်ရှိပါကြောင်း၊ ပြည်သူ့စစ်မှုထမ်းဥပဒေနှင့်စပ်လျဉ်း၍ စစ်မှု ထမ်းဆောင်ရေးအဖွဲ့ အဆင့်ဆင့်ဖွဲ့စည်းခြင်းနှင့်

လုပ်ငန်းတာဝန်များ၊ ကင်းလွတ်ခွင့်ရရှိသူများ၊ ယာယီ ရွှေ့ဆိုင်းခွင့်ရရှိသူများ၊ စစ်မှုထမ်းဆောင်ရမည့် အသက် အပိုင်းအခြားများ၊ စစ်မှုထမ်းကာလ၊ စစ်မှုထမ်း ကာလအတွင်း အကျိုးခံစားခွင့်တို့ကို ဝန်ထမ်းများ သိရှိရန် ရှင်းလင်းချပြသွားမည်ဖြစ်ပါကြောင်း၊ လူမှု ကွန်ရက်စာမျက်နှာများနှင့် အဖျက်အမှောင် မီဒီယာ များတွင် ပြည်သူ့စစ်မှုထမ်းဥပဒေနှင့်ပတ်သက်၍ မဟုတ်မမှန် သတင်းတု၊ သတင်းမှားများ ရေးသား ဖော်ပြနေသည့်အတွက် ဝန်ထမ်းများအနေဖြင့် အယုံ မလွယ်စေရေး ဥပဒေပါအချက်အလက်များ၊ ပြဋ္ဌာန်း ချက်များကို မိမိတို့ဝန်ကြီးဌာနမှ ဝန်ထမ်းများနှင့် မိသားစုဝင်များ သိရှိရန်လိုအပ်ပါကြောင်း၊ စစ်မှုထမ်းဥပဒေလက်ဆင့်ကမ်းမျှဝေ ပြည်သူ့စစ်မှုထမ်းဥပဒေ အကောင်အထည်ဖော် ဆောင်ရွက်နေသည့်အခြေအနေကို နည်းအမျိုးမျိုး ဖြင့် လူမှုကွန်ရက်စာမျက်နှာများတွင် မဟုတ်မမှန် ရေးသားဖြန့်ဝေပြီး နှောင့်ယှက်ဆောင်ရွက်ခြင်းများ ရှိသည့်အတွက် မိသားစုဝင်များအနေဖြင့် စိုးရိမ်ပူပန်



မှုများ ရှိနိုင်ပါကြောင်း၊ စစ်မှုထမ်းဥပဒေနှင့်ပတ်သက် ပြီး ကင်းလွတ်ခွင့်ပြုသူများ၊ ရွှေ့ဆိုင်းခွင့်ပြုနိုင်သူများ၊ လျှော့ပေါ့ခွင့်ပြုနိုင်သူများ၏ စည်းကမ်းသတ်မှတ် ချက် နောက်ဆုံးအခြေအနေကို ပြည်သူများသိရှိ အောင် သတင်းစာများတွင် ဖော်ပြထားပြီးဖြစ်ပါ ကြောင်း၊ ဝန်ထမ်းများသည် နိုင်ငံ့ဝန်ထမ်းဥပဒေကို လိုက်နာရသကဲ့သို့ နိုင်ငံတော်က ပြဋ္ဌာန်းထားသည့် ဥပဒေများ၊ အမိန့်ညွှန်ကြားချက်များကိုလည်း လိုက်နာရန် လိုအပ်ပါကြောင်း၊ မိမိပတ်ဝန်းကျင်ရှိ ပြည်သူများ သိရှိလိုက်နာနိုင်ရေးအတွက် စစ်မှုထမ်း ဥပဒေပါ ရည်ရွယ်ချက်များ၊ ပြဋ္ဌာန်းချက်များကို လက်ဆင့်ကမ်းမျှဝေပေးခြင်းဖြင့် နိုင်ငံတော်အကျိုး၊ ပြည်သူ့အကျိုးအတွက် ကျရာအခန်းကဏ္ဍမှ ကျေပွန် စွာထမ်းဆောင်ကြရန် တိုက်တွန်းပြောကြားသည်။ ဆက်လက်၍ တာဝန်ရှိသူများက ပြည်သူ့စစ်မှု ထမ်းဥပဒေဆိုင်ရာများ အသိပညာပေး ရှင်းလင်း ဆွေးနွေးပြီး ဝန်ထမ်းများက သိရှိလိုသည်များ မေးမြန်းဆွေးနွေးကြသည်။ သတင်းစဉ်

ဒုတိယဝန်ကြီး ဦးလှမိုး ပြည်သူ့စစ်မှုထမ်းဥပဒေဆိုင်ရာ သိကောင်းစရာများ ရှင်းလင်းပြောကြားသည့်အခမ်းအနားတက်ရောက်

နေပြည်တော် ဧပြီ ၉

နိုင်ငံခြားရေး ဝန်ကြီးဌာနတွင် တာဝန်ထမ်းဆောင်လျက်ရှိသော နိုင်ငံ့ဝန်ထမ်းများအနေဖြင့် ပြည်သူ့ စစ်မှုထမ်းဥပဒေနှင့် ပတ်သက်၍ သိကောင်းစရာများကို သိရှိ နားလည်စေရန် နိုင်ငံ့ဝန်ထမ်းများ အနေဖြင့် လိုအပ်သည်များ ပံ့ပိုး ကူညီဆောင်ရွက်နိုင်စေရန် နိုင်ငံ တကာ သတိမန်များအား စစ်မှု ထမ်းဥပဒေနှင့် ပတ်သက်သော သတင်းအမှန်များကို မျှဝေပေးနိုင် စေရန်၊ ပြည်သူ့စစ်မှုထမ်းဥပဒေ နှင့်ပတ်သက်၍ သတင်းအမှား များကြောင့် ပြည်သူများအကြား ဖြစ်ပေါ်လျက်ရှိသော စိုးရိမ်စိတ် များကို လျော့ကျစေရေး ထပ်ဆင့် ရှင်းလင်းနိုင်စေရန် ရည်ရွယ်၍ သိကောင်းစရာများ ရှင်းလင်းပြော ကြားသည့် အခမ်းအနားကို ယနေ့ မွန်းလွဲပိုင်းတွင် နိုင်ငံခြားရေး ဝန်ကြီးဌာန လောကနတ်ခန်းမ၌ ကျင်းပသည်။ အခမ်းအနားသို့ ဒုတိယ



ဝန်ကြီး ဦးလှမိုး၊ သံအမတ်ကြီး ဦးမောင်မောင်လင်း၊ ညွှန်ကြား ရေးမှူးချုပ်များ၊ ဒုတိယညွှန်ကြား ရေးမှူးချုပ်များ၊ ဦးစီးဌာန အသီးသီးမှ ဝန်ထမ်းကိုယ်စား လှယ်များ တက်ရောက်ကြသည်။ ဦးစွာ နိုင်ငံခြားရေးဝန်ကြီး ဌာန ဒုတိယဝန်ကြီး ဦးလှမိုးက အဖွင့်အမှာစကား ပြောကြားပြီး စီမံကိန်းနှင့် စီမံရေးရာဦးစီးဌာန တာဝန်ရှိသူတစ်ဦးက ပြည်သူ့ စစ်မှုထမ်းဥပဒေနှင့် ပတ်သက် သည့် အချက်အလက်များ၊ ဥပဒေ အရ ယာယီရွှေ့ဆိုင်းပေးထားမည့် သူများ၊ လက်ရှိအခြေအနေတွင် အမျိုးသမီးများကို ပြည်သူ့စစ်မှု ထမ်းဆောင်မှုရန် မရှိသေးကြောင်း သတင်းထုတ်ပြန်ထားမှု၊ အမျိုး သားရေးတာဝန်ကို ပြည်သူများက ထမ်းရွက်ရမည့်သမိုင်းပေတာဝန် အဖြစ် မှတ်ယူ၍ ဆောင်ရွက် သွားရေး စသည်တို့ကို ရှင်းလင်း

ဝန်ထမ်းနှင့် ဝန်ထမ်းမိသားစုများအား ပြည်သူ့စစ်မှုထမ်းဥပဒေဆိုင်ရာ ရှင်းလင်းပွဲကျင်းပ

စစ်ကိုင်း ဧပြီ ၉

စစ်ကိုင်းခရိုင် လူမှုဝန်ထမ်းရုံးကကြီးမှူး၍ လူမှုဝန်ထမ်းရုံးအောက်ရှိ မျက်မမြင်ကျောင်း (စစ်ကိုင်း)၊ မူလတန်းကြိုကျောင်း (စစ်ကိုင်း) တို့မှ ဝန်ထမ်းများ၊ ဝန်ထမ်းမိသားစုများအား ပြည်သူ့ စစ်မှုထမ်းဥပဒေဆိုင်ရာ ရှင်းလင်းပွဲကို ဧပြီ ၉ ရက် နံနက် ၁၀ နာရီခွဲက မျက်မမြင်ကျောင်း (စစ်ကိုင်း) ၌ ကျင်းပသည်။ ရှင်းလင်းပွဲတွင် စစ်ကိုင်းခရိုင် လူမှုဝန်ထမ်းရုံး ဒုတိယညွှန်ကြား ရေးမှူးက ပြည်သူ့စစ်မှုထမ်းဥပဒေနှင့်စပ်လျဉ်း၍ မဟုတ်မမှန်ဝါဒ ဖြန့်ချိမှုများကြောင့် ပြည်သူများ ထင်ယောင်ထင်မှား မဖြစ်စေရန် မိမိတို့ဝန်ထမ်းများနှင့် ဝန်ထမ်းမိသားစုများက ဒေသအတွင်းရှိ ပြည်သူ များအားလုံး ကျယ်ကျယ်ပြန့်ပြန့် သိရှိနိုင်ရေး နည်းလမ်းပေါင်းစုံဖြင့် စနစ်တကျ အသိပေးရှင်းလင်းပေးသွားရမည်ဖြစ်ကြောင်း ဆွေးနွေး ပြောကြားသည်။ ဆက်လက်၍ ခရိုင်ဦးစီးမှူးက “စစ်မှုထမ်းရမည့် အသက် အရွယ်ရောက်သူ” “ပြည်သူ့စစ်မှုထမ်းရန်ကာလ” “ပြည်သူ့စစ်မှုထမ်း ဥပဒေနှင့်စပ်လျဉ်း၍ စုံစမ်းစစ်ဆေးခြင်းနိုင်ကြောင်း” “အမျိုးသားရေး တာဝန်” “စိုးရိမ်ရန်မလိုဘဲ အချက်များ” “ပြည်သူ့စစ်မှုထမ်းဥပဒေ ရည်ရွယ်ချက်” “ပြည်သူ့စစ်မှုထမ်းတို့၏ ခံစားခွင့်များ” “ဘာကြောင့် ပြည်သူ့ စစ်မှုထမ်းစနစ် ကျင့်သုံးရတာလဲ” “ကင်းလွတ်ခွင့်၊ လျော့ပေါ့ ခွင့်နှင့် ရွှေ့ဆိုင်းခွင့်များ” စသည်တို့ကို ရှင်းလင်းဆွေးနွေးပြီး ပြည်သူ့ စစ်မှုထမ်းဥပဒေသိကောင်းစရာ လက်ကမ်းစာစောင်များ ဖြန့်ဝေ ပေးသည်။ ဇော်မြင့်နိုင်



ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီးအတွင်းရှိ သမဝါယမကောလိပ်(ဖောင်ကြီး)၊ မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီးအတွင်းရှိ သမဝါယမကောလိပ် (မန္တလေး)တို့မှ ဆရာ ဆရာမများ၊ ဝန်ထမ်းများနှင့် ဝန်ထမ်းမိသားစုများ မာရဝိဇယဗုဒ္ဓရုပ်ပွားတော်မြတ်ကြီးအား ဖူးမြော်ကြည့်ညို့

နေပြည်တော် ဧပြီ ၉
ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီးအတွင်းရှိ သမဝါယမကောလိပ် (ဖောင်ကြီး)နှင့် မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီးအတွင်းရှိ သမဝါယမကောလိပ် (မန္တလေး) နှင့် သမဝါယမစာရင်းရေး စာရင်းကိုင် သက်မွေးပညာသင်တန်းကျောင်းများမှ ဆရာ ဆရာမများ၊ အုပ်ချုပ်သူ ငါးဦး၊ အဖွဲ့ဝင် ၉၆ ဦး၊ စုစုပေါင်း ၁၀၁ ဦးတို့သည် ယနေ့နံနက်ပိုင်းတွင် ပြည်ထောင်စုနယ်မြေ နေပြည်တော် အစိုးရအဖွဲ့ရုံး၊ ဗုဒ္ဓဗျာဠာဝတ္ထုကတော်တွင် တည်ထားပူဇော်သည့် ကမ္ဘာပေါ်ရှိ ထိုတော်မူကျောက်ဆစ် ဗုဒ္ဓရုပ်ပွားတော်များအနက် ဉာဏ်တော်အမြင့်ဆုံးဖြစ်သည့် မာရဝိဇယ ဗုဒ္ဓရုပ်ပွားတော်မြတ်ကြီးအား လာရောက်ဖူးမြော်ကြည့်ညို့ကြသည်။
ဦးစွာ ရှင်းလင်းဆောင်၍ မာရဝိဇယဗုဒ္ဓ

ရုပ်ပွားတော်မြတ်ကြီး ဂေါပကအဖွဲ့နှင့် ဗုဒ္ဓရုပ်ပွားတော်မြတ်ကြီး တည်ဆောက်ပူဇော်ခြင်းနှင့် ထိန်းသိမ်းခြင်းလုပ်ငန်းများတွင် ပါဝင်ဆောင်ရွက်ခဲ့ကြသည့် ကျွမ်းကျင်ပညာရှင်များက မာရဝိဇယဘုရားကြီး လုပ်ငန်းစဉ်အဆင့်ဆင့်ဖြင့် အောင်မြင်စွာ တည်ထားပူဇော်နိုင်ခဲ့မှုတို့ကို ရှင်းလင်းပြောကြားကြပြီး မာရဝိဇယဗုဒ္ဓရုပ်ပွားတော်မြတ်ကြီး အောင်မြင်စွာ တည်ထားပူဇော်နိုင်ရန် အဆင့်ဆင့်ဆောင်ရွက်ခဲ့မှု စီစဉ်မှုတို့ကို ပြသသည်။
ထို့နောက် ဘုရားဖူးလာဆရာ ဆရာမများက ရုပ်ပွားတော်မြတ်ကြီး အောင်မြင်စွာ တည်ထားပူဇော်နိုင်ခဲ့မှု အခြေအနေနှင့် စစ်လျဉ်း၍ သိရှိလိုသည်များကို မေးမြန်းကြရာ တာဝန်ရှိသူများက အသေးစိတ် ပြန်လည် ရှင်းလင်းဖြေကြားသည်။

ယင်းနောက် ဆရာ ဆရာမများသည် မာရဝိဇယဗုဒ္ဓရုပ်ပွားတော်မြတ်ကြီး ဘက်စုံပြုပြင်မွမ်းမံရန်အတွက် အလှူငွေများ ပေးအပ်လှူဒါန်းကြသည်။ ဆက်လက်၍ ဘုရားဖူးလာဆရာ ဆရာမများသည် မာရဝိဇယဗုဒ္ဓရုပ်ပွားတော်မြတ်ကြီးအား သွားရောက်ဖူးမြော်ကြည့်ညို့ကြပြီး ဘုရားရင်ပြင်တော် ပတ်လည်၌ စကျင်ကျောက်များအသုံးပြု၍ တည်ဆောက်ထားသည့် ဂန္ဓကုဋ်တိုက်များနှင့် အခြားသာသနိက အဆောက်အအုံများကို ဆက်လက်ဖူးမြော်လေ့လာကြည့်ညို့ခဲ့ကြသည်။
ထို့အတူ မာရဝိဇယဗုဒ္ဓရုပ်ပွားတော်မြတ်ကြီးအား အနယ်နယ်အရပ်ရပ်မှ ရဟန်းရှင်လူဘုရားဖူးပြည်သူများ လာရောက်ဖူးမြော်ကြည့်ညို့လျက်ရှိကြောင်း သိရသည်။

သတင်းစဉ်

ပါဠိပထမပြန်စာမေးပွဲ သတ္တမနေ့ ကျင်းပ

နေပြည်တော် ဧပြီ ၉
သာသနာရေးနှင့်ယဉ်ကျေးမှုဝန်ကြီးဌာန သာသနာရေးဦးစီးဌာနက ကြီးမား၍ နှစ်စဉ်ကျင်းပသော ၂၀၂၄ ခုနှစ်၊ ပါဠိပထမပြန်စာမေးပွဲကို ယနေ့ (သတ္တမနေ့)တွင် နိုင်ငံတစ်ဝန်းရှိ စာပြေဌာန ၂၀၆ ဌာနတို့၌ စာပြေစာရင်းသွင်း ၇၆၇၇ ပါး/ဦးအနက် ၆၆၀၀ ပါး/ဦး ဖြေဆိုကြသဖြင့် ၈၂ ဒသမ ၅၂ ရာခိုင်နှုန်း ဖြေဆိုကြကြောင်း သာသနာရေးဦးစီးဌာနမှ သိရသည်။ သတင်းစဉ်

မန္တလေးသင်္ကြန်ပွဲတော်တွင် ခေတ်(၄)ခေတ် ဝတ်စားဆင်ယင်မှုကို ပုံဖော်ရေကစားမည့် လမ်းလျှောက်သင်္ကြန် ပါဝင်မည်

မန္တလေး ဧပြီ ၉
ယခုနှစ်တွင်ကျင်းပမည့် မန္တလေးမဟာသင်္ကြန်ပွဲတော်တွင် ပျော်ရွှင်စွာ ရေကစားနိုင်ရန်အတွက် ထူးခြားသည့် အစီအစဉ်အဖြစ် ခေတ်(၄) ခေတ်က ဝတ်စားဆင်ယင်မှုများကို ပုံဖော်ရေကစားမည့် လမ်းလျှောက်သင်္ကြန် ပါဝင်မည်ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။
အဆိုပါ လမ်းလျှောက်သင်္ကြန်ကို ကျိုးတောင်ဘက်ခြမ်း(၂၆ လမ်း၊ ၆၆ လမ်းမှ ၇၁ လမ်းကြားအထိ) တွင် စီစဉ်ထားရှိပြီး ယင်းနေရာ၌ ရေပက်ကစားနိုင်ရန် လောင်းလှေများ ချထားမည်ဖြစ်သည့်အပြင် ရေပန်းများဖြင့် ရေပက်ဖျန်းပေးရန်စီစဉ်ထားသည်ဟု မန္တလေးမြို့တော်စည်ပင်သာယာရေးကော်မတီ ပြည်သူ့ဆက်ဆံရေးနှင့် ပြန်ကြားရေးဌာန ဌာနမှူး ဦးတင်ထွန်းဦးက ပြောသည်။
“ကောလိပ်ဂျင်နေဝင်း၊ ဒေစီကျော်ဝင်းတို့ခေတ်က ပဝါလေးမြို့ပြီး နေကာမျက်မှန်နဲ့ ရေကစားမယ်။ ဝင်းဦး၊ ခင်သန်းနုတို့ရဲ့ မောင်တို့ ချယ်ရီမြေခေတ်ကို ပုံဖော်တဲ့အနေနဲ့ အဲဒီခေတ်က ဝတ်စားဆင်ယင်မှု ဒီဇိုင်းနဲ့ ဝတ်ဆင်ရေကစားမယ်။ ဇင်ဦး၊ မေသန်းနုတို့ရဲ့ သင်္ကြန်မိုးခေတ်မှာ ဆံပင်က ကျစ်ဆံဖြိုးလေးနဲ့က တစ်ခေတ်ပေါ့။ နောက်ဆုံးက ဒီနေ့ခေတ် ဝတ်စားဆင်ယင်မှုနဲ့ လမ်းလျှောက်သင်္ကြန်မှာ နေရာ လေးခု ခွဲထားတယ်။ ခေတ်အလိုက် ဝတ်ဆင်ထားသူတွေနဲ့ ဓာတ်ပုံတိုက်တာ၊ ရေကစားတာတွေ လုပ်လို့ရတယ်” ဟု ၎င်းကပြောသည်။
လမ်းလျှောက်သင်္ကြန်ပြုလုပ်မည့် နေရာ၌ ပိတောက်ပန်းများ၊ မြန်မာ့ရိုးရာအရပ်များ၊ ထီးများချိတ်ဆွဲခြင်း စသည်ဖြင့်လှပအောင် ပြင်ဆင်ထားရှိမည်ဖြစ်ကြောင်း ယင်းနေရာ၌ ရေကစားရန် ဆောင်ရွက်ထားရှိမည်ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။
မောင်အေးချမ်း

ထန်းတပင်မြို့နယ်၌ မဟာသင်္ကြန်ပွဲတော်ကို စည်ကားသိုက်မြိုက်စွာကျင်းပမည်

ထန်းတပင် ဧပြီ ၉
မြန်မာ့ရိုးရာယဉ်ကျေးမှု မဟာသင်္ကြန်ပွဲတော်ကို ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး ထန်းတပင်မြို့နယ်၌ ဗဟိုရေကစားမဏ္ဍပ် တစ်ခုနှင့် အနီးလက်ရေကစား မဏ္ဍပ်ငယ် ၅၉ ခုတို့ဖြင့် ကျင်းပပြုလုပ်သွားမည် ဖြစ်ပြီး ဖျော်ဖြေရေးအစီအစဉ်များနှင့် စတုဂံသင်္ကြာပွဲများအားဖြင့် စည်ကားသိုက်မြိုက်စွာ ကျင်းပပြုလုပ်သွားမည်ဖြစ်ကြောင်း မြို့နယ်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးအဖွဲ့ထံမှ သိရသည်။
ထို့အပြင် ရေကစားမဏ္ဍပ်တွင် လာရောက်ကာ ရေကစားကြသူများကို လည်း စတုဂံသင်္ကြာပွဲများနှင့် ဧည့်ခံကျွေးမွေးသွားမည်ဖြစ်ပြီး နှစ်ဆန်း(၁)ရက်နေ့တွင် လည်း မြို့နယ်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးအဖွဲ့မှ ဦးဆောင်၍ မြို့နယ်အတွင်း အန္တရာယ်ကင်း ပရိတ်တရားတော်မြတ် ရွတ်ဖတ်ပူဇော်ပွဲများ၊ သင်္ကြာပွဲများနှင့် နှစ်ဦးစီဝါဒနာ ငါးလွတ်ပွဲများကို ကျင်းပပြုလုပ်သွားမည်ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။
ဇင်မင်းထိုက်(ထန်းတပင်)

ဒုတိယဝန်ကြီး ဒေါက်တာအောင်လေးျ ခြပ်ပစ္စည်းသိပ္ပံသုတေသနဌာန(ဓာတ်တော်)တွင် သုတေသနလုပ်ငန်းဆောင်ရွက်မှုများ ကြည့်ရှုအားပေး

နေပြည်တော် ဧပြီ ၉
သိပ္ပံနှင့်နည်းပညာဝန်ကြီးဌာန ဒုတိယဝန်ကြီး ဒေါက်တာအောင်လေးျသည် ဧပြီ ၆ ရက် မွန်းလွဲပိုင်း၌ ကျောက်ဆည်မြို့ရှိ ခြပ်ပစ္စည်းသိပ္ပံသုတေသနဌာန(ဓာတ်တော်) တွင် သုတေသနလုပ်ငန်းဆောင်ရွက်မှုများကို ကြည့်ရှုအားပေးပြီး နိုင်ငံ့ဖွံ့ဖြိုးရေး ရည်မှန်းချက်များအောင်မြင်ပြည့်စီအောင် လက်တွေ့ကျကျ အထောက်အပံ့ပြုနိုင်မည့် သုတေသနများကို အဓိကဆောင်ရွက်ရန်၊ သတ္တုရိုင်းသိုက်များမှ အဖိုးတန်သတ္တုများထုတ်လုပ်ခြင်းကဏ္ဍ ဖွံ့ဖြိုးနိုင်ရေး သတ္တုပါဝင်မှု မြှင့်တင်ပေးခြင်းနှင့် သတ္တုသန့်စင်ခြင်းလုပ်ငန်းများဆိုင်ရာ ခေတ်မီနည်းပညာများ အသုံးချနိုင်ရေး ကြိုးပမ်းဆောင်ရွက်ရန်၊ ဓာတ်ခွဲခန်းများ စံချိန်စံညွှန်းများ ပြည့်စီရန်နှင့် သုတေသနပညာရှင်များသည် အမြဲအပြတ်လေ့လာကာ အရည်အသွေးများ မြင့်မားအောင် ဆန်းစစ်မြှင့်တင်ရန် တိုင်းကျိုးပြည်ပြု ခြပ်ပစ္စည်း သုတေသနများဖြင့် ရှင်သန်သက်ဝင်ကာ



မျိုးဆက်သစ်ရင်းမြစ်များ စဉ်ဆက်မပြတ် ထွန်းကားလာစေသော ဝန်းကျင်ကောင်း တစ်ခုဖြစ်စေရေး အလေးထားဆောင်ရွက်ရန် လိုအပ်ကြောင်း တိုက်တွန်းမှာကြားသည်။
ယင်းနောက် ဒုတိယဝန်ကြီးသည် ကြေထည်သုတေသနဌာနခွဲရှိ ကြေထည်အမျိုးအစားသစ်များ ထုတ်လုပ်ခြင်း၊

ဌာနခွဲရှိ EV သုံး လီသီယမ်ဘက်ထရီဆိုင်ရာ ခြပ်ပေါင်းများ ထုတ်လုပ်ခြင်းနှင့် လျှပ်စစ်စွန့်ပစ်ပစ္စည်းများမှ အဖိုးတန် သတ္တုများ ထုတ်လုပ်ခြင်း သုတေသန တို့ကိုလည်းကောင်း၊ ဗဟိုဓာတ်ခွဲဌာနခွဲရှိ သတ္တုရိုင်းသိုက်များ ဖွဲ့စည်းပါဝင်မှုများ စမ်းသပ်ခြင်း၊ သတ္တုများတွင် ပါဝင်သော ခြပ်စင်များ၏ ပမာဏအား စစ်ဆေးခြင်းနှင့် ထုတ်လုပ်သတ္တုများရှိ သန့်စင်မှု ပမာဏကို စစ်ဆေးခြင်း သုတေသနတို့ကို လည်းကောင်း ကြည့်ရှုစစ်ဆေးပြီး သုတေသနပြုထုတ်လုပ်ထားသော ခြပ်ပစ္စည်းများကို နိုင်ငံစီးပွားမြှင့်တင်နိုင်ရေးအတွက် နိုင်ငံတော်ပိုင်စက်ရုံများတွင် အကျိုးရှိရှိ အသုံးပြုနိုင်ရေး သုတေသန ရလဒ်/နည်းပညာများကို သက်ဆိုင်ရာဌာနများသို့ လွှဲပြောင်းပေးနိုင်ရေးကို ထိရောက် ပီပြင်စွာ ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်ရန် မှာကြားသည်။
ယင်းနောက် ဒုတိယဝန်ကြီးသည် ဝန်ထမ်းများကို ရင်းရင်းနှီးနှီး တွေ့ဆုံကာ လုပ်ငန်းဆိုင်ရာ အခက်အခဲတင်ပြမှုများအပေါ် ဖြည့်ဆည်းဆောင်ရွက်ပေးပြီး ဝန်ထမ်းများကို ဂုဏ်ပြုဆုများ ပေးအပ်ချီးမြှင့်ခဲ့ကြောင်း သိရသည်။
သတင်းစဉ်

ဆေးလိပ်ဈေးနှုန်းမြင့်လေ၊ သုံးစွဲမှုလျော့ကျလေဖြစ်သည့်အတွက် ဆေးလိပ်နှင့်ဆေးရွက်ကြီးထွက်ပစ္စည်းများအပေါ် အခွန်တိုးမြှင့်ကောက်ခံခြင်းကို အားပြည့်ဆောင်ရွက်သွားရန် လိုအပ်မည်

နေပြည်တော် ဧပြီ ၉

ဆေးလိပ်နှင့်ဆေးရွက်ကြီးထွက်ပစ္စည်း သောက်သုံးမှု ထိန်းချုပ်ရေးဗဟိုအဖွဲ့ အစည်းအဝေး (၁/၂၀၂၄) ကို ယနေ့နံနက် ၉ နာရီခွဲက ကျန်းမာရေးဝန်ကြီးဌာန ရုံးအမှတ် (၄) အစည်းအဝေးခန်းမ၌ ကျင်းပသည်။

အစည်းအဝေးတွင် ဆေးလိပ်နှင့် ဆေးရွက်ကြီးထွက် ပစ္စည်းသောက်သုံးမှုထိန်းချုပ်ရေး ဗဟိုအဖွဲ့ ဥက္ကဋ္ဌ ကျန်းမာရေးဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ပါမောက္ခ ဒေါက်တာသက်ခိုင်ဝင်းက ဆေးလိပ်နှင့် ဆေးရွက်ကြီးထွက်ပစ္စည်းသုံးစွဲမှုသည် နှလုံးသွေးကြောကျဉ်းရောဂါ၊ သွေးတိုးရောဂါ၊ ဆီးချိုရောဂါနှင့် လေဖြတ်ရောဂါ၊ ကင်ဆာရောဂါ၊ နာတာရှည်အဆုတ်နှင့် အသက်ရှူလမ်းကြောင်းရောဂါ အစရှိသည့် မကူးစက်နိုင်သောရောဂါများဖြစ်ပွားခြင်း၏ အဓိကအကြောင်းရင်းတစ်ရပ် ဖြစ်ပါကြောင်း၊ မကူးစက်နိုင်သောရောဂါများ ဖြစ်ပွားမှုမှာ ကပ်ရောဂါအသွင်အပြစ် အလုပ်အကိုင်အခြေအနေအထားများလျက်ရှိပြီး ယင်းရောဂါများကို ကာကွယ်ရန်အတွက် ငွေကြေးမြောက်မြားစွာ သုံးစွဲနေရသည့်အတွက် ဖွံ့ဖြိုးဆဲနိုင်ငံများ၏ တိုင်းပြည်ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်မှုအတွက် ကြီးမားသော အဟန့်အတားတစ်ခုဖြစ်စေသလို နိုင်ငံ၏ ကျန်းမာရေးစနစ်အပေါ်တွင်လည်း ကြီးမားသော ဝန်ထုပ်ဝန်ပိုး ဖြစ်စေပါကြောင်း။



ရာတွင် ပိုးသတ်ဆေးနှင့် ဓာတ်မြေဩဇာ အလွန်အကျွံသုံးစွဲရသည့်အတွက် မြေထဲသို့ ပြန့်နှံ့စေပြီး စိုက်ပျိုးမြေများကို ကန္တာရအသွင်ပြောင်းစေသည့်အတွက် အကျိုးဆက်အနေဖြင့် စားရေရိက္ခာပေးပေးမှုကို ပိုမိုဆိုးရွားစေပါကြောင်း၊ မြန်မာနိုင်ငံအနေဖြင့် ကမ္ဘာ့ကျန်းမာရေးအဖွဲ့၏ ဆေးရွက်ကြီး ထိန်းချုပ်ရေး အပြည်ပြည်ဆိုင်ရာကုန်ဗဟိုရင်းကို ၂၀၂၀ ခုနှစ်တွင် လက်မှတ်ရေးထိုးခဲ့ပြီး ၂၀၂၆ ခုနှစ်တွင် ဆေးလိပ်နှင့်ဆေးရွက်ကြီးထွက်ပစ္စည်း သောက်သုံးမှုထိန်းချုပ်ရေးဥပဒေကိုပြဋ္ဌာန်း၍ လိုအပ်သော အမိန့်နှင့် ညွှန်ကြားချက်များ ထုတ်ပြန်ဆောင်ရွက်လျက်ရှိပါကြောင်း။

ဥပဒေပါရည်ရွယ်ချက်များကို အကောင်အထည်ဖော်ရန်အတွက် ဗဟိုအဖွဲ့ကို ဥပဒေအရ ပြည်ထောင်စုအစိုးရအဖွဲ့က ဖွဲ့စည်းတာဝန်ပေးအပ်ထားခြင်းဖြစ်ပါကြောင်း၊ ပြည်ထောင်စုအစိုးရအဖွဲ့၏ ၂၀၂၃ ခုနှစ် ဒီဇင်ဘာ ၂၁ ရက်စွဲပါ အမိန့်ကြော်ငြာစာအမှတ်

၁၄/၂၀၂၄ အရ ဗဟိုအဖွဲ့အသစ်ကို အဖွဲ့ဝင် ၃၀ ဖြင့် ပြင်ဆင်ဖွဲ့စည်းခဲ့ပါကြောင်း၊ ဥပဒေပါ ရည်ရွယ်ချက်များကို ပိုမိုမြန်ဆန်ထိရောက်စွာ အကောင်အထည်ဖော် ဆောင်ရွက်နိုင်ရန်အတွက် တိုင်းဒေသကြီး၊ ပြည်နယ်၊ ခရိုင်နှင့် မြို့နယ်အဆင့် ဆေးလိပ်နှင့်ဆေးရွက်ကြီးထွက်ပစ္စည်း သောက်သုံးမှုကြိုတင်ရေးအဖွဲ့များ ဖွဲ့စည်းရန်နှင့် လုပ်ငန်းတာဝန်များ သတ်မှတ်ပေးရန် လိုအပ်လျက်ရှိပါကြောင်း၊ ထို့ပြင် အသစ်ပေါ်ထွက်လာသည့် အစီးကရက်ကဲ့သို့သော အီလက်ထရောနစ် အငွေ့ရှူစက်များ သုံးစွဲမှုသည် ကျန်းမာရေးကို ထိခိုက်စေသည့်အတွက် လူငယ်များ အနေဖြင့် အဆိုပါအီလက်ထရောနစ်အငွေ့ရှူစက်များ သုံးစွဲမှုမှ ကာကွယ်တားဆီးရန်အတွက် လိုအပ်သော မူဝါဒ၊ အစီအမံနှင့် ဥပဒေပြဋ္ဌာန်းချက်များ ချမှတ်ရန် လိုအပ်လျက်ရှိပါကြောင်း၊ နိုင်ငံတကာ အတွေ့အကြုံများအရ ဆေးလိပ်ဈေးနှုန်း မြင့်လေ၊ သုံးစွဲမှုလျော့ကျလေဖြစ်သည့်အတွက် ဆေးလိပ်နှင့် ဆေးရွက်ကြီး

ထွက်ပစ္စည်းများအပေါ် အခွန်တိုးမြှင့်ကောက်ခံခြင်းကိုလည်း အားပြည့်ဆောင်ရွက်သွားရန် လိုအပ်သည် ဖြစ်ပါကြောင်း ပြောကြားသည်။

ဆက်လက်၍ ဆေးလိပ်နှင့်ဆေးရွက်ကြီးထွက်ပစ္စည်းသောက်သုံးမှုထိန်းချုပ်ရေးဗဟိုအဖွဲ့ အတွင်းရေးမှူး ပြည်သူ့ကျန်းမာရေးဦးစီးဌာန ညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ် ဒေါက်တာမြင့်မြင့်သန်းက ဗဟိုအဖွဲ့ပေါ်ပေါက်လာပုံ သမိုင်းကြောင်းအကျဉ်းနှင့် ဥပဒေပါ ဗဟိုအဖွဲ့၏ လုပ်ငန်းတာဝန်ဝတ္တရားများနှင့် ဆောင်ရွက်ထားရမည့် အခြေအနေအထားများနှင့် ဆေးလိပ်နှင့်ဆေးရွက်ကြီးထွက်ပစ္စည်းသောက်သုံးမှု ထိန်းချုပ်ရေးဗဟိုအဖွဲ့အဖွဲ့ဝင် ပြည်သူ့ကျန်းမာရေးဦးစီးဌာန ဒုတိယညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ် (ရောဂါနှိမ်နင်းရေး) ဒေါက်တာကျော်ကောင်းက ဆေးလိပ်နှင့်ဆေးရွက်ကြီးထွက်ပစ္စည်းသောက်သုံးမှု ထိန်းချုပ်ရေးလုပ်ငန်းများ အကောင်အထည်ဖော် ဆောင်ရွက်ထားရုံမူနှင့် ဆက်လက်ဆောင်ရွက်မည့် လုပ်ငန်းများကိုလည်းကောင်း ရှင်းလင်းတင်ပြသည်။

ထို့နောက် တက်ရောက်လာကြသည့် ဆေးလိပ်နှင့် ဆေးရွက်ကြီးထွက်ပစ္စည်း သောက်သုံးမှု ထိန်းချုပ်ရေးဗဟိုအဖွဲ့ အဖွဲ့ဝင်များနှင့် ကိုယ်စားလှယ်များက ဆေးလိပ်နှင့် ဆေးရွက်ကြီးထွက်ပစ္စည်း သောက်သုံးမှု ထိန်းချုပ်ရေးလုပ်ငန်းများအတွက် ပိုင်းဝန်းဆွေးနွေးအကြံပြုခဲ့ကြသည်။

တင်ပြဆွေးနွေးချက်များအပေါ် ညှိနှိုင်းဆွေးနွေး၍ အစည်းအဝေးမှ ဆုံးဖြတ်ချက်များ ချမှတ်ခဲ့ပြီး ဆေးလိပ်နှင့်ဆေးရွက်ကြီးထွက်ပစ္စည်းသောက်သုံးမှု ထိန်းချုပ်ရေးဗဟိုအဖွဲ့ ဥက္ကဋ္ဌက နိဂုံးချုပ် အမှာစကား ပြောကြားသည်။

အစည်းအဝေးသို့ ဆေးလိပ်နှင့်ဆေးရွက်ကြီးထွက်ပစ္စည်း သောက်သုံးမှုထိန်းချုပ်ရေး ဗဟိုအဖွဲ့ ဥက္ကဋ္ဌ ဒုတိယဥက္ကဋ္ဌ အတွင်းရေးမှူး၊ ဖွဲ့စည်းအတွင်းရေးမှူးနှင့် အဖွဲ့ဝင်များ၊ ပြည်သူ့ကျန်းမာရေးဦးစီးဌာန၊ မကူးစက်နိုင်သောရောဂါများ တာဝန်ယူနှိမ်နင်းရေးဌာနခွဲမှ တာဝန်ရှိသူများ တက်ရောက်ခဲ့ကြောင်း သိရသည်။ သတင်းစဉ်

ဟိုတယ်နှင့်ခရီးသွားလာရေးဝန်ကြီးဌာနတွင် မီးဘေးလုံခြုံရေးစီမံချက် ရှင်းလင်းတင်ပြခြင်း အခမ်းအနားကျင်းပ

နေပြည်တော် ဧပြီ ၉

ဟိုတယ်နှင့် ခရီးသွားလာရေး ဝန်ကြီးဌာနတွင် မီးဘေးလုံခြုံရေး စီမံချက် ရှင်းလင်းတင်ပြခြင်း အခမ်းအနားကို ယနေ့ ဖွန်းလှဲပိုင်းတွင် ဝန်ကြီးဌာန ကျောက်စိမ်းခန်းမ၌ကျင်းပရာ ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဒေါက်တာသက်ခိုင်ဝင်း၊ ဒုတိယဝန်ကြီး ဦးမြိုးဇော်စိုး၊ အမြဲတမ်းအတွင်းဝန်၊ ညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ်၊ ဒုတိယအမြဲတမ်းအတွင်းဝန်နှင့် ဒုတိယညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ်များ၊ အရာထမ်း အမှုထမ်းများ၊ မြန်မာနိုင်ငံ မီးသတ်တပ်ဖွဲ့၊ မီးသတ်ဦးစီးဌာနမှ တာဝန်ရှိသူများ တက်ရောက်ကြသည်။

ကျောက်စိမ်းခန်းမ၌ ဝန်ကြီး ဒေါက်တာသက်ခိုင်ဝင်း၊ ဒုတိယဝန်ကြီး ဦးမြိုးဇော်စိုး၊ အမြဲတမ်းအတွင်းဝန်၊ ညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ်၊ ဒုတိယအမြဲတမ်းအတွင်းဝန်နှင့် ဒုတိယညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ်များ၊ အရာထမ်း အမှုထမ်းများ၊ မြန်မာနိုင်ငံ မီးသတ်တပ်ဖွဲ့၊ မီးသတ်ဦးစီးဌာနမှ တာဝန်ရှိသူများ တက်ရောက်ကြသည်။

ထို့နောက် မြန်မာနိုင်ငံ မီးသတ်တပ်ဖွဲ့၊ မီးသတ်ဦးစီးဌာနမှ တာဝန်ရှိသူများက မီးလောင်မှုအခြေခံသဘောတရားများ၊ မီးဘေးကြိုတင်ကာကွယ်ရေးနှင့် ရောင်ကြည်ရမည့် အချက်များ၊ မီးငြိမ်းသတ်ရေးဆိုင်ရာ လုပ်ငန်းစဉ်များ၊ မီးငြိမ်းသတ်ရာတွင် တွေ့ကြုံရသည့် အတွေ့အကြုံများကို



ရှင်းလင်းပြောကြားသည်။ ဆက်လက်၍ ဝန်ကြီးရုံးအုပ်ချုပ်ရေးနှင့် လူ့အခွင့်အမြစ် စီမံခန့်ခွဲမှုဌာနခွဲ ညွှန်ကြားရေးမှူး ဦးခင်မောင်စိုးက ဝန်ကြီးဌာန၏ မီးဘေးလုံခြုံရေး စီမံချက်ပါ သာမန်အချိန် မီးလောင်မှုဖြစ်ပေါ်

ချိန်နှင့် မီးလောင်ကျွမ်းပြီးချိန် တို့တွင် လုပ်ဆောင်ရမည့် လုပ်ငန်းစဉ်များကို ဆောင်ရွက်နိုင်ရန် ကွပ်ကဲမှုအဖွဲ့၊ ကြိုတင်ကာကွယ်တားဆီးရေးအဖွဲ့၊ မီးငြိမ်းသတ်ရေးအဖွဲ့၊ သယ်ယူပို့ဆောင်ရေးအဖွဲ့၊ လုံခြုံရေးအဖွဲ့၊ ပို့ဆောင်ရေးအဖွဲ့

ဟူ၍ အဖွဲ့ (၆) ဖွဲ့ ဖွဲ့စည်း ဆောင်ရွက်ထားရှိမှုများနှင့် လုပ်ငန်းတာဝန်များကို ရှင်းလင်းပြောကြားပြီး တက်ရောက်လာကြသူများက သိရှိလိုသည့်များကို မေးမြန်းဆွေးနွေးကြသည်။ သတင်းစဉ်



ရွှေရာသီ မွန်စာပေနှင့် မွန်စကားပြောသင်တန်းဆင်းပွဲ ကျင်းပ

ရန်ကုန် ဧပြီ ၉

မွန်စာပေနှင့် ယဉ်ကျေးမှုကော်မတီ (ရန်ကုန်) က ကြီးမှူးဖွင့်လှစ်သည့် ရွှေရာသီ မွန်စာပေနှင့် မွန်စကားပြောသင်တန်းဆင်းပွဲကို ဧပြီ ၇ ရက်နံနက်က ဒဂုံမြို့နယ် ရွှေတိဂုံဘုရားလမ်းရှိ မွန်ပိဋကတ်တိုက်၌ ကျင်းပရာ ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး တိုင်းရင်းသားစာပေနှင့် ယဉ်ကျေးမှုဦးစီးဌာနမှ တာဝန်ရှိသူများ၊ မွန်စာပေနှင့် ယဉ်ကျေးမှုကော်မတီဝင်များ သင်တန်းဆင်း ကျောင်းသူ ကျောင်းသားများ တက်ရောက်ကြသည်။ အခမ်းအနားတွင် မွန်စာပေနှင့် ယဉ်ကျေးမှုကော်မတီ (ရန်ကုန်) ဥက္ကဋ္ဌ ဒေါက်တာ မင်းခင်စိန်က ရွှေရာသီ မွန်စာပေနှင့် မွန်စကားပြော

သင်တန်းဖွင့်လှစ်ခြင်းနှင့် မွန်စာပေဆောင်ရွက်မှုကို ဝန်ထောက်ကော်မတီဥက္ကဋ္ဌ နိုင်ခင်လတ်က သင်တန်းဆိုင်ရာ စီမံကိန်းရရှိမှုများကို ရှင်းလင်းပြောကြားကြသည်။ ထို့နောက် သင်တန်းတွင် ထူးချွန်ဆုရရှိကြသူများကို နာယကနိုင်ငံမင်းသောင်းသျှင်နှင့် တာဝန်ရှိသူများက ဆုများပေးအပ်ကြပြီး သင်တန်းသားတစ်ဦးက ကျေးဇူးတင်စကား ပြောကြားသည်။ အဆိုပါ သင်တန်းကို မတ် ၃ ရက်မှ ဧပြီ ၃ ရက်အထိ ဖွင့်လှစ်ခဲ့ပြီး ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီးအတွင်းရှိ ၁၃ မြို့နယ်မှ ကျောင်းသူ ကျောင်းသား ၃၅၀ တက်ရောက်ကြသည်။ မျိုးမင်းသူရ

ပြည်သူ့စစ်မှုထမ်းမှု အမြဲတမ်းစစ်မှုထမ်းအဖြစ် တာဝန်ထမ်းဆောင်ခွင့်လျှောက်လွှာ

၃၄(၁၀)

၁။ ကိုယ်ပိုင်အမှတ်: _____ အဆင့်: _____ အမည်: _____

၂။ နိုင်ငံသား(ရည်နိုင်ငံသား/ နိုင်ငံသား(ပြု) စိစစ်ရောက်အမှတ်: _____

၃။ လက်ရှိတာဝန်ထမ်းဆောင်သည့်အဖွဲ့: _____

၄။ အဘအမည်: _____

၅။ အမိအမည်: _____

၆။ လျှောက်ထားသူ၏ နေရပ်လိပ်စာ: _____

၇။ နိုင်ငံ့စံနှုန်းဖြစ်လျှင်: _____

(က) အဆင့်/ရာထူး: _____

(ခ) ဝန်ကြီးဌာန/အဖွဲ့အစည်း: _____

(ဂ) ဝန်ကြီးဌာန/အဖွဲ့အစည်းလိပ်စာ: _____

(ဃ) ဝန်ကြီးဌာန/အဖွဲ့အစည်းက နှစ်(ပြု)ဖြင့်: _____

၈။ ကျွန်တော်(ကျွန်မ)သည် ပြည်သူ့စစ်မှုထမ်းလုပ်ငานအရ _____ မှတ်ပေးရန် စီမံ ထမ်းဆောင်ခဲ့ပြီး မှတ်ပေးရန် သတ်မှတ်ကာလပြည့်မီဖြစ်ပါသည်။ ကျွန်တော်(ကျွန်မ)အနေဖြင့် တပ်မတော်တွင် အမြဲတမ်းစစ်မှုထမ်းအဖြစ် ဆက်လက်တာဝန် ထမ်းဆောင်လိုပါသည်။ နှစ်(ပြု)စေနိုင်ပါရန် လျှောက်ထားအပ်ပါသည်။

ရက်စွဲ: _____ (လျှောက်ထားသူလက်မှတ်)

_____ တပ်ဆင်ထောက်ခံမှု

၉။ ထောက်ခံပါသည်/မထောက်ခံပါ။

၂

တပ်မှူး/တပ်မှူးမှူး

ရက်စွဲ: _____ အမှတ်: _____ (တပ်/မြေရုံး/ပြင်ဆင်ရုံး)

ဝန်ကြီးဌာန/အဖွဲ့အစည်း အကြီးအကဲ၏ သဘောတူကြောင်းထောက်ခံချက်

မှ ဦး/မိတ်: _____ အဘအမည်: _____

နိုင်ငံသား(ရည်နိုင်ငံသား/ နိုင်ငံသား(ပြု) စိစစ်ရောက်အမှတ်: _____ သည် ပြည်သူ့စစ်မှုထမ်းလုပ်ငานအရ စစ်မှုထမ်းဆောင်လျက်ရှိရာ သတ်မှတ် ကာလမှာ _____ မှတ် ပေးရန် ပြင်ဆင်မှုကြိုငြိမ်သော်လည်း အမြဲတမ်းစစ်မှုထမ်းအဖြစ် ဆက်လက်တာဝန် ထမ်းဆောင်လို၍ လျှောက်ထားအပ်ပါသည်။ သဘောတူခွင့်ပြုပါသည်။

_____ လက်မှတ်: _____

_____ အဆင့်/ရာထူး: _____

_____ အမည်: _____

_____ (မှူး/ဌာန): _____

_____ ရက်စွဲ: _____

၃၄(၁၂)

ပြည်သူ့စစ်မှုထမ်းဆောင်ပြီးကြောင်းလက်မှတ်

၁။ ကိုယ်ပိုင်အမှတ်: _____

၂။ အဆင့်: _____

၃။ အမည်: _____

၄။ ထမ်းဆောင်ခဲ့သည့်အဖွဲ့: _____

၅။ အဘအမည်: _____

၆။ မွေးသက္ကရာဇ်: _____

၇။ အသက်: _____

၈။ ကျား/မ: _____

၉။ လူမျိုး(ကိုယ်ကျွယ်သည့်ဘာသာ): _____

၁၀။ နိုင်ငံသား(ရည်နိုင်ငံသား/ နိုင်ငံသား(ပြု) စိစစ်ရောက်အမှတ်: _____

၁၁။ နေရပ်: _____

၁၂။ ဆက်သွယ်ရန်နံပါတ်: _____

၁၃။ ပြည်သူ့စစ်မှုထမ်းဆောင်ခဲ့သည့်ကာလ: _____ မှ _____ ထိ

_____ တပ်မှူး/တပ်မှူးမှူး

_____ တပ်မှူး/တပ်မှူးမှူး

(တပ်ဆင်မှု/မှတ်ပေးမှု) လိုအပ်ပါက အဆင့်/ရာထူး/အမည်/နိုင်ငံသား စစ်မှုထမ်းဆောင်မှုကို လိုအပ်ပါက code များ ထည့်သွင်းထားရန်။

စာမျက်နှာ ၁၃ မှ

ကာကွယ်ရေးဝန်ကြီးဌာနအနေနှင့် ပြည်သူ့စစ်မှုထမ်းအဖြစ် တာဝန်ထမ်းဆောင်နေတဲ့ နိုင်ငံ့စံနှုန်းရဲ့ ခံစားခွင့်တွေနဲ့ပတ်သက်ပြီး စီမံကိန်းနှင့်အညီ ဝန်ကြီးဌာန၊ ပြည်ထောင်စုရာထူးဝန်အဖွဲ့ တို့နဲ့ ညှိနှိုင်းသတ်မှတ်ပေးမှာဖြစ်ပါတယ်။ အလုပ်သမားတစ်ဦးအတွက် ဆိုရင်လည်း သက်ဆိုင်ရာအလုပ်ရှင်အနေနဲ့ သက်ဆိုင်ရာဥပဒေက

သတ်မှတ်ပေးထားတဲ့ ခံစားခွင့်ကိုရရှိအောင် စီစဉ်ဆောင်ရွက်ပေးရမှာ ဖြစ်ပါတယ်။ ပြည်သူ့စစ်မှုထမ်းတာဝန်ပြီးဆုံးတဲ့ အလုပ်သမားကို မူလအလုပ်အကိုင်ပြန်လည်ရရှိအောင် အတတ်နိုင်ဆုံးဆောင်ရွက်ပေး ရမှာ ဖြစ်ပါတယ်။

ပြည်သူ့စစ်မှုထမ်းတစ်ဦးဟာ ဥပဒေအရ သတ်မှတ်ကာလ ပြည့်မြောက်အောင် တာဝန်ထမ်းဆောင်ပြီးတဲ့အခါမှာတော့ ပြည်သူ့

စစ်မှုထမ်းတာဝန်ပြီးမြောက်ကြောင်းလက်မှတ်ကို ပုံစံ (၁၂) နဲ့ ထုတ်ပေးမှာ ဖြစ်ပါတယ်။

ပြည်သူ့စစ်မှုထမ်းအဖြစ် သတ်မှတ်ကာလ ပြည့်တဲ့အထိ တာဝန်ထမ်းဆောင်ခဲ့သူဟာ နိုင်ငံတော်ရဲ့ ထိုက်သင့်တဲ့ ချီးမြှင့်မှုကို ခံစားခွင့်ရရှိနိုင်မှာဖြစ်ကြောင်း ရေးသားဖော်ပြ အပ်ပါတယ်။

ပြည်သူ့စစ်မှုထမ်းဆောင်ခေါ်ရေးဆိုင်ရာကိစ္စရပ်များအပေါ် စုံစမ်းမေးမြန်းခြင်းနှင့် သတင်းပို့ခြင်း ပြုလုပ်နိုင်

၁။ ပြည်သူ့စစ်မှုထမ်းဆောင်ခေါ်ရေးဆိုင်ရာ ကိစ္စရပ်များနှင့်စပ်လျဉ်း၍ သိရှိလိုသည်များကို စုံစမ်းမေးမြန်းရန်နှင့် သတင်းပို့ရန်တို့အတွက် တိုင်းဒေသကြီးနှင့် ပြည်နယ်အသီးသီးရှိ ပြည်သူ့စစ်မှုထမ်းဆောင်ခေါ်ရေးအဖွဲ့များ၏ အောက်ပါဖုန်းနံပါတ်များသို့ ရုံးချိန်အတွင်း ဆက်သွယ် နိုင်ပါကြောင်း ထုတ်ပြန်အပ်ပါသည်-

(က) ပြည်သူ့စစ်မှုထမ်းဆောင်ခေါ်ရေးဗဟိုအဖွဲ့၊ ဥက္ကဋ္ဌရုံး (နေပြည်တော်)

(၁) ၀၆၇-၃၄၀၄၉၁၊ ၀၆၇-၃၄၀၄၉၂၊ ၀၆၇-၃၄၀၄၉၃၊ ၀၆၇-၃၄၀၄၉၄၊ ၀၆၇-၃၄၀၄၉၅၊ ၀၆၇-၃၄၀၄၉၆

(၂) မိုဘိုင်းဖုန်းမှစာတိုပေးပို့ရန် (SMS) ၀၉-၂၅၅၀၀၂၅၀၀

(ခ) ပြည်သူ့စစ်မှုထမ်းဆောင်ခေါ်ရေးအဖွဲ့ (နေပြည်တော်ကောင်စီ)

(၁) ၀၆၇-၄၅၅၀၄၈၊ ၀၆၇-၄၅၅၀၄၉

(၂) မိုဘိုင်းဖုန်းမှစာတိုပေးပို့ရန် (SMS) ၀၉-၂၅၅၀၀၂၅၀၀

(ဂ) ပြည်သူ့စစ်မှုထမ်းဆောင်ခေါ်ရေးအဖွဲ့ (စစ်ကိုင်းတိုင်းဒေသကြီး)

(၁) ၀၇၁-၂၀၂၀၉၁၊ ၀၇၁-၂၀၂၀၉၂

(၂) မိုဘိုင်းဖုန်းမှစာတိုပေးပို့ရန် (SMS) ၀၉-၂၅၅၀၀၂၅၀၀

(ဃ) ပြည်သူ့စစ်မှုထမ်းဆောင်ခေါ်ရေးအဖွဲ့ (တနင်္သာရီတိုင်းဒေသကြီး)

(၁) ၀၅၉-၂၀၂၄၀၃၇၊ ၀၅၉-၂၀၂၄၀၃၈

(၂) မိုဘိုင်းဖုန်းမှစာတိုပေးပို့ရန် (SMS) ၀၉-၂၅၅၀၀၂၅၀၈

(င) ပြည်သူ့စစ်မှုထမ်းဆောင်ခေါ်ရေးအဖွဲ့ (ပဲခူးတိုင်းဒေသကြီး)

(၁) ၀၅၂-၂၂၀၃၉၂၊ ၀၅၂-၂၂၀၃၉၄

(၂) မိုဘိုင်းဖုန်းမှစာတိုပေးပို့ရန် (SMS) ၀၉-၂၅၅၀၀၂၅၀၉

(စ) ပြည်သူ့စစ်မှုထမ်းဆောင်ခေါ်ရေးအဖွဲ့ (မကွေးတိုင်းဒေသကြီး)

(၁) ၀၆၃-၂၀၂၈၇၈၊ ၀၆၃-၂၀၂၈၇၉

(၂) မိုဘိုင်းဖုန်းမှစာတိုပေးပို့ရန် (SMS) ၀၉-၂၅၅၀၀၂၅၀၀

(ဆ) ပြည်သူ့စစ်မှုထမ်းဆောင်ခေါ်ရေးအဖွဲ့ (မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီး)

(၁) ၀၂-၄၀၂၄၅၇၊ ၀၂-၄၀၂၄၅၆

(၂) မိုဘိုင်းဖုန်းမှစာတိုပို့ခံဆောင်မှု (SMS) ၀၉-၂၅၅၀၀၂၅၀၁

(ဇ) ပြည်သူ့စစ်မှုထမ်းဆောင်ခေါ်ရေးအဖွဲ့ (မွန်ပြည်နယ်)

(၁) ၀၅၇-၂၀၂၇၉၃၅၊ ၀၅၇-၂၀၂၇၉၃၆

(၂) မိုဘိုင်းဖုန်းမှစာတိုပေးပို့ရန် (SMS) ၀၉-၂၅၅၀၀၂၅၀၂

(ဈ) ပြည်သူ့စစ်မှုထမ်းဆောင်ခေါ်ရေးအဖွဲ့ (ရခိုင်ပြည်နယ်)

(၁) ၀၉-၂၅၅၀၀၂၅၀၇၊ ၀၉-၂၅၅၀၀၂၅၀၈

(၂) မိုဘိုင်းဖုန်းမှစာတိုပေးပို့ရန် (SMS) ၀၉-၂၅၅၀၀၂၅၀၃

(ည) ပြည်သူ့စစ်မှုထမ်းဆောင်ခေါ်ရေးအဖွဲ့ (ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး)

(၁) ၀၁- ၈၃၀၀၀၁၆၊ ၀၁- ၈၃၀၀၀၁၇

(၂) မိုဘိုင်းဖုန်းမှစာတိုပေးပို့ရန် (SMS) ၀၉-၂၅၅၀၀၂၅၀၄

(ဋ) ပြည်သူ့စစ်မှုထမ်းဆောင်ခေါ်ရေးအဖွဲ့ (ရှမ်းပြည်နယ်)

(၁) ၀၈၁-၂၀၂၄၅၄၀၊ ၀၈၁-၂၀၂၄၅၄၅

(၂) မိုဘိုင်းဖုန်းမှစာတိုပေးပို့ရန် (SMS) ၀၉-၂၅၅၀၀၂၅၀၅

(ဌ) ပြည်သူ့စစ်မှုထမ်းဆောင်ခေါ်ရေးအဖွဲ့ (ဧရာဝတီတိုင်းဒေသကြီး)

(၁) ၀၄၂-၂၀၂၅၉၃၂၊ ၀၄၂-၂၀၂၅၉၄

(၂) မိုဘိုင်းဖုန်းမှစာတိုပေးပို့ရန် (SMS) ၀၉-၂၅၅၀၀၂၅၀၆

၂။ စုံစမ်းမေးမြန်းခြင်း၊ သတင်းပို့ခြင်းမဟုတ်ဘဲ အနှောင့်အယှက်ပေး ဆက်သွယ်လာသည့် တယ်လီဖုန်းနံပါတ်များကို မှတ်တမ်းတင်ကာ ယင်းဖုန်းဆင်းကတ်များကို ဝိတ်သိမ်းသွားမည်ဖြစ်ကြောင်း အသိ ပေးအပ်ပါသည်။ ပြည်သူ့စစ်မှုထမ်းဆောင်ခေါ်ရေးဗဟိုအဖွဲ့

မုံရွာမြို့၌ ပြည်သူ့စစ်မှုထမ်းဥပဒေဆိုင်ရာ ရှင်းလင်းဆွေးနွေးပွဲများ ကျင်းပ

မုံရွာ ဧပြီ ၉

စစ်ကိုင်းတိုင်းဒေသကြီး မုံရွာမြို့ တိုင်းဒေသကြီး လူဝင်မှုကြီးကြပ်ရေးနှင့် ပြည်သူ့အင်အားဝန်ကြီးဌာန အစည်းအဝေးခန်းမ၌ ဒုတိယအကြိမ်မြောက် ပြည်သူ့စစ်မှုထမ်းဥပဒေဆိုင်ရာ ရှင်းလင်းဆွေးနွေးပွဲကို ဧပြီ ၈ ရက် နံနက် ၁၀ နာရီကျင်းပသည်။ ရှေးဦးစွာ စစ်ကိုင်းတိုင်းဒေသကြီး လူဝင်မှုကြီးကြပ်ရေးနှင့်

ပြည်သူ့အင်အား ဝန်ကြီးဌာန တိုင်းဒေသကြီး ဦးစီးမှူး ဦးဆန်းအောင်က ပြည်သူ့စစ်မှုထမ်းဥပဒေဆိုင်ရာသိကောင်းစရာများကို ရှင်းလင်းဆွေးနွေးပြီး တက်ရောက်လာကြသူများက သိရှိလိုသည်များကို မေးမြန်းဆွေးနွေးရာ တိုင်းဒေသကြီး ဦးစီးမှူးက ပြန်လည်ဖြေကြားဆွေးနွေးသည်။ အလားတူ စစ်ကိုင်းတိုင်းဒေသကြီး မြန်မာ့ဆက်သွယ်ရေး

လုပ်ငန်း(မုံရွာ)၌ ဒုတိယအကြိမ်မြောက် ပြည်သူ့စစ်မှုထမ်းဥပဒေဆိုင်ရာ ရှင်းလင်းဆွေးနွေးပွဲကို ဧပြီ ၈ ရက်က ကျင်းပပြုလုပ်ရာ တိုင်းဒေသကြီး မြန်မာ့ဆက်သွယ်ရေးလုပ်ငန်း ဒုတိယအထွေထွေ မန်နေဂျာ ဦးကျော်သက်က ပြည်သူ့စစ်မှုထမ်း ဥပဒေဆိုင်ရာ သိကောင်းစရာများကို ရှင်းလင်းဆွေးနွေးပြီး တက်ရောက်လာသော ဝန်ထမ်းများ၊ ဝန်ထမ်း



မိသားစုများ၊ မိတ်ဖက်အဖွဲ့အစည်းများနှင့် ပြည်သူများ၏ သိရှိလိုသည့် မေးမြန်းဆွေးနွေးမှုများကို ပြန်လည်ဖြေကြားဆွေးနွေးကာ စာစောင်များကို ဖြန့်ဝေပေးခဲ့ကြောင်း သိရသည်။ မြင့်သိန်းစိုး(ပြန်/ဆက်)

မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီး ဝန်ကြီးချုပ် ဦးမျိုးအောင်၊ အလယ်ပိုင်းတိုင်းစစ်ဌာနချုပ်တိုင်းမှူး၊ ဗိုလ်ချုပ်ကြည်ခိုင် ချမ်းအေးသာစံမြို့နယ်ရှိ ဂျန်းဗလီသို့သွားရောက်၍ ဥပုသ်ဖြေသည့် အစ္စလာမ်ဘာသာဝင်ဥပုသ်သည်များအတွက် အာဟာရဖြည့်စွက်စာများသွားရောက်လှူဒါန်း

မန္တလေး ဧပြီ ၉
မန္တလေးမြို့ရှိ အစ္စလာမ်ဘာသာဝင်များ၏ ဗလီဝတ်ကျောင်းတော်များတွင် အစ္စလာမ်ဘာသာထုံးတမ်းစဉ်လာအရ မတ် ၁၁ ရက်မှစ၍ အစ္စလာမ်ဘာသာဝင်များ ဥပုသ်ဆောက်တည်လျက်ရှိရာ ဥပုသ်ဖြေသည့် အစ္စလာမ်ဘာသာဝင် ဥပုသ်သည်များအတွက် အာဟာရဖြည့်စွက်စာများ နှစ်စဉ်လှူဒါန်းလျက်ရှိသည်။
ထိုသို့ ဥပုသ်ဖြေသည့် အစ္စလာမ်ဘာသာဝင် ဥပုသ်သည်

များကို အာဟာရဖြည့်စွက်စာများ လှူဒါန်းခြင်းအတွက် မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီး ဝန်ကြီးချုပ် ဦးမျိုးအောင်၊ အလယ်ပိုင်းတိုင်းစစ်ဌာနချုပ် တိုင်းမှူး ဗိုလ်ချုပ်ကြည်ခိုင်နှင့် တာဝန်ရှိသူများ တိုင်းဒေသကြီး ဝန်ကြီးများသည် ချမ်းအေးသာစံမြို့နယ် ၂၇လမ်း၊ စာလမ်းနှင့် ၈၂ လမ်းကြားရှိ ဂျန်းဗလီသို့ ယမန်နေ့က သွားရောက်၍ လှူဒါန်းကြရာ ဥပုသ်ဖြေသည့် အစ္စလာမ်ဘာသာဝင် ဥပုသ်သည်

များကို တစ်ဦးချင်း အာဟာရဖြည့်စွက်စာများ လှူဒါန်းပေးဝေကြသည်။
အဆိုပါ ဂျန်းဗလီ၌ မတ် ၁၁ ရက်မှ ဧပြီ ၁၀ရက်အထိ ဥပုသ်တစ်လ ဆောက်တည်လျက်ရှိကြပြီး ဥပုသ်ဖြေသည့် အစ္စလာမ်ဘာသာဝင် ဥပုသ်သည်များအတွက် နှစ်စဉ်အာဟာရဖြည့်စွက်စာများ လှူဒါန်းဆောင်ရွက်ပေးလျက်ရှိကြောင်း သတင်းရရှိသည်။
သတင်းစဉ်



နေပြည်တော် ပျဉ်းမနားမြို့တွင် အစ္စလာမ်ဘာသာဝင်များ၏ ဥပုသ်လ၊ အလှူအတန်းများဖြင့် စည်ကား

နေပြည်တော် ဧပြီ ၉
ပြည်ထောင်စုနယ်မြေ နေပြည်တော် ပျဉ်းမနားမြို့တွင် အစ္စလာမ်ဘာသာဝင်များ၏ ဝါတွင်းကာလဥပုသ်သည်များအား ညနေဥပုသ်ထွက်ချိန်တွင် အလှူဒါန်းများ ပြုလုပ်၍ စည်ကားလှုပ်ရှားသည်ကို တွေ့မြင်ရသည်။



ပျဉ်းမနားမြို့တွင် အစ္စလာမ်ဘာသာဝင်များ၏ ဝတ်ပြုကျောင်းတော် ဗလီ ၁၁ လုံးရှိရာ အဆိုပါ ဗလီများ၌ ညနေ ၅ နာရီခန့်က ဥပုသ်သည်များ ဥပုသ်ထွက်ချိန်တွင် သုံးဆောင်ရန်အတွက် ကြက်သားစွပ်ပြုတ်များကို ရုပ်ကွက်အလိုက် ဗလီအလိုက် ဒေသခံများအား လှူဒါန်းဘာသာမရွေး လှူဒါန်းလျက်ရှိသည်ကို တွေ့မြင်ရသည်။
“ကျွန်တော်တို့ ရွာကောက်

ရုပ်ကွက် ရမည်းသင်းစုနယ်မြေမှာ ရှိတဲ့ ကြယ်စန္ဒာဗလီ ဝတ်ပြုကျောင်းတော်မှာဆိုရင် တစ်ရက်ကို မိုးခြံဒေသအိုးကြီး နှစ်အိုးနဲ့

ကြက်သားစွပ်ပြုတ် ချက်ပြီး ဝါတွင်းကာလ နေ့စဉ်လှူဒါန်းလျက် ရှိပါတယ်။ အိမ်ခြေ ၅၀၀ လောက် ဝေငှာလို့ရပါတယ်။ အခုလိုလှူဒါန်းခြင်း ဖြစ်ပါတယ်။ ညနေ ၅ နာရီမှာ စတင်

ဝေငှာပါတယ်။ ညနေ ၆ နာရီအထိ နေ့စဉ်လှူဒါန်းပါတယ်။ အခုလို ကြက်သားစွပ်ပြုတ်ဝေငှာအတွက် အလှူရှင်တွေကတော့ ရုပ်ကွက်နေ ဒေသခံတွေနဲ့ မြို့ပေါ်ရှိ စီးပွားရေးလုပ်ငန်းရှင်တွေက ဥပုသ်လမရောက်ခင် တစ်ပတ်အလိုကတည်းက တတ်နိုင်သလောက် ပါဝင်လှူဒါန်းပြီး ယခုကဲ့သို့ ဝေငှာလှူဒါန်းခြင်းဖြစ်ပါတယ်”ဟု အဆိုပါ အလှူတင် ပရဟိတလုပ်ကိုင်ကူညီပေးသူ ဦးဝင်းသိန်းက ပြောကြားသည်။
ဆက်လက်၍ ယင်းရုပ်ကွက်ရှိ ကြယ်စန္ဒာဗလီဝတ်ပြုကျောင်းတော်၏ အကျိုးတော်ဆောင် ဆရာ ဦးဇော်မျိုးနိုင်က “ကျွန်တော်တို့ နယ်မြေမှာ အိမ်ခြေ ၂၅၀ ရှိပါတယ်။ ဥပုသ်သည်တွေဟာ ညနေ ၆ နာရီ

၂၃ မိနစ်မှာ ဥပုသ်ထွက်ရပါတယ်။ ဗလီကို လာရောက်ပြီး ဥပုသ်ထွက်သူတွေကို ကျွန်တော်တို့ ဗလီအကျိုးတော်ဆောင်တွေက ထမင်းသုပ်၊ ထမင်းကြော်၊ ဒိပေါက်၊ ခေါက်ဆွဲကြော်၊ ခေါက်ဆွဲသုပ်၊ မုန့်ဖက်သုပ်၊ အသီးအနှံ၊ အအေးတို့နဲ့ ရက်အလိုက် နေ့စဉ်စဉ်ဆွဲပေးပြီး ဖြေပေးလျက်ရှိပါတယ်” ဟု ရှင်းပြသည်။
ပျဉ်းမနားမြို့တွင် ဥပုသ်ကာလအတွင်း သက်ဆိုင်ရာရုပ်ကွက်အုပ်ချုပ်ရေးအဖွဲ့မှ တာဝန်ရှိသူများကလည်း ဥပုသ်သည်များအတွက် လိုအပ်သည်များကို ကူညီပံ့ပိုးပေးလျက်ရှိကြောင်း ကြယ်စန္ဒာဗလီအကျိုးတော်ဆောင် ဆရာ ဦးဇော်မျိုးနိုင်က ထပ်ဆင့်ပြောကြားသည်။
မင်းမင်းလတ် (မန်းတက္ကသိုလ်)



အစ္စလာမ်ဘာသာဝင်များ၏ ရစ်ဇန်လမြတ်ကာလတွင် ဥပုသ်ဆောက်တည်ကြသူများအား ဝါဖြေချိန်တွင် စားသောက်ဖွယ်ရာများကို ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီးအချို့တွင် စေတနာရှင်များ၊ အလှူရှင်များက လှူဒါန်းလျက်ရှိရာ ယနေ့ညနေပိုင်း ဝါဖြေချိန်တွင် ပန်းဘဲတန်းမြို့နယ် လမ်း(၃၀)အထက်လမ်းရှိလူငယ်များက ငွေကျပ်သိန်း ၆၀ တန်ဖိုးရှိ စတုဂံသစ်တော်ဘယ်ရီမိမိရုပ်ကွက်ကို လှူဒါန်းဘာသာမရွေး လှူဒါန်းရေ ၃၀၀၀ အတွက် သုံးဆောင်နိုင်ရန် လှူဒါန်းကြစဉ်။
အောင်မြင်(ပြန်/ဆက်)

အမရပူရမြို့နယ် ၂၀၂၄ ခုနှစ် ကျေးရွာအလိုက် နွေရာသီဖိတ်ခေါ်ဖလားဘောလုံးပြိုင်ပွဲ ဗိုလ်လုပွဲယှဉ်ပြိုင်

အမရပူရ ဧပြီ ၉
မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီး အမရပူရမြို့နယ် ကင်းဘက်ကျေးရွာအားကစားနှင့် ကာယပညာကော်မတီမှကြီးမှူး၍ ၂၀၂၄ ခုနှစ် ကျေးရွာအလိုက် နွေရာသီဖိတ်ခေါ်ဖလားဘောလုံးပြိုင်ပွဲ ဗိုလ်လုပွဲကို ယမန်နေ့ညနေပိုင်းက ကျေးရွာဘောလုံးကွင်း၌ ကျင်းပသည်။



အဆိုပါ ဗိုလ်လုပွဲစဉ်တွင် တလင်းကြီးကျေးရွာအသင်းနှင့် အိုင်ကြီးကျေးရွာ အသင်းတို့ ယှဉ်ပြိုင်ကြရာ ပြိုင်ပွဲသို့ ကျေးရွာအုပ်ချုပ်ရေးမှူး ဦးဆွေဦး၊ ကျေးရွာဘောလုံးဆက်ဆံရေးဦးစီးဌာန ဦးဝင်းမောင်ကြည် (ခ) ဦးကုလား၊ ပြိုင်ပွဲကျင်းပရေး ကော်မတီ နာယက ဦးမင်းသိန်းနှင့် အဖွဲ့ဝင်များ၊ အားကစားဝါသနာရှင်များ တက်ရောက်ကြည့်ရှုအားပေးကြသည်။
ဗိုလ်လုပွဲတွင် အိုင်ကြီးအသင်းက တလင်းကြီးအသင်းကို နှစ်ဂိုး-

တစ်ဂိုးဖြင့် အနိုင်ရရှိလှဲစွဲသွားပြီး တတိယလုပွဲတွင် ကမ္ဘာ့အသင်းက ညောင်ပင်ဆောက် အသင်းကို လေးဂိုး-တစ်ဂိုးဖြင့် နိုင်ကာ တတိယဆု ရရှိသွားကြောင်း သိရသည်။
ပြိုင်ပွဲအပြီး ဆုများချီးမြှင့်ပွဲတွင် ဆက်လက်ကျင်းပရာ ပြိုင်ပွဲတွင် ကူညီ ဆောင်ရွက်ပေးကြသည့် ဘောလုံးအဖွဲ့များကို နာယက အဖွဲ့ဝင် ဦးစိန်ကျော်နှင့် ဦးဌေးဌေးတို့က ဂုဏ်ပြုလက်ဆောင်များ ပေးအပ်ချီးမြှင့်ကြသည်။ တတိယဆုရ ကမ္ဘာ့အသင်းအား ဆုငွေကျပ်

သုံးသိန်းကို ပြိုင်ပွဲကော်မတီနာယကဦးမင်းသိန်းနှင့် ဦးစောလင်းတို့ကလည်းကောင်း၊ ဒုတိယဆုရ တလင်းကြီးအသင်းအား ဆုငွေကျပ် ငါးသိန်းကို ဦးဇော်သက်အောင်နှင့် ဦးနန်းဝင်းစိုးတို့ကလည်းကောင်း ဆုများ ပေးအပ်ချီးမြှင့်ကြပြီး ပထမဗိုလ်ရသည့် အိုင်ကြီးအသင်းအား ကျေးရွာအုပ်ချုပ်ရေးမှူး ဦးဆွေဦးနှင့် ဘောလုံးဆက်ဆံရေးဦးစီးဌာန ဦးဝင်းမောင်ကြည် (ခ) ဦးကုလားတို့မှ ဆုငွေကျပ် ရှစ်သိန်းနှင့် ဆုဖလားကို ပေးအပ်ချီးမြှင့်ကြကြောင်း သိရသည်။ တင်မောင်-မန်း

ဘုံပိုင်ခေါင်းမှ ရေစက်ကျမနေစေရန် ကျပ်အောင်ပိတ်ပါ။
ဘုံပိုင်ခေါင်းကို မသုံးဘဲ ဖွင့်ထားခြင်းမပြုပါနှင့်။

EPS စနစ်ဖြင့် မြန်မာလုပ်သား ၁၉၀ ကျော်ကို ကိုရီးယားသမ္မတနိုင်ငံသို့ ဧပြီ ၉ ရက်တွင် စေလွှတ်ခဲ့

ရန်ကုန် ဧပြီ ၉ - ကိုရီးယားသမ္မတနိုင်ငံသို့ အစိုးရ ပြည်ပအလုပ်အကိုင် အေဂျင်စီ (POEA) မှ တစ်ဆင့် EPS စနစ်ဖြင့် မြန်မာလုပ်သား ၁၉၀ ဦးကို ဧပြီ ၉ ရက်တွင် စေလွှတ်ခဲ့ကြောင်း ကိုရီးယားသမ္မတ နိုင်ငံဆိုင်ရာ မြန်မာသံရုံးမှ သိရသည်။

ယင်းကဲ့သို့ စေလွှတ်သော လုပ်သား ၁၉၀ ဦးအနက် ကုန်ထုတ်လုပ်သားသစ် ၁၇၅ ဦးနှင့် ဆောက်လုပ်ရေးလုပ်သား ၂၀ ဦး ပါဝင်ပြီး မြန်မာလုပ်သားများ ရန်ကုန်မြို့မှ အင်ချွန်းအပြည်ပြည် ဆိုင်ရာလေဆိပ်သို့ မြန်မာ အမျိုးသားလေကြောင်းလိုင်း U8 8301 (Charter Flight) ခရီးစဉ်ဖြင့် ရောက်ရှိခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

မြန်မာလုပ်သားများ ရောက်ရှိ ချိန်မြန်မာသံရုံး ဆုံးလိမ့်မြို့မှ အလုပ် သမားသံအရာရှိက ကြိုဆို၍ အလုပ်သမားများ သိရှိလိုက်နာ သင့်သည့်အချက်များကို မှာကြား ပြီး လိုအပ်သည်များ ကူညီပံ့ပိုး ပေးကြောင်းလည်း သံရုံး၏ ထုတ်ပြန်ချက်တွင် ပါရှိသည်။

ကိုရီးယားသမ္မတနိုင်ငံသို့ အစိုးရ ပြည်ပအလုပ်အကိုင် အေဂျင်စီ (POEA) မှ တစ်ဆင့် EPS စနစ်ဖြင့် မြန်မာလုပ်သားများ စေလွှတ် လျက်ရှိပြီး ပြီးခဲ့သည့် မတ်လ အတွင်းကလည်း EPS စနစ်ဖြင့် လုပ်သားဦးရေ စုစုပေါင်း ၈၆၂ ဦး စေလွှတ်ရောက်ရှိခဲ့ကာ ဖေဖော် ဝါရီလကလည်း ကိုရီးယားသမ္မတ နိုင်ငံသို့ E-9 ဝိဇာဖြင့် EPS လုပ်သား စုစုပေါင်း ၁၃၃၃ ဦး စေလွှတ်ခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

မြန်မာနိုင်ငံတွင် ၂၀၂၄ ခုနှစ် တွင်ကျင်းပမည့် သတ္တမအကြိမ် မြောက် အမှတ်ပေးစနစ်ဖြင့် အလုပ်ခန့်ထားမည့် (EPS) စနစ်

တစ်လျှောက်ရှိ နေအိမ်များကို မီးရှို့ ထွက်ပြေးသွားခဲ့သည့် အတွက် ရသားကျေးရွာရှိနေအိမ် အချို့ စီးလောင်ပျက်စီးခဲ့ရ ကြောင်းနှင့် အကြမ်းဖက်သမား နှစ်ဦး သေဆုံးခဲ့ကြောင်း သိရှိရ သည်။

အဆိုပါ အကြမ်းဖက်သမား များသည် မြင်းခြံမြို့နယ်ရှိ ကျေးရွာများတွင် အတင်းအဓမ္မ ငွေကြေးကောက်ခံခြင်း၊ လူသစ် စုဆောင်းခြင်းများအပြင် ဒေသခံ ပြည်သူများအား ဖမ်းဆီးနှိပ်စက် နေသည့်အတွက် အကြမ်းဖက် လုပ်ရပ်များကို လက်ခံခြင်းမရှိ သည့်သေသံများကလည်း လုံခြုံရေး တပ်ဖွဲ့ဝင်များနှင့်အတူ ဖူးပေါင်း



ကိုရီးယားသမ္မတနိုင်ငံရှိ ဝန်ဆောင် အတွက် ကျား/မ မရွေး ဝင်ရောက် မှုလုပ်ငန်းအတွက် တိုးချဲ့ခေါ်ယူ ပြေးဆိုခွင့်ရရှိမည် ဖြစ်ကြောင်း သွားမည်ဖြစ်ပြီး အဆိုပါလုပ်ငန်း လည်း သိရသည်။ MT

မြင်းခြံမြို့နယ် ရသားကျေးရွာမှ ပြည်သူ သုံးဦးကို ပစ်သတ်ခဲ့ပြီး နေအိမ်များကို မီးရှို့ပျက်စီးခဲ့ကြောင်း သတင်းတု၊ သတင်းမှားများကို လုပ်ကြံရေးသားဖြန့်ဝေလျက်ရှိ

နေပြည်တော် ဧပြီ ၉ - မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီး မြင်းခြံ မြို့နယ် ရသားကျေးရွာကို လုံခြုံရေးပူးပေါင်း တပ်ဖွဲ့ဝင်များက ဧပြီ ၈ ရက်တွင် ဝင်ရောက်ခဲ့ပြီး ပြည်သူ သုံးဦးကို ပစ်သတ်ခဲ့ကာ နေအိမ် ၂၅၀ ကျော်ကို မီးရှို့ပျက်စီးခဲ့ကြောင်း လုပ်ကြံ ရေးသားထားသည့် သတင်းတု၊ သတင်းမှားများကို တရားမဝင် ပြည်ပဖျက်စီးမှုသမား Khit Thit က လူမှုကွန်ရက်ပေါ်တွင် ဝါဒဖြန့်ဝေ လျက်ရှိသည်ကို တွေ့ရှိရသည်။

အဆိုပါသတင်းနှင့်ပတ်သက် ၍ မြင်းခြံမြို့နယ်မှ လုံခြုံရေး တာဝန်ရှိသူတစ်ဦး၏ ပြောကြား ချက်အရ ဧပြီ ၈ ရက်တွင်

အကြမ်းဖက်မှုကို မလိုလားသည့် ဒေသခံ ပြည်သူတစ်ဦး၏ သတင်း ပေးပို့မှုအရ လုံခြုံရေးပူးပေါင်း တပ်ဖွဲ့ဝင်များက နယ်မြေလုံခြုံရေး ဆောင်ရွက်လျက်ရှိရာ ရသား ကျေးရွာအနီးသို့ ရောက်ရှိစဉ် တွင် PDF အမည်ခံအကြမ်းဖက် သောင်းကျန်းသူများက လက်လုပ် သေနတ်များဖြင့် စတင်ပစ်ခတ်ခဲ့ သည့်အတွက် အပြန်အလှန် ပစ်ခတ်မှုများ ဖြစ်ပွားခဲ့သည်။

ထို့နောက် လုံခြုံရေးပူးပေါင်း တပ်ဖွဲ့ဝင်များ၏ ထိရောက်သော ပစ်ခတ်တိုက်ခိုက်မှုများကြောင့် အကြမ်းဖက်သောင်းကျန်းသူများ ဆုတ်ခွာထွက်ပြေးခဲ့ပြီး ၎င်းတို့ ဆုတ်ခွာထွက်ပြေးရာ လမ်း



ဆောင်ရွက်လျက် ရှိသည့်ကို တရားမဝင် ပြည်ပဖျက်စီးမှုသမား က မဟုတ်မမှန်လုပ်ကြံရေးသား ပြီး ဝါဒဖြန့်ဝေနေခြင်းသာဖြစ် ကြောင်း သတင်းရရှိသည်။ သတင်းစဉ်

ကျောဖုံးမှ အဆိုပါ ကိုရီးယား K-pop အနုပညာရှင်များ ပထမအဖွဲ့တွင် ရုပ်ရှင်/ ရုပ်သံဇာတ်လမ်းတွဲပေါင်းများစွာ ရိုက်ကူးထားသည့် သရုပ်ဆောင် ဘတ်အွန်းဟီး၊ K-pop အဆိုတော်များဖြစ်ကြသည့် Rejen၊ Henny နှင့် 7 Kids Doll Group၊ Astel Dance Group နှင့် DJ-Saemi တို့ အပါအဝင် အနုပညာရှင် ၂၄ ဦး ပါဝင်ပြီး ယနေ့ ညပိုင်းက ရန်ကုန် အပြည်ပြည်ဆိုင်ရာလေဆိပ်သို့ ရောက်ရှိလာရာ မြန်မာ့အသံနှင့် ရုပ်မြင်သံကြားမှ တာဝန်ရှိသူများ၊ ဝန်ထမ်းများနှင့်အတူ နိုင်ငံခြား ဘာသာတက္ကသိုလ်(ရန်ကုန်) မှ ကိုရီးယားဘာသာစကား သင်ယူနေကြ သည့် ကျောင်းသား ကျောင်းသူများက နှစ်နိုင်ငံအလံများ ဝေလမ်း၍ လည်းကောင်း၊ အနုပညာရှင်များ၏ဇာတ်ပုံနှင့် အမည်စာတန်းပါကားချပ် များ ကိုင်ဆောင်၍လည်းကောင်း၊ ရန်ကုန်အနုပညာ အထက်တန်း ကျောင်း(ပန်ဘျာကျောင်း)မှ အိုးတပ်/ဒိုးပတ်အဖွဲ့မှ အတီးအမှုတ်၊ အကတို့ဖြင့်လည်းကောင်း လှိုက်လှဲနေထွေးစွာ ကြိုဆိုကြသည်။

အဆိုပါ အဖွဲ့သည် ရန်ကုန်မြို့ မရမ်းကုန်းမြို့နယ်ရှိ သမ္မတဟိုတယ် တွင် တည်းခိုကြမည်ဖြစ်ပြီး ဧပြီ ၁၀ ရက်တွင် နေပြည်တော်သို့ လာရောက်ကြမည်ဖြစ်ကြောင်း၊ ကိုရီးယား K-pop အနုပညာရှင် ငါးဦးပါအဖွဲ့သည် ဧပြီ ၁၁ ရက်တွင် လည်းကောင်း၊ ၁၉ ဦးပါအဖွဲ့သည် ဧပြီ ၁၄ ရက်တွင်လည်းကောင်း အသီးသီးထပ်မံရောက်ရှိကြမည်ဖြစ် ကြောင်းနှင့် ဧပြီ ၁၂ ရက်ညတွင် မြန်မာ့အသံနှင့် ရုပ်မြင်သံကြားမှ တင်ဆက်မည့် Friday Night Live Show တွင်လည်း ကိုရီးယား နာမည်ကျော်တေးသံရှင်များ ပါဝင်ဖော်ဖြေကြမည်ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။ သတင်းစဉ်

စည်းကမ်းချိုးဖောက်သော YBS ယာဉ်မောင်းများကို ထိရောက်စွာ အပြစ်ပေးသွားမည်

ရန်ကုန် ဧပြီ ၉ - စည်းကမ်းချိုးဖောက်သော YBS ယာဉ်မောင်း များကို ထိရောက်စွာ အပြစ်ပေးသွားမည်ဖြစ် ကြောင်း ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး ပုဂ္ဂလိက ယာဉ်ယူပို့ဆောင်ရေးကြီးကြပ်မှု ကော်မတီ YRTC မှ တွဲဖက်အတွင်းရေးမှူး ဦးလျန်ကျင့် မန်က ပြောသည်။

ယခုနှစ် ဇန်နဝါရီ ၁ ရက်မှ မတ် ၃၁ ရက် အထိ သုံးလအတွင်း YBS ယာဉ်မောင်းများ စည်းကမ်းချိုးဖောက်မှုဖြစ်စဉ် အကြိမ်ပေါင်း ၁၈၄၄ ကြိမ်အထိ ရှိခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

ယင်းကဲ့သို့ စည်းကမ်းဖောက်ဖျက်မှုစာရင်းများ အရ မှတ်သားဖမ်းဆီးမှုမှာ ၁၆၆၂ မှုဖြင့် အများဆုံးရှိခဲ့ပြီး တိုင်ကြားမှု ၂၂၉ မှု၊ မီးနီ ဖြတ်မောင်းမှု ၅၈ ခု၊ သတ်မှတ်ကိုလိုမီတာ

အထက် ကျော်လွန်မောင်းနှင်မှု ၉၁၀၊ သတ်မှတ်လမ်းကြောင်းအတိုင်း မမောင်းနှင်မှု ၁၆၅ မှု၊ မဆင်မခြင်မောင်းနှင်မှု ၁၀၀၊ အခြား အမှု ၈၀ ၊ ရပ်နားချိန်ကြာမြင့်မှု ၈၆ မှု၊ ယာဉ် တစ်စီးနှင့် တစ်စီးယှဉ်ပြိုင် ကျော်တတ် မောင်းနှင်မှု ၁၈၉ မှု၊ မချေမငြိမ်ပေါ်မှ တစ်ဖန် နှင့် Complaint Center မှ Viber သို့ တိုင်ကြား မှု နှစ်ခုတို့ပါဝင်ကြောင်း သိရသည်။

“အဖွဲ့ ကိုးဖွဲ့ ဖွဲ့ပြီး ယာဉ်လမ်းကြောင်းရှင်း ပေးတာ၊ လိုက်လံစစ်ဆေးပြီး မှတ်သားဖမ်းဆီး တာ၊ သုံးလအတွင်း မှတ်သားဖမ်းဆီးမှုက ၁၆၆၂ မှု အများဆုံးဖြစ်ပါတယ်။ YBS ယာဉ်မောင်းတွေ စနစ်တကျ ယာဉ်အန္တရာယ် လမ်းအန္တရာယ်ကင်းအောင် ဖမ်းဆီးတာဖြစ်ပါ တယ်” ဟု ၎င်းက ဆိုသည်။

ကျောဖုံးမှ အင်တာမီလန်အသင်း၏ ဖိအားပေးကစားမှုအောက် ပုံစံကောင်း ပျောက်ဆုံးခဲ့ပြီး ရှုံးပွဲကြုံတွေ့ခဲ့သည်။ ထို့ပြင် အုဒ္ဓိဒိန်အသင်းသည် ပွဲချိန်တစ်လျှောက် အင်တာမီလန်အသင်းဘက်သို့ ဂိုးကန်သွင်းခွင့် စုစုပေါင်း သုံးကြိမ်သာ ပြုလုပ်နိုင်ခဲ့ပြီး တစ်ကြိမ်သာ ဂိုးပေါက် တည့်မတ်မှု ရှိခဲ့သည်။

ပွဲချိန် မိနစ် ၇၀ တွင် ဆမာဒစ်၏ သွင်းဂိုးကြောင့် အုဒ္ဓိဒိန်အသင်းက ဦးဆောင်ဂိုး ရရှိခဲ့သည်။ သို့သော်လည်း ပွဲချိန် ၅၅ မိနစ်တွင် အင်တာ မီလန်အသင်းမှ ကယ်ဟန်နီလူက ပယ်နယ်တီမှတစ်ဆင့် ချေပဂိုးသွင်းယူ နိုင်ခဲ့သည့်အတွက် တစ်ဖက်တစ်ဂိုးစီ သရေကျနေခဲ့သည်။ တစ်ဖက် တစ်ဂိုးစီဖြင့် ပွဲပြီးဆုံးရန် နီးစပ်ခဲ့သော်လည်း ဖရက်တက်တစ်၏ နောက်ကျသွင်းဂိုးကြောင့် အင်တာမီလန်အသင်းက နှစ်ဂိုး-တစ်ဂိုးဖြင့် နိုင်ပွဲရရှိခဲ့သည်။

ထို့ကြောင့် အင်တာမီလန်အသင်းသည် စီးရီးအေ ပွဲစဉ် (၃၁) ကစား အပြီး ရမှတ် ၈၂ မှတ်နှင့်အတူ စီးရီးအေအမှတ်ပေးပေးလွှာဆွတ်ခူးရန် နီးကပ်လာပြီ ဖြစ်သည်။ အုဒ္ဓိဒိန်အသင်းက လာမည့်နှစ် တန်းမဆင်း ရရေးအတွက် လက်ကျန်ပွဲစဉ်များတွင် မဖြစ်မနေရလဒ်ကောင်း ရရှိရေး ဆက်လက်ကြိုးပမ်းသွားရမည် ဖြစ်သည်။ အောင်ဇော်

အသိပေးနှိုးဆော်ချက်

မြန်မာသက္ကရာဇ် ၁၃၈၅ ခုနှစ် တန်ခူးလဆုတ် ၅ ရက်နေ့မှ ၈ ရက်နေ့အထိ (၂၀၂၄ ခုနှစ် ဧပြီလ ၁၇ ရက်နေ့မှ ၁၆ ရက်နေ့အထိ) မြန်မာ့ရိုးရာမဟာသကြိမ်ပွဲတော်တွင် ရန်ကုန်မြို့တော်ခန်းမရှေ့ရှိ ရန်ကုန်မြို့တော်မဟာသကြိမ်ပွဲစဉ် ရေကစားခြင်း၊ သင်္ကြန် ယိမ်းအကလေး ဖျော်ဖြေခြင်းများဖြင့် ကျင်းပသွားမည်ဖြစ်၍

မဟာဗန္ဓုလလမ်းအား ဆူးလေဘုရားလမ်းမှ ပန်းဆိုးတန်းလမ်းအထိ လည်းကောင်း၊ ဆူးလေဘုရားလမ်းအား အနော်ရထာလမ်းမှ ကုန်သည်လမ်းအထိလည်းကောင်း နံနက် ၈၀၀၀ အချိန်မှ ညနေ ၁၈၀၀ အချိန်အထိ ဓမ္မေတုလမ်းပိတ်ထားမည်ဖြစ်ရာ မော်တော်ယာဉ် မောင်းနှင်သူများအနေဖြင့် လမ်းလွှဲများမှ သွားလာမောင်းနှင်ကြပါရန် အသိပေးနှိုးဆော်အပ်ပါသည်။

ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီးအစိုးရအဖွဲ့

ထူးခြားသည့် နေ့အပူချိန်များ

နေပြည်တော် ဧပြီ ၉ - ထူးခြားသည့် နေ့အပူချိန်များမှာ ချောက်မြို့တွင် ၄၅ ဒီဂရီဆဲလ်စီးယပ်၊ မြင်းခြံမြို့၊ မင်းဘူးမြို့၊ မကွေးမြို့နှင့် ဆင်ဖြူကျွန်းမြို့တို့တွင် ၄၄ ဒီဂရီဆဲလ်စီးယပ်စီနှင့် မြင်းမူမြို့၊ ညောင်ဦးမြို့၊ အောင်ပင်မြို့၊ တောင်တွင်းကြီးမြို့နှင့် ပြည်မြို့တို့တွင် ၄၃ ဒီဂရီဆဲလ်စီးယပ်စီတို့ ဖြစ် ကြသည်။ မှတ်သားဖွယ်ရာ မိုးရေချိန်မှာ ပူတာအိုမြို့တွင် ၀ ဒသမ ၀၄ လက်မဖြစ်သည်။ မိုး/လေ

သတိပြုရမည့် အပူဒဏ် အန္တရာယ်များ

အပူဒဏ်ကြောင့် ပင်ပန်းနွမ်းနယ်ခြင်း (Heat Exhaustion)	အပူဒဏ်ကြောင့် သတိလစ်ခြင်း (Heat Stroke)
<ul style="list-style-type: none"> ရုန်းကန်ခြင်း ခေါင်းမူးခြင်း၊ ခေါင်းကိုက်ခြင်း ကြွက်တက်ခြင်းနှင့် နှလုံးခုန်နှုန်းမြင့်ခြင်း အလှူအပေးရေတိုင်း ခန္ဓာကိုယ်အပူချိန်မြင့်တက်ခြင်း 	<ul style="list-style-type: none"> ခန္ဓာကိုယ်အပူချိန်အလွန်အတန်မြင့်တက်လာခြင်း အရေးကြီးမှုရှိကြောင်း သိရှိခြင်း (သို့) ရွေးချယ်ခြင်း ကလေးတက်ခြင်း သတိလစ်ခြင်း တက်ခြင်း

အရေးပေါ် ရေခဲဗုံးပြုစုခြင်း

- လူများကို အပူဒဏ်ဒဏ်ရာရသောနေရာမှ ရှောင်ဖယ်ပါ။
- လေယိုကာ၊ လေအေးစေပတ်၊ ဖွင့်ထားပေးပါ။ မိုပိုမိုကာယပ်ပတ်ပေးပါ။
- လူများ၏ ခြေထောက်ကို ဖြည့်ထားပေး၍ ဟက်လက်အနေအထားဖြင့်ထားပါ။
- လူများ၏ အဝတ်အစားများကို ဖွတ်ပါ။
- လူများ၏ လည်ပင်း၊ နှုတ်ခမ်း၊ ခေါင်းခေါင်းကို ဖြည့်ထားပေးပါ။
- လူများကောင်းမွန်သော သတိပြုစုမှုပါက ရေအေးအေး (သို့) မိတ်ဆာအညှင်းတိုက်ပါ။

အပူဒဏ်ကြောင့် သတိလစ်ခြင်းခြင်းတို့မှ လူတို့ကာကွယ်ရန် ပေးပါသော လိုအပ်ချက်များမှာ အောက်ဖော်ပြပါအတိုင်းဖြစ်ပါသည်။

မွန်ပြည်နယ်အတွင်း အခြေခံစာတတ်မြောက်ရေး စာသင်ပိုင်း ၈၉၇ ပိုင်း စာသင်သား ၁၃၄၅၀ ဖြင့် သင်ကြားလျက်ရှိ

မော်လမြိုင် ဧပြီ ၉ - မွန်ပြည်နယ်အတွင်း ကျေးလက်ဒေသနေ ပြည်သူများနှင့် တိုင်းရင်းသား ပြည်သူများ စာတတ်မြောက်ရေး၏ ကဏ္ဍတစ်ခုဖြစ်သည့် အခြေခံစာတတ်မြောက်ရေးလုပ်ငန်းကို ကျိုက်မရောမြို့နယ် ပိန်းနဲကုန်းကျေးရွာအုပ်စုတွင် စာသင်ပိုင်း သင်ကြားပေးနေမှုကို ပြည်နယ်ဝန်ကြီးချုပ် ဦးအောင်ကြည်သိန်း၊ ပြည်နယ်ဝန်ကြီးများနှင့် တာဝန်ရှိသူများက သွားရောက်ကြည့်ရှုအားပေးကြသည်။ (အပေါ်ယာပုံ)

တွေ့ဆုံအားပေး ဦးစွာ ပြည်နယ်ဝန်ကြီးချုပ်က စာသင်ပိုင်း၌ စာတတ်မြောက်ရေး သင်ကြား သင်ယူလျက်ရှိသူများ၊ စေတနာရှင် လုပ်အားပေးနည်းပြများနှင့် ကြီးကြပ်သူများကို ရင်းရင်းနှီးနှီး တွေ့ဆုံအားပေး စကားများပြောကြားပြီ စာရေး



ကိရိယာပစ္စည်းများ ထောက်ပံ့ပေးအပ်သည်။ ထောက်ပံ့ပေးအပ် ထိုနေ့က ပြည်နယ်ဝန်ကြီးချုပ်နှင့် အဖွဲ့သည် ကျိုက်မရောမြို့ အထက်ပိုင်းက အောင်သုခရပ်ကွက်ရှိ အခြေခံစာသင်ပိုင်းသို့ သွားရောက်ပြီး စာရေးကိရိယာပစ္စည်းများ ထောက်ပံ့ပေးအပ်ပြီး လိုအပ်သည်များကို ဖြည့်ဆည်း ဆောင်ရွက်ပေးသည်။

မွန်ပြည်နယ်အတွင်း မြို့နယ်အသီးသီးတွင် စာသင်ပိုင်း ၈၉၇ ပိုင်း၊ နည်းပြ ၈၉၇ ဦး၊ ကြီးကြပ် ၉၀၊ စာသင်သား ၁၃၄၅၀ တို့ဖြင့် ဖွင့်လှစ်သင်ကြားလျက်ရှိကြောင်း သိရသည်။ အလားတူ ပြည်နယ်ဝန်ကြီးချုပ်သည် ပြည်နယ်အထွေထွေ အုပ်ချုပ်ရေးဦးစီးဌာန ငန်းတေးဝန်ထမ်းအိမ်ရာ ဝင်းအတွင်းရှိ သန္နိဋသုခဓမ္မာရုံ ဖွင့်ပွဲအခမ်းအနား

သို့ တက်ရောက်သည်။ ထို့နေ့က ပြည်နယ်ဝန်ကြီးချုပ် ဦးအောင်ကြည်သိန်း၊ ပြည်နယ်အုပ်ချုပ်ရေးမှူး ဦးတိုးဝင်းနှင့် အဂ္ဂမဟာသိရိသုဓမ္မ မဏိဇောတဓရ ဦးလှထွန်းတို့က သန္နိဋသုခဓမ္မာရုံအသစ်ကို ဖွင့်ပွဲအခမ်းအနား အမှတ်တရ အင်ကြင်းပင်စိုက်ပျိုးခဲ့ကြောင်း သိရသည်။ သက်နိုင် (မော်လမြိုင်)

ဟိုင်းကြီးကျွန်းမြို့၌ အခြေခံစာတတ်မြောက်ရေး လုပ်ငန်းများ ဆောင်ရွက်

ဟိုင်းကြီးကျွန်း ဧပြီ ၉ - ဧရာဝတီတိုင်းဒေသကြီး ဟိုင်းကြီးကျွန်းမြို့၌ ကျေးလက်ဒေသနေ ပြည်သူများနှင့် တိုင်းရင်းသား ပြည်သူများ စာတတ်မြောက်ရေးအတွက် အခြေခံစာတတ်မြောက်ရေးလုပ်ငန်းကို ယနေ့နံနက်ပိုင်းက ဟိုင်းကြီးကျွန်းမြို့အတွင်းရှိ မြို့ပေါ်ရေကွက်သုံးခုနှင့် ကျေးရွာအုပ်စု ၂၅ ခု၌ ကျင်းပသည်။

အခြေခံစာတတ်မြောက်ရေးလုပ်ငန်းကို ဧပြီ ၈ ရက်မှ မေ ၁၆ ရက်အထိ ဖွင့်လှစ်သင်ကြား ပို့ချပေးသွားမည်ဖြစ်ပြီး တက်ရောက်လာသူများ သင်ကြားသင်ယူမှုအဆင်ပြေစေရေး ရပ်/ကျေး အုပ်ချုပ်ရေးအဖွဲ့များက လည်း ပိုင်းဝန်းပံ့ပိုးကူညီဆောင်ရွက်ပေးလျက်ရှိကြောင်း သိရသည်။ ဟိုင်းကြီးကျွန်း (ပြန်/ဆက်)

နိုင်ငံတကာသတင်း

ပဋိပက္ခဖြစ်ပွားချိန်အတွင်း ကျန်းမာရေးအဆောက်အအုံများနှင့် ဝန်ထမ်းများကိုကာကွယ်ရန် ကမ္ဘာ့ကျန်းမာရေးအဖွဲ့အကြီးအကဲ တောင်းဆို

ဂျီနီဗာ ဧပြီ ၉ - ကမ္ဘာ့ကျန်းမာရေးအဖွဲ့အကြီးအကဲသည် ပဋိပက္ခဖြစ်ပွားနေချိန်အတွင်း ကျန်းမာရေးအဆောက်အအုံများနှင့် ဝန်ထမ်းများကို ပစ်မှတ်ထားသည့် အကြမ်းဖက်မှုကာကွယ်ရန် တောင်းဆိုလိုက်သည်။

ဂျီနီဗာရှိ ကျန်းမာရေးအဖွဲ့ရုံးချုပ် ဆွေးနွေးပွဲ၌ ညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ် တက်ဒရော့စ်အက်ဒဟာနွန်ကီဘာရီယက်စ်ဆွစ်က ဂါဗေ ဆွဒန်နှင့် အီသီယိုးပီးယားတို့တွင် ကျန်းမာရေးအဆောက်အအုံများ ပျက်စီးခြင်းနှင့် ဝန်ထမ်းများထိခိုက်ခြင်းကို စိတ်စိတ်ချရုံဖြင့် ဖြေရှင်းကြောင်း ပြောကြားခဲ့သည်။

အစွဲအမူးက အကူအညီပေးရေးလုပ်ငန်းများကို တိုက်ခိုက်မှု ပြုလုပ်ပြီးနောက်ပိုင်းတွင် တက်ဒရော့စ်၏ ယခုလိုမှတ်ချက်ထုတ်ပေါ်လာခြင်းဖြစ်သည်။ အစွဲအမူး၏တိုက်ခိုက်မှုသည် နိုင်ငံတကာအထိ နာကြည်းချက်များ ကူးစက်ပျံ့နှံ့ခဲ့ပြီး ယင်းတိုက်ခိုက်မှုအပေါ် ပြစ်တင်ပေးမှုများလည်း ပြုလုပ်ခဲ့ကြသည်။ အကြမ်းဖက်တိုက်ခိုက်ခြင်းများသည် ဝန်ထမ်းများနှင့် ကျန်းမာရေးစနစ်ကို ပိုမိုဆိုးရွားစေခဲ့ပြီး နာတာရှည်ရောဂါသည်များအတွက် စိတ်ပိုင်းဆိုင်ရာ ပြင်းထန်သော စိတ်ပူပန်မှုများကို ဖြစ်ပွားစေခဲ့ကြောင်း ကမ္ဘာ့ကျန်းမာရေးအဖွဲ့အကြီးအကဲက ပြောသည်။

လွန်ခဲ့သောနှစ်က ကျန်းမာရေးအဆောက်အအုံများကို တိုက်ခိုက်မှု ၁၄၀၀ ကျော် ပြုလုပ်ခဲ့သောကြောင့် သေဆုံးသူ ၇၄၂ ဦးရှိပြီး ထောင်ကျော်ဒဏ်ရာရရှိခဲ့ကြောင်း ကမ္ဘာ့ကျန်းမာရေးအဖွဲ့၏ စာရင်းဇယားများအရ သိရသည်။



ထို့ကြောင့် ဆေးဘက်ဆိုင်ရာဝန်ထမ်းများနှင့် ဆေးရုံအဆောက်အအုံများသည် အကြမ်းဖက်ပဋိပက္ခများအတွင်း ကမ္ဘာလုံးဆိုင်ရာ လူ့အခွင့်အရေးကြေညာချက်အရ အရေးပါလှကြောင်း ကုလသမဂ္ဂ လူ့အခွင့်အရေးဆိုင်ရာ အဆင့်မြင့်မဟာမင်းကြီး ဗော်ကာတဘွန်က တနင်္လာနေ့ဆွေးနွေးပွဲတွင် ပြောကြားသည်။

ပဋိပက္ခဖြစ်ပွားသည့်ဒေသများတွင်လည်း ကမ္ဘာ့ကျန်းမာရေးအဖွဲ့မှ သုံးဆိုင်ခေါင်းရုံးခြင်းနှင့် ရေကြီးခြင်းတို့ကို ပိုမိုဆိုးရွားစေပြီး ကျန်းမာရေးနှင့် စားဝတ်နေရေးကို ထိခိုက်ပျက်စီးစေကြောင်း တာဝန်က ပြောသည်။

ကမ္ဘာလုံးဆိုင်ရာ ကျန်းမာရေးလွှမ်းမိုးခြင်းကြောင့် တိုးမြှင့်သင့်ကြောင်းနှင့် ကျန်းမာရေးစောင့်ရှောက်မှုကို ရရှိရန်သည် လူ့အခွင့်အရေးဖြစ်ကြောင်းနှင့် နိုင်ငံရေးပြဿနာတစ်ရပ် မဟုတ်ပါကြောင်း သုံးဆိုင်က ပြောသည်။ ဆင်ယွာ

အစွဲအမူးတပ်ဖွဲ့ဝင်များ တပ်ဆုတ်သွားသောကြောင့် ပါလက်စတိုင်းများ နေရပ်ပြန်

ခန့်ယှန်နစ် ဧပြီ ၉ - ဂါဗေတောင်ပိုင်းရှိ ပါလက်စတိုင်းများသည် အစွဲအမူးတပ်ဖွဲ့များက ၎င်းတို့၏ အိမ်နီးချင်းဒေသများကို ဝှံ့ကြတိုက်ခိုက်သည်ကို တွေ့ရှိခဲ့သောကြောင့် ထွက်ပြေးခဲ့ကြသည်။

အစွဲအမူးတပ်ဖွဲ့များသည် ခန့်ယှန်နစ်မြို့မှ ရုပ်သိမ်းသွားသည်ကို ပါလက်စတိုင်းများသိရှိခဲ့သောကြောင့် အများစုမှာ တနင်္လာနေ့က ၎င်းတို့နေထိုင်ခဲ့သည့် နေရာများသို့ ပြန်လာခဲ့ကြသည်။

အစွဲအမူးတပ်ဖွဲ့များက မိမိတို့တပ်ဖွဲ့များသည် မြို့တွင်း စစ်ဆင်ရေးပြီးဆုံးသွားပြီဖြစ်ကြောင်း တနင်္လာနေ့တွင် ပြောကြားခဲ့သည်။ အစွဲအမူးတပ်ဖွဲ့များက မိမိတို့တပ်ဖွဲ့ဝင်များသည် အနားယူအားဖြည့်ပြီး အနာဂတ်စစ်ဆင်ရေးများအတွက် ပြင်ဆင်သွားမည် ဖြစ်ကြောင်း ပြောကြားခဲ့သည်။ အစွဲအမူးကာကွယ်ရေးဝန်ကြီး ယိုအာဗ်ဂါးလန်က ရာဇာစစ်ဆင်ရေးတွင် လူ ၁ ဒသမ ၅ သန်းနီးပါး ခိုလှုံခဲ့ကြောင်း ပြောသည်။

တပ်ဖွဲ့ဝင်များ ဆုတ်ခွာသွားခြင်းကြောင့် တချို့ဒေသခံများ နေရပ်ပြန်လာခဲ့ကြောင်း၊ သို့သော်လည်း ၎င်းတို့နေအိမ်အပျက်အစီးများကိုသာ တွေ့ကြုံရကြောင်း၊ မိမိ၏နာကျင်မှုကိုဖော်ပြရန် စကားလုံး မရှိကြောင်း နေရပ်ပြန်အမျိုးသမီးတစ်ဦးက ပြောသည်။ မိမိတို့၏ အမှတ်တရများ၊ မိမိတို့၏အိမ်မက်များ၊ မိမိတို့၏ ငယ်ဘဝများနှင့် မိမိတို့၏ဓာတ်ပုံများအားလုံး ပျက်စီးသွားပြီဖြစ်ကြောင်း ၎င်းက ဆက်ပြောသည်။

အမေရိကန်ညှိနှိုင်းရေးမှူးများသည် ပစ်ခတ်တိုက်ခိုက်မှု ရပ်စဲရေးနှင့် ဟားမားစစ်ဆင်ရေးကြောင့် ဖမ်းဆီးထားသော ဓားစာခံများ ပြန်လွှတ်ပေးနိုင်မည်ဟု မျှော်လင့်နေကြသည်။ အိမ်ဖြူတော် အမျိုးသားလုံခြုံရေး ဆက်သွယ်ရေးအကြံပေး ဂျွန်ကာဘီက ဗဟိုထောက်လှမ်းရေးအဖွဲ့၏ ညွှန်ကြားရေးမှူး ဝီလ်ဘမ်းနိုသည် ဆွေးနွေးပွဲအတွက် ကိုင်ရိုသို့ခရီးထွက်ခဲ့ကြောင်း ပြောသည်။ သို့သော်လည်း ဟားမားစစ်ဆင်ရေးများက အခြေအနေမှာ တိုးတက်မှုရှိကြောင်း ပြောသည်။ အင်န်အိတ်ချ်က

ဂျပန်ဝန်ကြီးချုပ် ကိရှိုဒါ ထိပ်သီးဆွေးနွေးပွဲများ တက်ရောက်ရန် အမေရိကန်သို့ ရောက်ရှိ

ဝါရှင်တန် ဧပြီ ၉ - ဂျပန်ဝန်ကြီးချုပ် ဖူမိယိုကိရှိုဒါသည် ဖိလစ်ပိုင်နိုင်ငံနှင့် သမိုင်းဝင်သုံးနိုင်ငံ ထိပ်သီးအစည်းအဝေး အပါအဝင် ဆွေးနွေးပွဲများ တက်ရောက်ရန် အမေရိကန်နိုင်ငံသို့ ရောက်ရှိနေကြောင်း သိရသည်။ ဂျပန်ဝန်ကြီးချုပ်သည် ဧပြီ ၁၀ ရက်တွင် အမေရိကန်သမ္မတဘုရားရှီဒင်နှင့် နှစ်နိုင်ငံဆွေးနွေးမှုများကို ကနဦးပြုလုပ်သွားဖွယ်ရှိသည်။ ဂျပန်၊ အမေရိကန်တို့သည် ကြာသပတေးနေ့တွင် ဖိလစ်ပိုင်နိုင်ငံနှင့် ပထမဆုံးအကြိမ် သုံးနိုင်ငံ ထိပ်သီးအစည်းအဝေးကို ပြုလုပ်သွားဖွယ်ရှိသည်။ ကိရှိုဒါ၊ ဘိုင်ဒင်နှင့် ဟဒီဒန်နိုမားတို့က ဂျပန်ယာတိုသည် ရေကြောင်း လုံခြုံရေးကို အဓိကထားဆွေးနွေးသွားမည်ဖြစ်သည်။ အင်န်အိတ်ချ်က

၂၀၂၄ - ၂၀၂၅ ခုနှစ်၊ ပညာသင်နှစ်တွင် ပညာသင်ကြားကြမည့်
Grade - 7 နှင့် Grade - 10 ကျောင်းသား၊ ကျောင်းသူများ
ကြိုတင်လေ့လာသင်ယူနိုင်ရန် သင်ခန်းစာများကို ထုတ်လွှင့်ပြသပေးမည်

နေပြည်တော် ဧပြီ ၉

၂၀၂၄-၂၀၂၅ ခုနှစ်၊ ပညာသင်နှစ်တွင် ပညာသင်ကြားကြမည့် အခြေခံပညာ ကျောင်းသား၊ ကျောင်းသူများအနေဖြင့် သင်ခန်းစာများကို ကြိုတင်လေ့လာသင်ယူနိုင်ရန်အတွက် MWD Education, Knowledge & Sports Channel နှင့် ပြန်ကြားရေးဝန်ကြီးဌာန၏ Education Channel တို့တွင် ဧပြီလ ၈ ရက်နေ့မှ မေလ ၃၁ ရက်နေ့အထိ Grade-7 သင်ခန်းစာများကို နံနက် ၇ နာရီမှ ၇ နာရီခွဲအချိန်နှင့် ညနေ ၆ နာရီမှ ၆ နာရီခွဲအချိန်တွင်လည်းကောင်း၊ Grade-10 သင်ခန်းစာများကို နံနက် ၈ နာရီမှ ၈ နာရီခွဲအချိန်နှင့် ည ၇ နာရီမှ ၇ နာရီခွဲအချိန်တွင်လည်းကောင်း နေ့စဉ်ထုတ်လွှင့်ပြသလျက်ရှိကြောင်း မိဘပြည်သူများအား အသိပေးအပ်ပါသည်။

သတင်းစဉ်



အစ္စလာမ်ဘာသာဝင်တို့၏ ဥပုသ်လတွင်
ဥပုသ်စောင့်ထိန်းသူ၊ လှူဒါန်းသူများ များပြား

မန္တလေး ဧပြီ ၉

အစ္စလာမ်ဘာသာဝင်တို့၏ ရစ်ဇန်လမြတ် ဥပုသ်ကာလတွင် တစ်ကမ္ဘာလုံးရှိ အစ္စလာမ်ဘာသာဝင်တို့သည် တစ်နှစ်လျှင် တစ်လ ဥပုသ်စောင့်ထိန်း၍ လှူဒါန်းခြင်း၊ ဗလီများတွင် ဝတ်ပြုဆုတောင်းခြင်း၊ မိမိအိမ်နီးချင်း၊ မိတ်ဆွေအပေါင်းအသင်းများအား စဉ်လာမပျက် ကျွေးမွေးလှူဒါန်းခြင်း၊ ဗလီများတွင် စုပေါင်းဝါဖြေ (ဥပုသ်ဖြေခြင်းများ) ပြုလုပ်ကြသည်။ ရှိပေါ် အမဲစွပ်ပြုတ်များ၊ ကြက်စွပ်ပြုတ်များ ဝေငှ လှူဒါန်းလျက်ရှိသည်။ မန္တလေးမြို့၌လည်း ဗလီများတွင် ဝတ်ပြု ဆုတောင်းသူများ၊ အလှူအတန်းပြုလုပ်သူများ များပြားလှူဒါန်းသည်ဟု သိရှိရသည်။ ဥပုသ်လသည် ဧပြီ ၁၀ ရက်တွင် ကုန်ဆုံးပြီး ဧပြီ ၁၁ ရက်တွင် ဝါကျွတ်အိဒ်ဗွဲတော် ကျင်းပကြမည်ဖြစ်သည်။

ခင်ခင်ဝင်း (ပညာရေး)



မင်္ဂလာတောင်ညွန့်မြို့နယ် ကျိုတော်ရပ်ကွက် အထက်ပုဇွန်တောင် လမ်းရှိ စလမ်းဗလီတွင် ဧပြီ ၉ ရက် ဥပုသ်စောင့်သူများအား စားသောက်ဖွယ်များ ပေးဝေနေစဉ်၊ ကျော်စိုးစိုး (မင်္ဂလာတောင်ညွန့်)

မုဒုံမြို့ ကျေးရွာနေပြည်သူများထံ သောက်သုံးရေလှူဒါန်း

မုဒုံ ဧပြီ ၉

မုဒုံပြည်နယ် မုဒုံမြို့နယ်ရှိ ရပ်ကွက်/ကျေးရွာများတွင် နေရာသီကာလ သောက်သုံးရေများ ပြတ်လပ်မှုမရှိစေရန်အတွက် မြို့နယ်ဦးစီးသတ်က ဧပြီ ၈ ရက်တွင် ပင်လယ်ဆိပ်ကမ်းအနီးအနားရှိ ကတုံးပေါ်ကျေးရွာနေ ပြည်သူများထံ သောက်သုံးရေများကို သွားရောက်လှူဒါန်းပေးသည်။ သောက်သုံးရေများ သွားရောက်လှူဒါန်းရာတွင် မုဒုံမြို့နယ် မီးသတ်ဦးစီးအရာရှိ ဦးဖုန်းမြင့်အေး ဦးဆောင်၍ တပ်ဖွဲ့ဝင်များက မီးသတ်ရေသယ်ယာဉ်ဖြင့် ကျေးရွာရှိဘုန်းကြီးကျောင်း ရေလှောင်ကန် နှင့် အိမ်ခြေ ၈၀ ကို ရေဂါလန် ၁၆၀၀ ကို အိမ်တိုင်ရာရောက် အခမဲ့ သွားရောက်လှူဒါန်းခဲ့ကြောင်းနှင့် မြို့နယ်အတွင်းရှိ အခြားရပ်ကွက်/ကျေးရွာများတွင်လည်း သောက်သုံးရေများ အခက်အခဲရှိပါက ဆက်လက် သွားရောက် ပြန်ဝေပေးသွားမည်ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။

အောင်မျိုးသူ (ပြန်/ဆက်)

မြန်မာသက္ကရာဇ် ၁၃၈၅ ခုနှစ် တန်ခူးလဆုတ် ၅ ရက်နေ့မှ ၈ ရက်နေ့အထိ
(၂၀၂၄ ခုနှစ် ဧပြီလ ၁၃ ရက်နေ့မှ ၁၆ ရက်နေ့အထိ)
မြန်မာ့ရိုးရာမဟာသင်္ကြန်ပွဲတော်တွင် ယာဉ်မောင်းသူများမှ သတိပြုရန်အချက်များ

- ၁။ မြန်မာ့ရိုးရာယာဉ်မောင်းမှုမဟာသင်္ကြန်ကာလ ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီးအတွင်း ယာဉ်မောင်းနှင်သူများလိုက်နာရန်-
 - (က) မူးယစ်သောက်စားယာဉ်မောင်းရမည်
 - (ခ) အပျော်လွန်ကျူး စည်းကမ်းမဲ့ပြိုင်မောင်းရမည်
 - (ဂ) မော်တော်ယာဉ်များတွင် အိတ်စေ့ပိုက်ဖြုတ်မောင်းရမည်
 - (ဃ) ယာဉ်နှံ့ပါတ်ပြားမပါရှိဘဲ မောင်းရမည်
 - (င) ယာဉ်နှံ့ပါတ်အတုများ၊ အခြားယာဉ်နှံ့ပါတ်များ တပ်ဆင်ခြင်း လုံးဝမပြုရမည်
 - (စ) ယာဉ်၏ဘေးတံခါးများ၊ နောက်ဖုံးများဖြုတ်၍ မောင်းနှင်ခြင်း မပြုရမည်
 - (ဆ) ယာဉ်မောင်းလိုင်စင်နှင့် ယာဉ်မှတ်ပုံတင် (ဖိုးတက်) မပါဘဲ မောင်းရမည်
 - (ဇ) ဖျက်သိမ်းထားသော ယာဉ်အို/ယာဉ်ဟောင်းများ၊ မှတ်ပုံမတင်ရသေးသောယာဉ်များနှင့် ပြုပြင်ဆင်ယာဉ်များ မောင်းရမည်
 - (ဈ) နိုင်ငံတကာအလံများ ယာဉ်တွင်တပ်ဆင်၍ မောင်းနှင်ခြင်း မပြုရမည်
 - (ည) ရန်ကုန်မြို့တော် စည်ပင်သာယာနယ်နိမိတ်အတွင်း မည်သည့်မော်တော်ဆိုင်ကယ်/ ဘေးတွဲဆိုင်ကယ်များမှ

- စီးနင်းခြင်း လုံးဝမပြုရ။
- (၄) ဝစ်ကပ်ယာဉ်များ (လိုက်ထရပ်/မီနိုပစ်ကပ်)သည် သတ်မှတ်ထားသည့် ဝန်အလေးချိန်(လူဦးရေ)ထက် ပိုမိုတင်ဆောင်မောင်းနှင်ခြင်း မပြုရ။
- ၂။ ကျူးလွန်ပါက တည်ဆဲဥပဒေအရ ထိရောက်စွာအရေးယူမည်။
- ၃။ ယာဉ်မောင်းနှင်သူများအား အရက်သေစာသောက်စားထားခြင်း ရှိ/မရှိ အရက်မူးတိုင်းကိရိယာ (Alcohol Tester)ဖြင့် တိုင်းတာစစ်ဆေး၍ ချိုးဖောက်ပါက ထိရောက်စွာ အရေးယူဆောင်ရွက်မည် ဖြစ်ပါသည်။
- ၄။ သင်္ကြန်ကာလအတွင်း လမ်းလယ်၌ မော်တော်ယာဉ် စက်ယူကွဲရပ်ထားပါက ကရိန်းယာဉ်ဖြင့် ဆွဲယူမည်ဖြစ်ပါသည်။
- ၅။ ယခုအခါ အချက်အချာကျသော လမ်းဆုံ/လမ်းခွဲ မီးပွိုင့်များတွင် CCTV Camera များ တပ်ဆင်ထားပြီးဖြစ်သဖြင့် ယာဉ်စည်းကမ်း လမ်းစည်းကမ်းချိုးဖောက်မှုများအား အဆိုပါကင်မရာများဖြင့် ရိုက်ကူးပြီး ထိရောက်စွာအရေးယူဆောင်ရွက်မည်ဖြစ်ပါသည်။
- ၆။ “သင့်ကြောင့် မြန်မာ့ရိုးရာယာဉ်မောင်းမှု မဟာသင်္ကြန်ကာလအတွင်း ယာဉ်တိုက်မှု မဖြစ်ပါစေနှင့်”

ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီးအစိုးရအဖွဲ့

မြန်မာ့အလင်း

- စာတည်းမှူးချုပ် - အောင်နိုင်ဦး
- စာတည်းမှူး - မြင့်စိုး
- သတင်းထောက်မှူး - ခင်ရတနာ
- စာတည်းများ - ကြည်ဝင်း၊ ဝင်းကျော်
- ဘာသာပြန် - မြူးစန္ဒီနန္ဒာ၊ တင်လင်းအောင်
- စာတည်းအကြီးတန်း - ကျော်သူဝင်း၊ စင်ဦး၊ တင်မောင်လွင်
- သတင်းထောက်များ - ဟိန်းထွန်း၊ နေဝင်းထွန်း(၂)
- အယ်တန်း - ဇော်စိုင်းအောင်၊ ဝေသူနွယ်၊ ခင်ဖြူထွေး
- သတင်းထောက်များ - တင်စိုး
- သုတေသန - အိအိခင်နှင့် အဖွဲ့
- စာပြင် - အေးအေးစိုးလှိုင်နှင့် အဖွဲ့
- စာမျက်နှာစည်းမှုနှင့် ဒီဇိုင်း - သန်းထွန်းအောင်နှင့် အဖွဲ့
- အိမ်မေးနှင့် အွန်လိုင်း ထုတ်ဝေခြင်းအမှတ် - သက်လွင်ဦးနှင့် အဖွဲ့
- ပုံနှိပ်ခြင်းအမှတ် - (၀၁၀၉၃)
- ပုံနှိပ်ခြင်းအမှတ် - (၀၀၈၇၇)

mmalin.npt@gmail.com
www.facebook.com/MYANMAALINNEWS

နေပြည်တော်-စာတည်းမှူး ၀၆၇-၃၆၁၂၂၊ စာတည်းအဖွဲ့ ၀၆၇-၃၆၁၂၃၊ ဖက်စ် ၀၆၇-၃၆၁၂၄၊ ရန်ကုန်မြို့-အမှတ်(၅)၊ ၄၀၁ မော်ကွန်းလမ်း(၁)၊ ဇွဲလ်ချို(၂) ရပ်ကွက်၊ ဖားနီမြို့နယ်၊ ရန်ကုန်မြို့၊ စာတိုက်သေတ္တာအမှတ်-၄၀၊ စာတည်းအဖွဲ့ ၀၁-၅၄၄၃၃၀၊ မန်နေဂျာ ၀၁-၅၄၄၃၃၁၊ စီမံ ၀၁-၅၄၄၃၃၂၊ ဖေ့စ်ဘွတ်ခ် ၀၁-၅၄၄၃၃၃၊ ဖက်စ် ၀၁-၅၄၄၃၃၄၊ မက်စီဂျာ ၀၁-၅၄၄၃၃၅၊ ဖက်စ် ၀၁-၅၄၄၃၃၆၊ ဖက်စ် ၀၁-၅၄၄၃၃၇၊ ဖက်စ် ၀၁-၅၄၄၃၃၈၊ ဖက်စ် ၀၁-၅၄၄၃၃၉၊ ဖက်စ် ၀၁-၅၄၄၃၄၀၊ ဖက်စ် ၀၁-၅၄၄၃၄၁၊ ဖက်စ် ၀၁-၅၄၄၃၄၂၊ ဖက်စ် ၀၁-၅၄၄၃၄၃၊ ဖက်စ် ၀၁-၅၄၄၃၄၄၊ ဖက်စ် ၀၁-၅၄၄၃၄၅၊ ဖက်စ် ၀၁-၅၄၄၃၄၆၊ ဖက်စ် ၀၁-၅၄၄၃၄၇၊ ဖက်စ် ၀၁-၅၄၄၃၄၈၊ ဖက်စ် ၀၁-၅၄၄၃၄၉၊ ဖက်စ် ၀၁-၅၄၄၃၅၀၊ ဖက်စ် ၀၁-၅၄၄၃၅၁၊ ဖက်စ် ၀၁-၅၄၄၃၅၂၊ ဖက်စ် ၀၁-၅၄၄၃၅၃၊ ဖက်စ် ၀၁-၅၄၄၃၅၄၊ ဖက်စ် ၀၁-၅၄၄၃၅၅၊ ဖက်စ် ၀၁-၅၄၄၃၅၆၊ ဖက်စ် ၀၁-၅၄၄၃၅၇၊ ဖက်စ် ၀၁-၅၄၄၃၅၈၊ ဖက်စ် ၀၁-၅၄၄၃၅၉၊ ဖက်စ် ၀၁-၅၄၄၃၆၀၊ ဖက်စ် ၀၁-၅၄၄၃၆၁၊ ဖက်စ် ၀၁-၅၄၄၃၆၂၊ ဖက်စ် ၀၁-၅၄၄၃၆၃၊ ဖက်စ် ၀၁-၅၄၄၃၆၄၊ ဖက်စ် ၀၁-၅၄၄၃၆၅၊ ဖက်စ် ၀၁-၅၄၄၃၆၆၊ ဖက်စ် ၀၁-၅၄၄၃၆၇၊ ဖက်စ် ၀၁-၅၄၄၃၆၈၊ ဖက်စ် ၀၁-၅၄၄၃၆၉၊ ဖက်စ် ၀၁-၅၄၄၃၇၀၊ ဖက်စ် ၀၁-၅၄၄၃၇၁၊ ဖက်စ် ၀၁-၅၄၄၃၇၂၊ ဖက်စ် ၀၁-၅၄၄၃၇၃၊ ဖက်စ် ၀၁-၅၄၄၃၇၄၊ ဖက်စ် ၀၁-၅၄၄၃၇၅၊ ဖက်စ် ၀၁-၅၄၄၃၇၆၊ ဖက်စ် ၀၁-၅၄၄၃၇၇၊ ဖက်စ် ၀၁-၅၄၄၃၇၈၊ ဖက်စ် ၀၁-၅၄၄၃၇၉၊ ဖက်စ် ၀၁-၅၄၄၃၈၀၊ ဖက်စ် ၀၁-၅၄၄၃၈၁၊ ဖက်စ် ၀၁-၅၄၄၃၈၂၊ ဖက်စ် ၀၁-၅၄၄၃၈၃၊ ဖက်စ် ၀၁-၅၄၄၃၈၄၊ ဖက်စ် ၀၁-၅၄၄၃၈၅၊ ဖက်စ် ၀၁-၅၄၄၃၈၆၊ ဖက်စ် ၀၁-၅၄၄၃၈၇၊ ဖက်စ် ၀၁-၅၄၄၃၈၈၊ ဖက်စ် ၀၁-၅၄၄၃၈၉၊ ဖက်စ် ၀၁-၅၄၄၃၉၀၊ ဖက်စ် ၀၁-၅၄၄၃၉၁၊ ဖက်စ် ၀၁-၅၄၄၃၉၂၊ ဖက်စ် ၀၁-၅၄၄၃၉၃၊ ဖက်စ် ၀၁-၅၄၄၃၉၄၊ ဖက်စ် ၀၁-၅၄၄၃၉၅၊ ဖက်စ် ၀၁-၅၄၄၃၉၆၊ ဖက်စ် ၀၁-၅၄၄၃၉၇၊ ဖက်စ် ၀၁-၅၄၄၃၉၈၊ ဖက်စ် ၀၁-၅၄၄၃၉၉၊ ဖက်စ် ၀၁-၅၄၄၄၀၀၊ ဖက်စ် ၀၁-၅၄၄၄၀၁၊ ဖက်စ် ၀၁-၅၄၄၄၀၂၊ ဖက်စ် ၀၁-၅၄၄၄၀၃၊ ဖက်စ် ၀၁-၅၄၄၄၀၄၊ ဖက်စ် ၀၁-၅၄၄၄၀၅၊ ဖက်စ် ၀၁-၅၄၄၄၀၆၊ ဖက်စ် ၀၁-၅၄၄၄၀၇၊ ဖက်စ် ၀၁-၅၄၄၄၀၈၊ ဖက်စ် ၀၁-၅၄၄၄၀၉၊ ဖက်စ် ၀၁-၅၄၄၄၁၀၊ ဖက်စ် ၀၁-၅၄၄၄၁၁၊ ဖက်စ် ၀၁-၅၄၄၄၁၂၊ ဖက်စ် ၀၁-၅၄၄၄၁၃၊ ဖက်စ် ၀၁-၅၄၄၄၁၄၊ ဖက်စ် ၀၁-၅၄၄၄၁၅၊ ဖက်စ် ၀၁-၅၄၄၄၁၆၊ ဖက်စ် ၀၁-၅၄၄၄၁၇၊ ဖက်စ် ၀၁-၅၄၄၄၁၈၊ ဖက်စ် ၀၁-၅၄၄၄၁၉၊ ဖက်စ် ၀၁-၅၄၄၄၂၀၊ ဖက်စ် ၀၁-၅၄၄၄၂၁၊ ဖက်စ် ၀၁-၅၄၄၄၂၂၊ ဖက်စ် ၀၁-၅၄၄၄၂၃၊ ဖက်စ် ၀၁-၅၄၄၄၂၄၊ ဖက်စ် ၀၁-၅၄၄၄၂၅၊ ဖက်စ် ၀၁-၅၄၄၄၂၆၊ ဖက်စ် ၀၁-၅၄၄၄၂၇၊ ဖက်စ် ၀၁-၅၄၄၄၂၈၊ ဖက်စ် ၀၁-၅၄၄၄၂၉၊ ဖက်စ် ၀၁-၅၄၄၄၃၀၊ ဖက်စ် ၀၁-၅၄၄၄၃၁၊ ဖက်စ် ၀၁-၅၄၄၄၃၂၊ ဖက်စ် ၀၁-၅၄၄၄၃၃၊ ဖက်စ် ၀၁-၅၄၄၄၃၄၊ ဖက်စ် ၀၁-၅၄၄၄၃၅၊ ဖက်စ် ၀၁-၅၄၄၄၃၆၊ ဖက်စ် ၀၁-၅၄၄၄၃၇၊ ဖက်စ် ၀၁-၅၄၄၄၃၈၊ ဖက်စ် ၀၁-၅၄၄၄၃၉၊ ဖက်စ် ၀၁-၅၄၄၄၄၀၊ ဖက်စ် ၀၁-၅၄၄၄၄၁၊ ဖက်စ် ၀၁-၅၄၄၄၄၂၊ ဖက်စ် ၀၁-၅၄၄၄၄၃၊ ဖက်စ် ၀၁-၅၄၄၄၄၄၊ ဖက်စ် ၀၁-၅၄၄၄၄၅၊ ဖက်စ် ၀၁-၅၄၄၄၄၆၊ ဖက်စ် ၀၁-၅၄၄၄၄၇၊ ဖက်စ် ၀၁-၅၄၄၄၄၈၊ ဖက်စ် ၀၁-၅၄၄၄၄၉၊ ဖက်စ် ၀၁-၅၄၄၄၅၀၊ ဖက်စ် ၀၁-၅၄၄၄၅၁၊ ဖက်စ် ၀၁-၅၄၄၄၅၂၊ ဖက်စ် ၀၁-၅၄၄၄၅၃၊ ဖက်စ် ၀၁-၅၄၄၄၅၄၊ ဖက်စ် ၀၁-၅၄၄၄၅၅၊ ဖက်စ် ၀၁-၅၄၄၄၅၆၊ ဖက်စ် ၀၁-၅၄၄၄၅၇၊ ဖက်စ် ၀၁-၅၄၄၄၅၈၊ ဖက်စ် ၀၁-၅၄၄၄၅၉၊ ဖက်စ် ၀၁-၅၄၄၄၆၀၊ ဖက်စ် ၀၁-၅၄၄၄၆၁၊ ဖက်စ် ၀၁-၅၄၄၄၆၂၊ ဖက်စ် ၀၁-၅၄၄၄၆၃၊ ဖက်စ် ၀၁-၅၄၄၄၆၄၊ ဖက်စ် ၀၁-၅၄၄၄၆၅၊ ဖက်စ် ၀၁-၅၄၄၄၆၆၊ ဖက်စ် ၀၁-၅၄၄၄၆၇၊ ဖက်စ် ၀၁-၅၄၄၄၆၈၊ ဖက်စ် ၀၁-၅၄၄၄၆၉၊ ဖက်စ် ၀၁-၅၄၄၄၇၀၊ ဖက်စ် ၀၁-၅၄၄၄၇၁၊ ဖက်စ် ၀၁-၅၄၄၄၇၂၊ ဖက်စ် ၀၁-၅၄၄၄၇၃၊ ဖက်စ် ၀၁-၅၄၄၄၇၄၊ ဖက်စ် ၀၁-၅၄၄၄၇၅၊ ဖက်စ် ၀၁-၅၄၄၄၇၆၊ ဖက်စ် ၀၁-၅၄၄၄၇၇၊ ဖက်စ် ၀၁-၅၄၄၄၇၈၊ ဖက်စ် ၀၁-၅၄၄၄၇၉၊ ဖက်စ် ၀၁-၅၄၄၄၈၀၊ ဖက်စ် ၀၁-၅၄၄၄၈၁၊ ဖက်စ် ၀၁-၅၄၄၄၈၂၊ ဖက်စ် ၀၁-၅၄၄၄၈၃၊ ဖက်စ် ၀၁-၅၄၄၄၈၄၊ ဖက်စ် ၀၁-၅၄၄၄၈၅၊ ဖက်စ် ၀၁-၅၄၄၄၈၆၊ ဖက်စ် ၀၁-၅၄၄၄၈၇၊ ဖက်စ် ၀၁-၅၄၄၄၈၈၊ ဖက်စ် ၀၁-၅၄၄၄၈၉၊ ဖက်စ် ၀၁-၅၄၄၄၉၀၊ ဖက်စ် ၀၁-၅၄၄၄၉၁၊ ဖက်စ် ၀၁-၅၄၄၄၉၂၊ ဖက်စ် ၀၁-၅၄၄၄၉၃၊ ဖက်စ် ၀၁-၅၄၄၄၉၄၊ ဖက်စ် ၀၁-၅၄၄၄၉၅၊ ဖက်စ် ၀၁-၅၄၄၄၉၆၊ ဖက်စ် ၀၁-၅၄၄၄၉၇၊ ဖက်စ် ၀၁-၅၄၄၄၉၈၊ ဖက်စ် ၀၁-၅၄၄၄၉၉၊ ဖက်စ် ၀၁-၅၄၄၅၀၀၊ ဖက်စ် ၀၁-၅၄၄၅၀၁၊ ဖက်စ် ၀၁-၅၄၄၅၀၂၊ ဖက်စ် ၀၁-၅၄၄၅၀၃၊ ဖက်စ် ၀၁-၅၄၄၅၀၄၊ ဖက်စ် ၀၁-၅၄၄၅၀၅၊ ဖက်စ် ၀၁-၅၄၄၅၀၆၊ ဖက်စ် ၀၁-၅၄၄၅၀၇၊ ဖက်စ် ၀၁-၅၄၄၅၀၈၊ ဖက်စ် ၀၁-၅၄၄၅၀၉၊ ဖက်စ် ၀၁-၅၄၄၅၁၀၊ ဖက်စ် ၀၁-၅၄၄၅၁၁၊ ဖက်စ် ၀၁-၅၄၄၅၁၂၊ ဖက်စ် ၀၁-၅၄၄၅၁၃၊ ဖက်စ် ၀၁-၅၄၄၅၁၄၊ ဖက်စ် ၀၁-၅၄၄၅၁၅၊ ဖက်စ် ၀၁-၅၄၄၅၁၆၊ ဖက်စ် ၀၁-၅၄၄၅၁၇၊ ဖက်စ် ၀၁-၅၄၄၅၁၈၊ ဖက်စ် ၀၁-၅၄၄၅၁၉၊ ဖက်စ် ၀၁-၅၄၄၅၂၀၊ ဖက်စ် ၀၁-၅၄၄၅၂၁၊ ဖက်စ် ၀၁-၅၄၄၅၂၂၊ ဖက်စ် ၀၁-၅၄၄၅၂၃၊ ဖက်စ် ၀၁-၅၄၄၅၂၄၊ ဖက်စ် ၀၁-၅၄၄၅၂၅၊ ဖက်စ် ၀၁-၅၄၄၅၂၆၊ ဖက်စ် ၀၁-၅၄၄၅၂၇၊ ဖက်စ် ၀၁-၅၄၄၅၂၈၊ ဖက်စ် ၀၁-၅၄၄၅၂၉၊ ဖက်စ် ၀၁-၅၄၄၅၃၀၊ ဖက်စ် ၀၁-၅၄၄၅၃၁၊ ဖက်စ် ၀၁-၅၄၄၅၃၂၊ ဖက်စ် ၀၁-၅၄၄၅၃၃၊ ဖက်စ် ၀၁-၅၄၄၅၃၄၊ ဖက်စ် ၀၁-၅၄၄၅၃၅၊ ဖက်စ် ၀၁-၅၄၄၅၃၆၊ ဖက်စ် ၀၁-၅၄၄၅၃၇၊ ဖက်စ် ၀၁-၅၄၄၅၃၈၊ ဖက်စ် ၀၁-၅၄၄၅၃၉၊ ဖက်စ် ၀၁-၅၄၄၅၄၀၊ ဖက်စ် ၀၁-၅၄၄၅၄၁၊ ဖက်စ် ၀၁-၅၄၄၅၄၂၊ ဖက်စ် ၀၁-၅၄၄၅၄၃၊ ဖက်စ် ၀၁-၅၄၄၅၄၄၊ ဖက်စ် ၀၁-၅၄၄၅၄၅၊ ဖက်စ် ၀၁-၅၄၄၅၄၆၊ ဖက်စ် ၀၁-၅၄၄၅၄၇၊ ဖက်စ် ၀၁-၅၄၄၅၄၈၊ ဖက်စ် ၀၁-၅၄၄၅၄၉၊ ဖက်စ် ၀၁-၅၄၄၅၅၀၊ ဖက်စ် ၀၁-၅၄၄၅၅၁၊ ဖက်စ် ၀၁-၅၄၄၅၅၂၊ ဖက်စ် ၀၁-၅၄၄၅၅၃၊ ဖက်စ် ၀၁-၅၄၄၅၅၄၊ ဖက်စ် ၀၁-၅၄၄၅၅၅၊ ဖက်စ် ၀၁-၅၄၄၅၅၆၊ ဖက်စ် ၀၁-၅၄၄၅၅၇၊ ဖက်စ် ၀၁-၅၄၄၅၅၈၊ ဖက်စ် ၀၁-၅၄၄၅၅၉၊ ဖက်စ် ၀၁-၅၄၄၅၆၀၊ ဖက်စ် ၀၁-၅၄၄၅၆၁၊ ဖက်စ် ၀၁-၅၄၄၅၆၂၊ ဖက်စ် ၀၁-၅၄၄၅၆၃၊ ဖက်စ် ၀၁-၅၄၄၅၆၄၊ ဖက်စ် ၀၁-၅၄၄၅၆၅၊ ဖက်စ် ၀၁-၅၄၄၅၆၆၊ ဖက်စ် ၀၁-၅၄၄၅၆၇၊ ဖက်စ် ၀၁-၅၄၄၅၆၈၊ ဖက်စ် ၀၁-၅၄၄၅၆၉၊ ဖက်စ် ၀၁-၅၄၄၅၇၀၊ ဖက်စ် ၀၁-၅၄၄၅၇၁၊ ဖက်စ် ၀၁-၅၄၄၅၇၂၊ ဖက်စ် ၀၁-၅၄၄၅၇၃၊ ဖက်စ် ၀၁-၅၄၄၅၇၄၊ ဖက်စ် ၀၁-၅၄၄၅၇၅၊ ဖက်စ် ၀၁-၅၄၄၅၇၆၊ ဖက်စ် ၀၁-၅၄၄၅၇၇၊ ဖက်စ် ၀၁-၅၄၄၅၇၈၊ ဖက်စ် ၀၁-၅၄၄၅၇၉၊ ဖက်စ် ၀၁-၅၄၄၅၈၀၊ ဖက်စ် ၀၁-၅၄၄၅၈၁၊ ဖက်စ် ၀၁-၅၄၄၅၈၂၊ ဖက်စ် ၀၁-၅၄၄၅၈၃၊ ဖက်စ် ၀၁-၅၄၄၅၈၄၊ ဖက်စ် ၀၁-၅၄၄၅၈၅၊ ဖက်စ် ၀၁-၅၄၄၅၈၆၊ ဖက်စ် ၀၁-၅၄၄၅၈၇၊ ဖက်စ် ၀၁-၅၄၄၅၈၈၊ ဖက်စ် ၀၁-၅၄၄၅၈၉၊ ဖက်စ် ၀၁-၅၄၄၅၉၀၊ ဖက်စ် ၀၁-၅၄၄၅၉၁၊ ဖက်စ် ၀၁-၅၄၄၅၉၂၊ ဖက်စ် ၀၁-၅၄၄၅၉၃၊ ဖက်စ် ၀၁-၅၄၄၅၉၄၊ ဖက်စ် ၀၁-၅၄၄၅၉၅၊ ဖက်စ် ၀၁-၅၄၄၅၉၆၊ ဖက်စ် ၀၁-၅၄၄၅၉၇၊ ဖက်စ် ၀၁-၅၄၄၅၉၈၊ ဖက်စ် ၀၁-၅၄၄၅၉၉၊ ဖက်စ် ၀၁-၅၄၄၆၀၀၊ ဖက်စ် ၀၁-၅၄၄၆၀၁၊ ဖက်စ် ၀၁-၅၄၄၆၀၂၊ ဖက်စ် ၀၁-၅၄၄၆၀၃၊ ဖက်စ် ၀၁-၅၄၄၆၀၄၊ ဖက်စ် ၀၁-၅၄၄၆၀၅၊ ဖက်စ် ၀၁-၅၄၄၆၀၆၊ ဖက်စ် ၀၁-၅၄၄၆၀၇၊ ဖက်စ် ၀၁-၅၄၄၆၀၈၊ ဖက်စ် ၀၁-၅၄၄၆၀၉၊ ဖက်စ် ၀၁-၅၄၄၆၁၀၊ ဖက်စ် ၀၁-၅၄၄၆၁၁၊ ဖက်စ် ၀၁-၅၄၄၆၁၂၊ ဖက်စ် ၀၁-၅၄၄၆၁၃၊ ဖက်စ် ၀၁-၅၄၄၆၁၄၊ ဖက်စ် ၀၁-၅၄၄၆၁၅၊ ဖက်စ် ၀၁-၅၄၄၆၁၆၊ ဖက်စ် ၀၁-၅၄၄၆၁၇၊ ဖက်စ် ၀၁-၅၄၄၆၁၈၊ ဖက်စ် ၀၁-၅၄၄၆၁၉၊ ဖက်စ် ၀၁-၅၄၄၆၂၀၊ ဖက်စ် ၀၁-၅၄၄၆၂၁၊ ဖက်စ် ၀၁-၅၄၄၆၂၂၊ ဖက်စ် ၀၁-၅၄၄၆၂၃၊ ဖက်စ် ၀၁-၅၄၄၆၂၄၊ ဖက်စ် ၀၁-၅၄၄၆၂၅၊ ဖက်စ် ၀၁-၅၄၄၆၂၆၊ ဖက်စ် ၀၁-၅၄၄၆၂၇၊ ဖက်စ် ၀၁-၅၄၄၆၂၈၊ ဖက်စ် ၀၁-၅၄၄၆၂၉၊ ဖက်စ် ၀၁-၅၄၄၆၃၀၊ ဖက်စ် ၀၁-၅၄၄၆၃၁၊ ဖက်စ် ၀၁-၅၄၄၆၃၂၊ ဖက်စ် ၀၁-၅၄၄၆၃၃၊ ဖက်စ် ၀၁-၅၄၄၆၃၄၊ ဖက်စ် ၀၁-၅၄၄၆၃၅၊ ဖက်စ် ၀၁-၅၄၄၆၃၆၊ ဖက်စ် ၀၁-၅၄၄၆၃၇၊ ဖက်စ် ၀၁-၅၄၄၆၃၈၊ ဖက်စ် ၀၁-၅၄၄၆၃၉၊ ဖက်စ် ၀၁-၅၄၄၆၄၀၊ ဖက်စ် ၀၁-၅၄၄၆၄၁၊ ဖက်စ် ၀၁-၅၄၄၆၄၂၊ ဖက်စ် ၀၁-၅၄၄၆၄၃၊ ဖက်စ် ၀၁-၅၄၄၆၄၄၊ ဖက်စ် ၀၁-၅၄၄၆၄၅၊ ဖက်စ် ၀၁-၅၄၄၆၄၆၊ ဖက်စ် ၀၁-၅၄၄၆၄၇၊ ဖက်စ် ၀၁-၅၄၄၆၄၈၊ ဖက်စ် ၀၁-၅၄၄၆၄၉၊ ဖက်စ် ၀၁-၅၄၄၆၅၀၊ ဖက်စ် ၀၁-၅၄၄၆၅၁၊ ဖက်စ် ၀၁-၅၄၄၆၅၂၊ ဖက်စ် ၀၁-၅၄၄၆၅၃၊ ဖက်စ် ၀၁-၅၄၄၆၅၄၊ ဖက်စ် ၀၁-၅၄၄၆၅၅၊ ဖက်စ် ၀၁-၅၄၄၆၅၆၊ ဖက်စ် ၀၁-၅၄၄၆၅၇၊ ဖက်စ် ၀၁-၅၄၄၆၅၈၊ ဖက်စ် ၀၁-၅၄၄၆၅၉၊ ဖက်စ် ၀၁-၅၄၄၆၆၀၊ ဖက်စ် ၀၁-၅၄၄၆၆၁၊ ဖက်စ် ၀၁-၅၄၄၆၆၂၊ ဖက်စ် ၀၁-၅၄၄၆၆၃၊ ဖက်စ် ၀၁-၅၄၄၆၆၄၊ ဖက်စ် ၀၁-၅၄၄၆၆၅၊ ဖက်စ် ၀၁-၅၄၄၆၆၆၊ ဖက်စ် ၀၁-၅၄၄၆၆၇၊ ဖက်စ် ၀၁-၅၄၄၆၆၈၊ ဖက်စ် ၀၁-၅၄၄၆၆၉၊ ဖက်စ် ၀၁-၅၄၄၆၇၀၊ ဖက်စ် ၀၁-၅၄၄၆၇၁၊ ဖက်စ် ၀၁-၅၄၄၆၇၂၊ ဖက်စ် ၀၁-၅၄၄၆၇၃၊ ဖက်စ် ၀၁-၅၄၄၆၇၄၊ ဖက်စ် ၀၁-၅၄၄၆၇၅၊ ဖက်စ် ၀၁-၅၄၄၆၇၆၊ ဖက်စ် ၀၁-၅၄၄၆၇၇၊ ဖက်စ် ၀၁-၅၄၄၆၇၈၊ ဖက်စ် ၀၁-၅၄၄၆၇၉၊ ဖက်စ် ၀၁-၅၄၄၆၈၀၊ ဖက်စ် ၀၁-၅၄၄၆၈၁၊ ဖက်စ် ၀၁-၅၄၄



ဝမ်းမြောက် သာဓုအနုမောဒနာ ခေါ်ဆိုနိုင်ခြင်း
 ဘုရား၊ စေတီ၊ ရဟန်း၊ သိမ်၊ ကျောင်း၊ ရေတွင်း၊ ရေကန်၊
 မုခ်ဦး၊ လမ်း၊ တံတား၊ သာသနာ့ ဒါယိကာမကြီး
 အဂ္ဂမဟာ သီရိသုဓမ္မသိင်္ဂီ ဒေါ်ရင်ရွှင်
New Star Gems & Jewellery

ဈာပနအခမ်းအနားတွင် လူပုဂ္ဂိုလ်များ၊ အသင်းအဖွဲ့များ၊ ကုမ္ပဏီများမှ ရည်စူးကုသိုလ်ပြုနိုင်ရေး အတွက် ပေးအပ်လှူဒါန်းခဲ့ကြသည့်သင်္ဂီများ၊ သင်္ဂီများခြင်းများအား မန္တလေးတောင်ခြေ၊ ရွှေကျင် နိကာယကျောင်းတိုက်ကြီးသို့ (၄-၄-၂၀၂၄) ရက်နေ့ နံနက်ပိုင်းတွင် လည်းကောင်း၊ (၄-၄-၂၀၂၄) ရက် နေ့ညနေပိုင်းအချိန်၌ မန္တလေးပြည်သူ့ဆေးရုံကြီး ကင်ဆာအထူးကုဌာနသို့ ငွေကျပ်သိန်းနှစ်ရာ တိတိ (၂၀,၀၀၀,၀၀၀/-)၊ အသည်းအထူးကုဌာနသို့ ငွေကျပ်သိန်းတစ်ရာတိတိ (၁၀,၀၀၀,၀၀၀/-)၊ နှလုံးအထူးကုဌာနသို့ ငွေကျပ်သိန်းတစ်ရာတိတိ (၁၀,၀၀၀,၀၀၀/-)၊ ဆေးပညာဌာန မန်းတောင်ရိပ် (၉)ထပ်ဆောင် ရေသန့်စက်တပ်ဆင်ရေးအတွက် ငွေကျပ်သိန်းသုံးရာတိတိ (၃၀,၀၀၀,၀၀၀/-) နှင့် ရန်ကင်းတောင်ရေထွက် (မစိုးရိမ်) ပရဟိတကျောင်းသို့ ငွေကျပ်သိန်းတစ်ရာတိတိ(၁၀,၀၀၀,၀၀၀/-) ဖြင့် စုစုပေါင်းငွေသားအလှူငွေ ကျပ်သိန်းရှစ်ရာတိတိ (၈၀,၀၀၀,၀၀၀/-) တို့အား အသီးသီး ခွဲဝေ လှူဒါန်းခဲ့ပြီး ဖြစ်ပါ၍ သက်ဆိုင်ရာ အလှူရှင်အသီးသီးများမှ ဝမ်းမြောက်ဝမ်းသာ သာဓုအနုမောဒနာ ခေါ်ဆိုနိုင်ကြပါရန် နိဗ္ဗာန်အကျိုးမျှော်၍ ချစ်ခင်လေးစားစွာဖြင့် အသိပေးအပ်ပါသည်။

ကျန်ရစ်သူမိသားစု

❖ ကမ္ဘာကြီး၏ မျက်မှောက်အခြေအနေ အရပင်ဖြစ်စေ၊ မိမိတို့နိုင်ငံ၏ ပကတိ အရှိတရားအရဖြစ်စေ၊ ပြည်ထောင်စု မပြိုကွဲရေး၊ တိုင်းရင်းသားစည်းလုံး ညီညွတ်မှု မပြိုကွဲရေးနှင့် အချုပ်အခြာ အာဏာ တည်တံ့ခိုင်မြဲရေးသည် အလိုအပ်ဆုံးနှင့် အဖြစ်သင့်ဆုံး အမျိုးသားရေးရည်မှန်းချက်၊ အမျိုးသား ရေးပန်းတိုင်၊ အမျိုးသားရေးတာဝန် ပင်ဖြစ်...

(နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ နိုင်ငံတော် ဝန်ကြီးချုပ် ဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီး မင်းအောင်လှိုင်၏ ၂၀၂၃ ခုနှစ်၊ ဒီဇင်ဘာလ ၂၀ ရက်နေ့တွင် ပြုလုပ်သော (၇၆) နှစ်မြောက် လွတ်လပ်ရေးနေ့အထိမ်းအမှတ် လူငယ်နှင့် စာပေအနုပညာပွဲတော် ဖွင့်ပွဲအခမ်းအနားသို့ တက်ရောက် အမှာစကားပြောကြားမှုမှ ကောက်နုတ်ချက်)

နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီ ဦးတည်ချက် (၉) ရပ်

<p>၁။ နိုင်ငံရေး</p> <p>(က) စစ်မှန်၍ စည်းကမ်းပြည့်ဝသော ပါတီစုံဒီမိုကရေစီ စနစ်ခိုင်မာစေရေးနှင့် ဒီမိုကရေစီနှင့် ဖက်ဒရယ်စနစ် ကို အခြေခံသည့် ပြည်ထောင်စုကို တည်ဆောက် နိုင်ရေး။</p> <p>(ခ) တစ်နိုင်ငံလုံး ထာဝရငြိမ်းချမ်းရေးရရှိရေးအတွက် တစ်နိုင်ငံ လုံး ပစ်ခတ်တိုက်ခိုက်မှုရပ်စဲရေး သဘောတူစာချုပ် (NCA) ပါအတိုင်း အလေးထားလုပ်ဆောင်ရေး။</p> <p>(ဂ) ပြည်သူ့လူထု၏ လူမှုစီးပွားဘဝ လုံခြုံရေးအတွက် ပြည်ထောင်စုတစ်ဝန်းလုံး တည်ငြိမ်အေးချမ်းရေးနှင့် တရားဥပဒေစိုးမိုးရေးအပြည့်အဝရရှိစေရန် အလေးထား လုပ်ဆောင်ရေး။</p> <p>၂။ စီးပွားရေး</p> <p>(က) တိုင်းပြည်သာယာဝပြောရေးနှင့် စားရေရိက္ခာမူလုံရေးတို့ အတွက် တိုင်းရင်းသားပြည်သူတစ်ရပ်လုံးနှင့် အကျိုးဝင် သော စိုက်ပျိုးရေးနှင့် မွေးမြူရေးကို ခေတ်မီနည်းစနစ်များ ဖြင့် တိုးတက်အောင်ဆောင်ရွက်ပြီး အခြားစီးပွားရေး ကဏ္ဍများကိုလည်း ဘက်စုံဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်အောင် တည်ဆောက်ရေး။</p> <p>(ခ) တိုးတက်ကောင်းမွန်လာသည့် စီးပွားရေးမောင်းနှင်အား</p>	<p>ကို မထွိုင်ပြု၍ MSME စက်မှုလုပ်ငန်းများကို အားပေး ဆောင်ရွက်ကာ ပို့ကုန်ကဏ္ဍမြှင့်တင်ရေး။</p> <p>(ဂ) ပြည်တွင်းစားသုံးဆီ ဖူလုံရေးအတွက် ဆီထွက်သီးနှံ စိုက်ပျိုးမှုကို အားပေးမြှင့်တင်ပြီး ပန်းတိုင်ရည်မှန်းချက် အတိုင်း ထွက်ရှိအောင် ဆောင်ရွက်၍ နိုင်ငံအတွင်း ဖူလုံမှု မှုသည် ပြည်ပသို့တင်ပို့နိုင်သည်အထိ ကြိုးပမ်း ဆောင်ရွက်ရေး။</p> <p>၃။ လူမှုရေး</p> <p>(က) တစ်နိုင်ငံလုံး အသိပညာ၊ အတတ်ပညာ မြှင့်တင်တိုးတက် စေရေး၊ ကုန်ထုတ်လုပ်မှု အထောက်အကူပြု ပညာရှင် များ ထွန်းကားလာစေရေးအတွက် လူတိုင်းလက်လှမ်းမီ သည့် ဘက်စုံပညာရေးစနစ်ကို အကောင်အထည်ဖော် ဆောင်ရွက်ရေး။</p> <p>(ခ) တစ်မျိုးသားလုံး သက်ရှည်ကျန်းမာကြံ့ခိုင်ရေးအတွက် ပြည်သူ့အားလုံး အကျိုးဝင်မည့် ကျန်းမာရေးကဏ္ဍနှင့် အားကစားကဏ္ဍ မြှင့်တင်ဆောင်ရွက်ရေး။</p> <p>(ဂ) နိုင်ငံ၏ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးလုပ်ငန်းစဉ်များ၌ လူငယ်များ အနေဖြင့် အဓိကစွမ်းအားအဖြစ် ပါဝင်နိုင်ရေး ဗလ ငါးတန်နှင့် ပြည့်စုံသောလူငယ်များဖြစ်စေရန် လူငယ် ကဏ္ဍကို မြှင့်တင်ဆောင်ရွက်ရေး။</p>
--	---



နေပြည်တော် လမ်းလျှောက်သင်္ကြန်တွင် ပါဝင်ဆင်နွှဲကြမည့် ကိုရီးယားအနုပညာရှင်များ ရန်ကုန်မြို့သို့ရောက်ရှိ

နေပြည်တော် ဧပြီ ၉
 ၁၃၈၅ခုနှစ် မြန်မာ့ရိုးရာယဉ်ကျေးမှု မဟာသင်္ကြန်ပွဲတော်အခါသမယတွင် မြန်မာ-ကိုရီးယား နှစ်နိုင်ငံယဉ်ကျေးမှုလှည့်လည်နိုင် ရန်နှင့် ပြည်သူများအား ဖျော်ဖြေတင်ဆက်နိုင်ရန်အတွက် နေပြည်တော် လမ်းလျှောက်သင်္ကြန်တွင် ပါဝင်ဆင်နွှဲကြမည့် ကိုရီးယား K-pop အနုပညာရှင်များ ပထမအဖွဲ့သည် ယနေ့ညပိုင်းက ရန်ကုန်မြို့သို့ ရောက်ရှိကြသည်။(အပေါ်ပုံ)
 စာမျက်နှာ ၁၆ ကော်လံ ၅ ❖

နှစ်သစ်ကူးရုံးပိတ်ရက်များတွင် သတင်းစာများ အလှည့်ကျထုတ်ဝေမည်

နေပြည်တော် ဧပြီ ၉
 မြန်မာနှစ်သစ်ကူး ရုံးပိတ်ရက်များအတွင်း ပြန်ကြားရေးဝန်ကြီးဌာန၊ သတင်းနှင့် စာနယ်ဇင်းလုပ်ငန်း၏ နေ့စဉ်ထုတ်သတင်းစာများကို အလှည့်ကျထုတ်ဝေမည်ဖြစ်ပါသည်။
 ဧပြီ ၁၃၊ ၁၄၊ ၁၅၊ ၁၆ ရက်တို့တွင် မြန်မာ့အလင်းသတင်းစာကို ထုတ်ဝေမည်ဖြစ် ပြီး ကြေးမုံသတင်းစာနှင့် The Global New Light of Myanmar သတင်းစာတို့ကို ခေတ္တရပ်နားသွားမည်ဖြစ်ပါသည်။
 ဧပြီ ၁၇၊ ၁၈၊ ၁၉၊ ၂၀၊ ၂၁ ရက်တို့တွင် ကြေးမုံသတင်းစာနှင့် The Global New Light of Myanmar သတင်းစာတို့ ထုတ်ဝေမည်ဖြစ်ပြီး မြန်မာ့အလင်းသတင်းစာကို ခေတ္တရပ်နားသွားမည်ဖြစ်ပါသည်။
 ထို့အတူ ကိုယ်ပွားသတင်းစာတိုက် (တောင်ကြီး) မှ (ကြာသပတေးနေ့) တိုင်း ထုတ်ဝေသည့် ရှမ်းဘာသာ တိုင်းရင်းသားကဏ္ဍအချုပ်ပိုကို ဧပြီ ၁၈ ရက်နေ့တွင် လည်း ကောင်း၊ ကိုယ်ပွားသတင်းစာတိုက် (မော်လမြိုင်) မှ (တနင်္ဂနွေနေ့) တိုင်း ထုတ်ဝေလျက်ရှိ သည့် မွန်၊ စကောကရင်၊ ပိုးကရင်၊ ပအိုဝ်း တိုင်းရင်းသားဘာသာအချုပ်ပိုကို ဧပြီ ၁၄ ရက်နေ့နှင့် ၂၁ ရက်နေ့တို့တွင်လည်းကောင်း၊ ကိုယ်ပွားသတင်းစာတိုက် (မြစ်ကြီးနား) မှ နှစ်ပတ်တစ်ကြိမ်ထုတ်ဝေသည့် ကချင်ဘာသာတိုင်းရင်းသားကဏ္ဍအချုပ်ပိုကို ဧပြီ ၂၀ ရက်နေ့တွင်လည်းကောင်း ရပ်နားမည်ဖြစ်ပြီး သင်္ကြန်ရုံးပိတ်ရက်ကာလ ကျော်လွန် ပါက ပုံမှန်ပြန်လည်ထုတ်ဝေသွားမည်ဖြစ်ပါသည်။
 သတင်းစာကြော်ငြာများကိုမူ သတင်းစာတိုက်များ၏ အလှည့်ကျပိတ်ရက်ကာလ များတွင် ပိတ်ရက်မရှိ လက်ခံသွားမည်ဖြစ်ပြီး ဧပြီ ၂၅ ရက်နေ့မှစ၍ သတင်းစာများအားလုံး ပုံမှန်အတိုင်း ဆက်လက်ထုတ်ဝေသွားမည်ဖြစ်ပါသည်။
 သတင်းနှင့်စာနယ်ဇင်းလုပ်ငန်း

ယနေ့ ဖတ် စ ရာ

မြင်းခြံမြို့နယ် ရသာကျေးရွာမှ ပြည်သူ သုံးဦးကို ပစ်သတ်ခဲ့ပြီး နေအိမ်များကို မီးရှို့ဖျက်ဆီးခဲ့ ကြောင်း သတင်းတု၊ သတင်းမှားများကို လုပ်ကြံ ရေးသားဖြန့်ဝေလျက်ရှိ

ပြည်တွင်းသတင်း စာ ၁၆

ဂျပန်ဝန်ကြီးချုပ် ကိရိုဒါ ထိပ်သီးဆွေးနွေးပွဲများ တက်ရောက်ရန် အမေရိကန်သို့ ရောက်ရှိ

နိုင်ငံတကာသတင်း စာ ၁၇

အူဒီးနိုစ်ကိုအနိုင်ယူပြီး အမှတ်ပေးဇယားကို ၁၄ မှတ်အသာဖြင့် အင်တာမီလန် ဦးဆောင်နိုင်

အီတလီစီးရီးအေပွဲစဉ် (၃၁) မှ အူဒီးနိုစ်နှင့် အင်တာ မီလန်အသင်းပွဲစဉ်ကို ဧပြီ ၉ ရက် နံနက် ၁ နာရီ ၁၅ မိနစ်က အူဒီးနိုစ်ကွင်း၌ ယှဉ်ပြိုင်ကစားခဲ့ရာ အင်တာ မီလန်အသင်းက နှစ်ဂိုး-တစ်ဂိုးဖြင့် နိုင်ပွဲရရှိပြီး ဒုတိယနေရာမှ ဒီအားပေးလျက်ရှိသည့် အေစီမီလန် အသင်းထက် ၁၄ မှတ်အသာနှင့်အတူ အမှတ်ပေး ဇယားကို ပြတ်ပြတ်သားသား ဦးဆောင်နိုင်ခဲ့သည်။
 အူဒီးနိုစ်အသင်းသည် တန်းဆင်းစနစ်အသင်းနှင့် ရမှတ်ကွာဟမှု ကျဉ်းမြောင်းသောကြောင့် ရလဒ် ကောင်းရရှိရေး အသင်းကိုအကောင်းဆုံးပြိုင်ဆင်လာ သော်လည်း ခြေစွမ်းသာလွန်မှုရှိသည့် ပြိုင်ဘက် စာမျက်နှာ ၁၆ ကော်လံ ၅ ၀